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Kako gospodarimo 

Proizvodnja narašča 
V teh zapletenih pogojih 

gospodarjenja, ko se pogoji 
nenehno spreminjajo, je težko 
spremljati tudi rezultate po-
slovanja, še težje pa jih je pri-
merjati z doseženimi v prete-
klih obdobjih. In glede na to, 
da letos organizacije združe-
nega dela službi družbenega 
knjigovodstva ob četrtletju ni-
so predložile periodičnih 
obračunov, se naslanjamo, ko 
skušamo ugotoviti, kako smo 
gospodarili, zgolj na statisti-
čne podatke. 

Z gibanjem industrijske proiz-
vodnje smo lahko Velenjčani res-
nično zadovoljni. Ta že lep čas 
narašča in takšen trend je tudi v 
letošnjem letu. V prvih štirih me-
secih je bil aindustrijska proiz-
vodnja velenjskega gospodarstva 
za dobrih 14 odstotkov višja kot 
lani v tem času, če pa primerja-
mo proizvodnjo obeh aprilov, vi-
dimo, da je bila ta letos kar za 23 
odstotkov višja. 

Tudi z mednarodno menjavo 
smo lahko zadovoljni. Po podat-
kih nrodne banke Slovenije je bil 
v prvih treh mesecih letos izvoz v 
občini Velenje večji za dobrih 11 

odstotkov, od tega izvoz na kon-
vertibilno področje kar za 18 od-
stotkov. V strukturi celotnega iz-
voza predstavlja konvertibilni 
88,9 odstotni delež. Uvoz je bil v 
tem obdobju kljub tolikšnemu 
naraščanju izvoza višji le za 0,6 
odstotkov. Prav zato dosegamo 
izjemno ugodno pokritost uvoza 
z izvozom, kar z indeksom 159. 

, Za naložbe smo namenili v 
prvh treh mesecih v občini Vele-
nje 302 odstotkov več kot lani, 
od tega beležijo gospodarske in-
vesticije 439 odstotno, negospo-
darske pa le 11 odstotno rast, kar 
seveda pomeni, da so slednje 
močno realno upadle. 

Osebni dohodki so se v občini 
februarja povečali povprečno za 
17,6 odstotkov v gospodarstvu in 
za 26,8 v negospodarstvu. Febru-
arski povprečni osebni ohodek je 
znašal v gospodarstvu 1.833.990 
dinarjev, v negospodarstvu pa 
1.956.517. 

Če primerjamo februarske 
osebne dohodke z enakim mese-
cem lanskega leta ugotovimo, da 
so ti narastli kar za 284 odsto-
tkov, realno pa so kljub tolikšne-
mu povišanju upadli za več kot 
10 odstotkov. 

(mz) 

22. junija seja konference 
OK SZDL Velenje 

Osrednjo pozornost 
ustavnim spremembam 

22. junija bo konferenca OK S Z D L Velenje. Osred-
n jo pozornos t b o d o na n je j nameni l i republ iškim ustav-
nim s p r e m e m b a m , še zlasti z vidika n j ihovega vpliva na 
našo d ružbeno pol i t ično skupnos t . Grad ivo za konfe-
renco bo pripravil Svet za d ružbeno polit ični sistem pri 
predseds tvu O K S Z D L Velenje, ki je tudi usmer ja l in 
vodil razprave o ustavnih sp remembah , ter p redseds tvo 
občinske skupščine . D o k o n č n o pa b o m o v občini j avno 
razpravo o ustavnih sp remembah sklenili na zasedan ju 
zborov občinske skupščine 6. in 7. ju l i ja . 

Na zadnj i seji predsedstva so se dogovori l i , da eko-
loške sanaci je ne b o d o uvrstili na dnevni red (prvotno 
so to načrtovali) , ker so ocenili , da se je s tanje na tem 
področ ju , zda j , ko je bila dosežena s p r e m e m b a planov, 
bis tveno popravi lo . Slovensko javnos t pa b o d o vseeno 
opozoril i na neure jen d ružbenoekonomsk i po loža j Ru-
dar sko elektroenergetskega kombina ta in na možnos t , 
da se lahko zgodi, da zaradi tega ne bo mogel več 
dobavl ja t i enakih količin električne energije. R E K , 
E G S in ISEP pa b o d o opozoril i tudi , da na j se v pr ime-
ru neuresn ičevanja zadanih ekoloških nalog, začno pra-
vočasno pripravl jat i na z m a n j š a n o p ro izvodn jo elektri-
čne energije v našem okol ju . (mz) 

\ 
Priprave na volitve 1990 

Prihodnjo pomlad se izteče 
mandat sedanjim funkcionarjem 
v 'skupščinskem sistemu in na 
volitve se je treba pravočasno 
pripraviti, so poudarili na zadnji 
seji predsedstva občinske konfe-
rence SZDL Velenje. 

Priprave na volitve bodo 
zahtevne, še posebej zaradi za-
pletenih trenutnih družbenih 
razmer, veliko težav pa bodo 
imeli tudi zaradi še neoprede-
ljene organiziranosti, ki je tudi 
s sprejemom ustavnih amand-
majev še ne bomo dorekli (or-
ganiziranost bo opredeljena še-

le v novih statutih) in pa seve-
da zaradi nejasnih kandidacij-
skih in volilnih postopkov. 

Kljub vsemu temu je treba k 
evidentiranju kandidatov (zbor 
družbenega dela, zbor krajev-
nih skupnosti, družbenopoliti-
čni zbor, vodstva vseh zborov 
in skupščine občine, komisij, 
odborov in svetov pri SO; 
predsednik izvršnega sveta; de-
legate v zbor občin, zbor zdru-
ženega dela in družbenopoliti-
čni zbor ter člane in vodstva or-
ganov skupščine SR Slovenije; 
delegate v zvezni zbor; delega-

te v samoupravne interesne 
skupnosti družbenih in gospo-
darskih dejavnosti) pristopiti 
takoj, za uspešno evidentiranje 
in izvajanje ostalih spremljajo-
čih nalog pa je treba v tem času 
še posebno pozornost nameniti 
spremljanju javne razprave o 
ustavnih amandmajih (v veliki 
meri zajemajo tudi to področ-
je), spremljanju zakonov s po-
dročja samoupravne organizi-
ranosti ter volitev ter oceniti 
dosedanje delegatsko delo. 

Člani predsedstva OK SZDL 
Velenje menijo, da morajo biti 

vse kandidatne liste za pomla-
danske volitve odprte, volitve pa 
tajne. V občini moramo imeno-
vati tudi novo občinsko komi-
sijo, nove volilne komisije in 
odbore v ozdih in krajevnih 
skupnostih ter spremeniti 
»ključ« in način kandidiranja 
v družbenopolitični zbor ve-
lenjske občinske skupščine. 
Spremeniti pa je treba tudi sta-
tut občine ter vse statute kra-
jevnih skupnosti ter dodelati 
družbene kriterije za opravlja-
nje posameznih nalog. 

(mz) 

O K SZDL Velenje Gorenje 

Dmitrovič in Plaketa za 
Jelen 
kandidata 

Na bližnji konferenci občinske 
konference SZDL Velenje, ki bo 
22. junija, bodo izvolili novega 
podpredsednika te družbeno poli-
tične organizacije (namesto Jane-
za Miklavčiča, ki je bil izvoljen za 
sekretarja medobčinskega sveta 
ZKS Celje). Kandidata za to sta 
Todor Dmitrovič iz Gorenja Ser-
vis in Vili Jelen iz Elektrostrojne 
opreme. 

(mz) 

Stavka tudi na Centru srednjih šol 

Protest delavcev v vzgoji in izobraževanju 
Moč družbe je v znanju, ki ga 

premore in ga krepi z raznimi 
izobraževalnimi oblikami. V raz-
vitem svetu želijo čim večji delež 
mladih čim dlje zadržati v šolah, 
saj si le tako pridobijo izobraz-
bo, ki bo podlaga za kasnejša 
izobraževanja, za prilagajanje 
novim tehnologijam. Dobiti želi-
jo prožne, široko izobražene ka-
dre. Kakovost izobraževanja je 
kakovost kadrov, ki iz tega pro-
cesa prihajajo. Na to kakšni so, 
pa v prvi vrsti vplivata učitelj in 
denarna sredstva, ki jih družba 
namenja vzgoji in izobraževanju: 
pri nas 4,1 odstotek družbenega 
proizvoda, Evropa je >radodar-
nejša< — 8 odstotkov. 

Tak uvod smo naredili zaradi 
ponedeljkove stavke delavcev 
Centra srednjih šol s katero so se 
pridružili opozorilu drugih slo-
venskih delavcev v vzgoji in izo-
braževanju. Zadnjega maja je bil 
v Ljubljani zbor pedagoških de-
lavcev, kjer so predstavniki 
vzgojno varstvenih zavodov, os-
novnih, srednjih in visokih šol, 
domov učencev izpostavili pro-
blematiko nerešenega financira-
nja šolstva in pokazali na nereše-
ne materialne pogoje na sploh. 

Osnovna zahteva, ki izhaja iz 
tega zbora in iz opozorilne stav-
ke je v iskanju dolgoročnih si-
stemskih rešitev za zagotovitev 
denarnih sredstev za pedagoško 

delo in sicer tako, da se to zago-
tovi z Ustavo in ustreznimi zako-
ni. 

»Poudarjamo, da se s to preki-
nitvijo dela zavzemamo za global-
ne sistemske rešitve šolstva in ne 
za trenutne plače, ki so v posa-
meznih občinah zelo različne,« 
pravi Veljko Vlahovič s Centra 
srednjih šol. 

Skrajni čas je, poudarjajo, da 
za kapital naložen v znanje kaj 
storimo — med drugim, da se 
poslovimo od politike, ki je s 
planskimi akti in zakoni širila 
pravice do storitev družbenih de-
javnosti, hkrati pa omejevala ob-
seg in vire sredstev za financira-
nje teh dejavnosti. (mkp) 

Razlaščanje v Hrastovcu in Skalah 

Pridobiti pisno mnenje krajevne skupnosti 
Od'vzemi zemljišč, ali pre-

nehamja lastninske pravice 
kot r e čemo temu bol j učeno, 
so silmo boleči. Kakorkol i že, 
zemlj ia je nekaj , kar je del 
človelka in n ikakor se ji ni 
p r i p r a v l j e n kar tako odreči , 
še p o s e b e j , če bo to vplivalo 
n a natčin njegovega nadal j -
n j e g a življenja. 

V vyseh okoljih se, ko pride 
d o iztvedbe zazidalnih načr-
tov, Ijljudje o tepa jo in pri tožu-
j e jo , codgovorni pa izgovarja-
j o na sprejete planske doku-
mentee , več kot oč i tno pa je, 
d a z nnjimi l judje niso bili do-
vol j t temelji to seznanjeni v 
času tinjihovega spre jema. Ze-

lo ver je tno sicer po njihovi 
lastni krivdi, ker se pač ne za-
n i m a j o za tovrs tne aktivnosti , 
več kot oči tno pa je tudi , da 
se tisti, ki so zainteresirani za 
tovrstne pros torske spre-
m e m b e p rema lo pot rudi jo , 
da bi bili občani z njimi se-
znan jen i . 

Osnutek od loka o prene-
h a n j u lastninske pravice na 
o b m o č j u zaz ida lnega načr ta 
Škale Hras tovec II faza je bil 
na zborih skupšč ine sicer 
spreje t brez vsakršnih pri-
p o m b , stališče delegata te 
kra jevne skupnos t i je namreč 
bilo, da si v k ra ju želijo čim 
nrei uresniči tve tega zazidal-

nega načrta, ki je pogojen z 
nj ihovim razvojem. Pa ven-
da r se je na omenjen i doku-
ment pritožilo kar 26 kraja-
nov! 

Njihove pripombe so na komi-
teju za planiranje, gospodarstvo 
in varstvo okolja že obravnavali, 
na vse pa v bistvu negativno od-
govorili. Člani izvršnega sveta so 
ob obravnavi teh stališč, ki so jih 
sicer potrdili, vseeno menili, da 
je potrebno predno dajo ta doku-
ment v sprejem na občinsko 
skupščino, pridobiti pisno mne-
nje krajevne skupnosti, saj je 
pravzaprav ta poleg stavbno 
zemljiške skupnosti zainteresira-
na za njegovo izvedbo. 

(mz) 

nove pralne 
stroje 

Na letošnjem, 33. Mednarod-
nem sejmu tehnike in tehničnih 
dosežkov v Beogradu, je razsta-
vila svoje izdelke, velike gospo-
dinjske aparate, tudi delovna or-
ganizacija Gorenje Gospodinjski 
aparati. 

Žirija Združenja likovnih 
umetnikov uporabnih umetnosti 
in oblikovalcev Srbije je dodelila 
Plaketo oblikovalcem Gorenja 
za doseženo visoko umetniško 
raven industrijskega oblikova-
nja, in sicer za novo generacijo 
pralnih strojev »NEW LINE«. V 
obrazložitvi je žirija navedla več 
pomembnih oblikovalnih dosež-
kov Gorenjevih strokovnjakov 
pri načrtovanju in izvedbi nove 
generacije pralnih strojev »NEW 
LINE«. 

(vš) 

RTC Golte 

V soboto 
ogledna vaja 

V skrbi za kar največjo varnost 
in v skladu z letnim programom 
usposabljanja delavcev Rekrea-
cijsko-turističnega centra Golte 
bodo na tem središču v soboto 
pripravili ogledno vajo »Golte 
89«. Gre za reševanje ponesreče-
nih iz gondole s pomočjo heli-
kopterja. Na vaji bodo sodelova-
li poleg delavcev centra še piloti 
letalske enote Republiškega se-
kretariata za notranje zadeve z 
Brnika z izkušenimi gorskimi re-
ševalci, poleg bodo gorski reše-
valci iz Čelja, del ekip občinskih 
štabov civilne zaščite občin Mo-
zirje in Velenje, uprave za notra-
nje zadeve Celj ein drugi. Še en-
krat velja omeniti, da bo to za pi-
lote in žičničarje prva te vrste va-
ja v Sloveniji in Jugoslaviji, pri-
čela pa se ob ob 8. uri. 

Jugoslovanski košarkarji pod vodstvom trenerja Dušana 
Ivkoviča so za priprave pred evropskim prvenstvom tudi letos iz-
brali Šaleško dolino. Zbranih je 14 košarkarjev z Draženom 
Petrovičem in ostalimi vrhunskimi igralci na čelu. Njihovo moj-
strstvo in pripravljenost pred letos najpomembnejšim tekmova-
njem, evropsko prvenstvo bo v Zagrebu od 20. do 25. junija, bo-
mo lahko spoznali danes, v četrtek. Najprej se bodo naši naj-
boljši košarkarji ob 17. uri pomerili s Cibono, ob 19. uri pa še s 
Smelt—Olimpijo. 

foto: S. Vovk 



Celjsko območje 

Kako se lotiti »Babe« 
V šali sicer nekateri rečejo, da je dobro, da so Trojane težko pre-

magljiva pregrada, sicer bi še več kadrov z našega območja zbežalo v 
Ljubljano — res pa je, da je ta klanec z ozko cesto resna prometna ovi-
ra. Saj končno prek Trojan ne pridemo le do Ljubljane, ampak tudi v 
ostale kraje; zdaj ko smo spet na pragu turistične sezone, vse bolj ob 
tem pomišljamo na težavno pot proti slovenskemu primorju. 

Ob vsem tem seveda ni čudno, 
da si občine tostran Trojan (ne le 
s celjskega območja) že dolgo ča-
sa prizadevajo, da bi to oviro 
vendarle odstranili. Nekateri so 
ob tem prepričani, da problem 
ne bi bil tako velik, če bi pred le-
ti Žalčani ne vztrajali pri obvoz-
nici, saj bi bila tedaj Slovenika 

gotovo potegnjena že do Šentru-
perta v naslednjih letih pa bi za-
gotovo že tudi posodobili ostali 
del proti Ljubljani; če že ne bi 
ustrezno rešili tudi trojanske te-
sni. Vse dosedanje pobude »to-
strantrojancev« še niso obrodile 
sadov, čeprav so jih predstavniki 
slovenske skupnosti za ceste ved-

no podpirali na regijskih pogo-
vorih, potem pa so v letnih pro-
gramih te zamisli izpadle. Tudi 
letos se je zgodilo tako. 

Zdaj »naši« predstavniki išče-
jo vse možne inačice, da bi tro-
janski problem le premagali. Ena 
možnost se svetlika v obliki med-
narodnega kredita za energetsko 
varčne objekte. Kakorkoli se 
morda sliši čudno, je vendarle 
res, da tega mednarodnega kre-
dita nismo izrabili; pa je tako 
ostala tudi možnost, da bi ga za 
ceste, konkretno za trojanski kla-
nec. Se pred premagovanjem te-
ga klanca pa je treba prepričati 
posojilodajalce, da je lahko tudi 
ta naložba v smislu varčevanja z 
energijo. To pa verjetno res tudi 
je. Ce bi namreč odpravili seda-
nji velik klanec, odpravili zastoje 
zaradi ozkega grla, bi namreč 
stekel promet veliko hitreje in 
nemoteno. S tem pa bi seveda 

porabila vozila tudi veliko manj 
goriva. Tako bi privarčevali ener-
gijo in tudi prispevali k zmanjša-
nju onesnaževanja okolja. 

Ce bomo dosegli, da bo mogo-
če res za to cestno pregrado upo-
rabiti ta mednarodni kredit, bi se 
obnove trojanskega problema 
lahko res lotili že prihodnje leto. 

Ob tem seveda upamo, da po-
gajanja za izrabo tega kredite ne 
bodo padla v vodo — če se bi 
namreč zgodilo to, je kaj verjet-
no, da bo spet za nekaj časa pad-
la v vodo tudi sicer že dolga leta 
načrtovana odprava trojanskega 
cestnega ozkega grla. Posebno 
še, ker se tudi ob tem reševanju 
stalno pojavljajo nove in nove 
možne rešitve: s predorom ali 
brez njega. Pa nekateri upraviče-
no menijo, da te nove variante 
služijo le kot kritje za zavlačeva-
nje. (-fk) 

- Savinjsko-šaleška naveza 

Zgodba o »siroti Jerici« 
V soboto me je na bencinski 

črpalki pritegnil obraz nekega 
voznika, ki se je držal kot mila 
Jera, ko je naročeval bencin: 
»Za eno siroto Jerico mi ga daj-
te!« Jaz sem malo čudno pogle-
dal. ko sem slišal tako naročilo, 
črpalkar pa prav nič. Natočil mu 
ga je za sto tisoč dinarjev. 

To je samo eden od doka-
zov, kako hitro se pri nas širijo 
vse novosti. Komaj je namreč v 
četrtek pokukal na svet nov 
bankovec, že je dobil pravo 
ime. Ne tako »poskočnega« 
kot so ga imeli nekoč: jur, rde-
čkar ali kaj podobnega. Ljudje 
so takoj spoznali, da tudi ta no-
vi naš največji bankovec zdaj, 
ko je izšel, že ne pomeni skoraj 

nič več. Tudi avtomobilskega 
tanka si voznik ni kaj dosti na-
polnil. 

Je pa res, da nas je vlada 
zdaj spet enkrat potegnila za 
nos. Ste videli v torek in sredo, 
pa še v četrtek dopoldne kolo-
ne vozil pred bencinskimi čr-
palkami. Tu v Titovem Velenju 
se je jeklena kača razpotegnila 
vse do križišča. Kot blisk se je 
namreč razvedela vest, da se bo 
bencin podražil. To ni seveda 
nič več kaj posebnega, vsi pa 
so le verjeli, da se bo podražil 
prvega v mesecu. Pa so bili ce-
lo delavci na črpalkah ob tem 
veliko bolj velikodušni, pa niso 
tako natančno gledali, v kake 
vse posode so natakali gorivo 

— gorivo za vozila in za peči 
na olje. Posledica tega je seve-
da bila, da je bilo v teh dneh 
na našem območju vse več čr-
palk, na katerih so viseli trako-
vi, ki so naznanjali, da je gori-
va zmanjkalo. Pa so tako voz-
niki dirjali s postaje na postajo 

in trošili še tisti bencin, ki so 
ga imeli v rezervoarju. Sobotna 
podražitev je seveda potem na-
redila čudežni rez: spet je vse 
po starem. Ljudje se spet ena-
ko normalno jezijo, ko vlečejo 
iz denarnic bankovce in objo-
kujejo »siroto Jerico«, ki je 
zardela že takoj, ko so jo dali 
na svetlo. 

In samo povejte mi, kdo ne 
bi zardel v njenem položaju. 

Ko so ta bankovec začeli sno-
vati, smo se spraševali, kaj nam 
bo bankovec tako velike vred-
nosti. Toda tisti, ki so ga načr-
tovali, so verjeli v naš inflacij-
ski razvoj. In ker so tudi pri iz-
daji tega bankovca ravnali ta-
ko, kot se pač pri nas stvari lo-
tevamo, dobimo zdaj za ta naš 
»veliki« bankovec le liter vina 
v boljši gostilni; ne pa kako ka-
kovostnega vina. Taka je pač 
pri nas stvar. 

Vendar pa ima lahko tudi ta 
bankovec, ta sedanja »sirota 
Jerica« lepšo bodočnost. V pri-
meru seveda, če se bomo odlo-
čili za ponovno črtanje dveh 
ničel. Sto novih novih tisoča-
kov pa bo vsaj za nekaj časa 
»siroti Jerici« izbrisalo nekaj 
solz. 

(frk) 

Od tu in tam 

P R I Z N A N J E T U D I V 
TITOVO VELENJE 

Slovenski gradbinci sp svoj le-
tošnji dan proslavili v Žalcu, saj 
je poleg republiškega odbora sin-
dikata delavcev gradbeništva 
proslavo pripravila še žalska de-
lovna organizacija Gradnja. Na 
slavnostni seji so podelili tudi le-
tošnja priznanja sindikata in 
Kavčičeve nagrade. Priznanje je 

prejel tudi Ivan Česnik iz Vegra-
da. S celjskega območja je pri-
znanje prejel še Andrej Skok iz 
Gradnje, plaketo pa delovna or-
ganizacija Gradnja. Kavčičeva 
priznanja pa gradbeni odsek SŠT 
maršal Tito iz Celja in izobraže-
valni center Ingrada. 

M l a d i n e c odstopi l 
V celjski socialistični zvezi so 

nadaljevali s sprejeto usmeritvi-
jo, da se kandidati za nove vodil-
ne funkcije v tej organizaciji ja-
vno predstavijo. Tako je bilo tu-
di zdaj, ko (ponovno) izbirajo se-

kretarja. Vendar pa se niso pred-
stavili trije kandidati, kolikor jih 
je bilo na spisku, ampak le dva. 
Tretji, kandidat, ki ga je predla-
gala celjska mladinska organiza-
cija, je namreč tik pred javno 
predstavitvijo od nadaljnjega 
kandidacijskega postopka odsto-
pil. 
Dela t i za trg 

Če bodo v celjski tovarni Emo 
še naprej sledil i zastavljenemu 
sanacijskemu programu, bodo 
vendarle demantirali napovedi 
nekaterih Celjanov, da za ta ko-

lektiv ni rešitve. Po prvih stotih 
dneh sanacije so namreč že mo-
čno znižali zadolženost in pravi-
jo. da je tudi likvidnostno stanje 
zdaj znosno. Pri proizvodnji se 
usmerjajo predvsem na izdelova-
nje izdelkov, ki so zanimivi za tr-
žišče. Predvsem pa je pomembna 
usmeritev na tuje: za Italijane 
bodo pet let izdelovali kontejner-
je, skupaj s slovenskimi železar-
nami pa z znanjem in opremo so-
delujejo pri gradnji tovarne v 
SZ. Ob koncu leta naj bi prilezli 
na »pozitivno ničlo«. 

(~fk) 

•Razstave inovacij letos v Titovem Velenju ne b o ^ -

Zanesenjaki tako zahtevnega dela 
ne zmorejo več 

Letos prvič, po dolgih le-
tih, razstave dosežkov velenj-
skih inovator jev ne bo na na-
ših tleh. Prenesli jo b o m o v 
Cel je in pridružil i inovativni 
beri drugih na tem področ ju . 
Ta in formaci ja , pos r edovana 
na seji Obč inskega sindikal-
nega sveta, pa ni šla kar t ako 
m i m o članov. Razumlj ivo, 
sa j je bila prav ta razstava 
v e d n o svojevrstna potrdi tev 
dobrega dela prav tega in teh 
t u k a j in s p o d b u d a tudi dru-
gim. Kdo si j o bo hodil ogle-
dovati v Celje , so se spraše-
vali. 

Ker pa so se to leto pripra-

ve na postavitev razstave že 
pričele, se vsa j letos spreme-
niti ne da veliko. Že pr ihod-
n je leto pa j o je t reba spet or-
ganizirat i doma . 

Vzrok zaka j razstave ne v 
Ti tovem Velenju ampak v 
drugih obč inah celjske regije 
je na nek način razumlj iv : 
odbo ra za inventivno dejav-
nost pri Občinskem sindikal-
nem svetu in Občinski razi-
skovalni skupnost i Velenje, 
ki o g r o m n o t ruda in prostega 
časa vlagata v razvoj inova-
cijske dejavnost i in s tem v 
zvezi tudi v s p o d b u j a n j e z or-
ganiz i ran jem razstave meni-

ta, d a j e ta dejavnost že zdav-
na j presegla zgolj l jubiteljski 
del. In sama tega ne zmoreta 
več. Prenesti bi ga morali 
d rugam, recimo k Savinjsko-
šaleški gospodarski zbornici , 
ki bi bila na jbo l j pr imerna in 
ji pomagat i s kadri , ki se z 
inovaci jsko de javnos t jo 
ukvar j a jo tudi v de lovnem 
času, pokl icno. Vsekakor je 
razumeti člane obeh odbo-
rov, ki so za razstavo porabili 
og romno energije in prostega 
časa, ne da bi bili za to pose-
b a j nagrajeni , pa vendar le bi 
bilo dobro razmisliti o pred-
logu članov Občinskega sve-

ta — da jo je t reba negovati , 
razvijati napre j , prav tu, v 
okol ju, kjer je vzklila. Zraven 
pa vključiti še koga, ne samo 
zanesenjakov. 

Sicer pa je bilo slišati tudi, da 
v velenjskem združenem delu 
poklicno dela na inovativnem 
področju že petnajst delavcev. 
Velik strokovni potencial, ki pa 
se ne sme sprevreči, sedaj, ko ga 
imamo zgolj v urejevalce doku-
mentacije, ampak se mora prven-
stveno ukvarjati s tistim, čemur 
je namenjen: pospeševanjem, 
usmerjanjem inovativnega dela, 
pomoči inovatorjem. 

(mkp) 

»NAŠ ČAS«, glasilo Socialistične zveze delovnega ljud-
stva Velenje, izdaja Center za informiranje, propagando in za-
ložništvo Velenje, Cesta Františka Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustanovljen 1. maja 1965; od I. januar-
ja 1973 je izhajal kot štirinajstdnevnik »Šaleški rudar«, kot 
tednik pa izhaja »NAŠ ČAS« od I. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (direktor in glavni urednik), Bo-
ris Zakošek (odgovorni urednik), Milena Krstič-Planinc, Bog-
dan Mugerle Janez Plesnik, Tatjana Podgoršek, Mira Zakošek 
(novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva in uprave: Titovo Velenje, Cesta Franti-

ška Foita 10, telefon (063) 853-451, 856-955, 855-450. Brzoja-
vni naslov: Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 3.500 dinarjev. Mesečna na-
ročnina 13.000 dinarjev, trimesečna naročnina za individualne 
naročnike 38.000 dinarjev, trimesečna naročnina za tujino 
64.200 dinarjev. 

Žiro račun pri SDK, podružnica Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korektura, tisk in odprema: ČGP Ve-
čer, tozd Mariborski tisk Maribor. 

Naročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Za » NAŠ ČAS« se po mnenju sekretariata za informira-

nje izvršnega sveta skupščine SR Slovenije, številka 421-1/72 
od 8. februarja 1984 ne plačuje temeljni davek od prometa 
proizvodov. 
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NA1&OLJ PESSracTIVNO J E P A K E $ 
V JUGOSLAVIJ/ B/RI UROKOJEUTC! 

Emona ekspres 

Pendrek 
demo-
kracija 

Če vas fino pretepejo in če 
to počenjajo v imenu države, 
potem temu ni mogoče reči 
drugače kot pendrek demo-
kracija oz. demokracija gu-
mijevke ali policijske palice. 
Ker je na svetu malo dežel, 
kjer to počenjajo brez ustre-
zne podlage (natanko mora 
biti zapisano, kdaj lahko dr-
žava tepe svoje državljane!), 
potem bi lahko rekli, da je 
država zaradi tega, da mal-
tretira državljane. V tej ugo-
tovitvi je več resnice kot pa 
cinizma — država je navse-
zadnje nastala zato, da bi 
kot občečloveško sredstvo 
prisile vendarle naredila ta 
svet znosen, mi pa da lahko 
živimo drug ob drugem, tudi 
če se ne ljubimo. Se pa vsa 
stvar spremeni, če država 
ima ustrezne zakone, pa jih 
ne spoštuje in ni nikogar, ki 
bi nadzoroval državo in torej 
le-ta lahko počenja kar jo je 
volja. Žal v takšno kategori-
jo sodimo tudi mi. 

Ampak zadnj ič v Ljublja-
ni ni bilo nikogar , ki bi zatr-
jeval , da pri nas že imamo 
demokrac i jo . Naspro tno , 
govorci , ki so se zbrali v ve-
liki dvorani s lovenskega ti-
ska, so po štirih urah raz-
prav ugotovili , da smo od 
tega še daleč, ker smo pač 
daleč tudi od pravne drža-
ve. Smo pa v najnovejš i fazi 
l iberal izma (mišl jena je Slo-
venija) , ki je že tretji po voj-
ni in vsi njegovi p redhodn i -
ki so se končali t ragično! 
Vedno, ko je padel kakšen 
od l iberalizmov, so nastra-
dali posamezniki , ki so si 
mislili, da gre tokrat čisto 
zares in so se ušteli, ker so 
se vedno znova našle zdra-
ve sile, ki j im svobodomi-
selno l judstvo ni šlo preveč 
v račun. 

Tudi posvet o pravni dr-
žavi in politični represiji je 
dokaz več za trditev, da 
smo Slovenci spet dočakal i 
l iberalizem, na demokrac i j o 
pa bo t reba še malo poča-
kati. Ko so namreč prizade-
vni organiza tor j i (komisi ja 
za u sposab l j an j e novinar jev 
pri D N S ) z vsemi udeležen-
ci uskladili da tume , se je 
pokaza lo , da je posvet mo-
goče organizirat i 31. maja . 
Potem je pa poči lo! N a j p r e j 
so tovariši na oblasti ugoto-
vili, da je to ne s r amna pro-
vokaci ja (tega dne so na-
mreč pred letom dni areti-
rali Janeza Janšo) in skleni-
li, da je t reba posvet prekli-
cati. Ko pa so videli še se-
znam udeležencev, j im je 
pa sploh padel mrak na oči. 

Organiza tor j i se niso preda-
li v prvi rundi , tudi v drugi 
ne, a j im je bilo j asno , da 
mars ikoga od povabl jen ih 
ne bo. In j ih tudi ni bi lo: 
man jka l je naš not ranj i mi-
nister Ertl, pa naš pravo-
sodni minister Za je , prišli 
pa so vsi bivši polit ični pre-
ganjanc i in zaporn ik i in si 
niti na radiu niso upal i na-
šteti n j ihovih imen. 

Tako je po osemnajstih letih 
prvič javno nastopil hrvaški 
publicist Dražen Budiša, zna-
meniti vodja študentskega gi-
banja na Hrvaškem v sedemde-
setih letih. Odsedel je celih se-
dem let, še danes nima potnega 
lista in na hrvaškem ne more 
javno nastopati. Tudi za dr. Jo-
žeta Pučnika, zdaj profesorja v 
ZR Nemčiji, lahko rečemo, da 
se je slovenski javnosti prvič 

Piše: 

VINKO 
VASLE 

uradno predstavil. Zaradi so-
vražne propagande in kontra-
revolucionarne dejavnosti je 
bil v šestdesetih letih dvakrat 
obsojen na skupno 11 let stro-
gega zapora, sedem let je odse-
del. Njegov primer je še pose-
bej zanimiv in poučen: Pučnik 
je bil namreč na tako visoko 
kazen obsojen konkretno zara-
di enega samega sestavka, so-
dišče pa mu je v oteževalno 
okoliščino štelo tudi vse član-
ke, ki so bili objavljeni, a ni-
kdar prepovedani, izrek kazni 
pa se je skliceval tudi na roko-
pise, ki jih je policija zaplenila 
pri njem doma. 

Manjkal ni tudi Milovan Br-
kič, svobodni novinar iz Beo-
grada, ki je bil doslej zaradi 
svojega pisanja že šestnajstkrat 
pred sodiščem, dvakrat pa ob-
sojen na krajše zaporne kazni. 
Ker to ni zaleglo, je bil nekaj-
krat tudi pretepen po nalogu 
mogotcev, ki se jim je zameril. 
Brkič je sploh požel simpatije 
publike, kajti govorniških spo-
sobnosti mu ne manjka, pa če-
prav je prisegel, da prvič javno 
nastopa in da je doslej nasto-
pal samo pred sodniki. 

Vladimir Šeks, odvetnik iz 
Osijeka in neutrudni borec za 
pravno državo, je bil obsojen 
na dve leti zapora samo zatega-
delj, ker je pred sodiščem neka 
priča izjavila, da je osumljeni v 
neki gostilni govoril čez oblast. 
To se ni zgodilo pred davnimi 
časi, ampak pred nekaj leti. Se 
veda Šeks ni bil kaznovan zara-
di tistega gostilniškega govori-
čenja (priča je kasneje prizna 
la, da je bilo njeno pričanje la-
žno in izsiljeno), ampak zato, 
ker je večkrat pred sodišči bra-
nil politične obsojence, samoi-
niciativno pa je nekajkrat zah-
teval kazenske pregone proti 
uglednim oblastnikom. 

Velja omeniti tudi Ota Vil-
čnika, bivšega profesorja na 
šentviški gimnaziji, ki je odse-
del »zasluženo« kazen zato, 
ker ga je nekdo prijavil, da di-
jake hujska proti režimu. Kas-
neje, ko ga je pregledal psihia-
ter, je le-ta v izvedensko mne-
nje zapisal, da ima Vilčnik od-
por proti socializmu in podob-
nim svetim kravam in ga je to 
pokopalo. Še danes ga uspešno 
preganjajo v krajevni skupno-
sti in hišnem svetu. 

Če bi bil imenovani posvet 
zgolj obračun z neko oddalje-
no preteklostjo, potem bi lahko 
šel mirno mimo nas. Bilo je, pa 
minilo! A žal zadnji dogodki 
pričajo, da boljševistične faze 
naša dežela le še ni popolnoma 
preživela. Medtem, ko že vrab-
ci na strehah čivkajo, da je bil 
ukrep izolacije Albancev na 
Kosovu protiustaven (ustava 
predvideva le konfinacijo, kar 
pomeni, da se nekomu prepove 
gibanje izven določenega nase-
lja, mesta, ulice itn.), pa so naši 
predstavniki članom delegacije 
evropskega parlamenta v brk 
lagali, da je bil ta ukrep v skla-
du z ustavo! Eden od visokih 
kosovskih funkcionarjev pa je 
mirno rekel, da osamitvena ta-
borišča nič ne motijo! Zdaj, ko 
so prve izolirance že izpustili, 
smo lahko izvedeli, kaj ta 
ukrep pomeni: pomeni biti v 
kakšnem zaporu, kjer te lahko 
neusmiljeno pretepajo samo 
zato, ker je »nekdo« ocenil, da 
si sumljiv. To pomeni, da ni-
maš pravice do odvetnika, niti 
do stikov s sorodniki — pre-
prosto izgineš za nedoločen 
čas. V dvajsetem stoletju, ko 
sanjamo o Evropi, gospodar-
skem razcvetu in gobcamo o 
človekovih pravicah. 

Naj zaključim z besedami dr. 
Ljuba Bavcona, uglednega 
pravnika: »Pravo naj bi vojski 
in policiji dopovedalo, kaj je 
pravno in kaj ni. Kako naj 
pravniki to storimo, ne vem, 
kajti vojska in policija imata 
orožje in moč, pravniki pa ima-
mo samo argumente.« 

Ubogi argumenti. 



Gospodarjenje v občini Mozirje 

Prednjacita Gorenje 
MGA in Elkroj 

Za gospodarjenje v mozirski občini v prvih mesecih letošnjega leta 
so značilni rast industrijske proizvodnje, nadaljnje slabšanje že sicer 
kritičnega položaja v kmetijstvu, polom v turizmu in gostinstvu, težak 
položaj v trgovini, napovedan dvig prispevnih stopenj za družbene dejav-
nosti. velik padec realnih osebnih dohodkov in porast števila nezaposle-
nih. Pri ocenjevanju uspešnosti je seveda treba upoštevati novo zakono-
dajo, ki narekuje le izdelavo polletnih obračunov, zato so vir informacij 
le statistični podatki. 

Javna razprava o ustavnih spremembah 

Slab odziv 

V prvih treh mesecih so se re-
alni osebni dohodki v gospodar-
stvu mozirske občine znižali za 
12 odstotkov, kar seveda pomeni 
manjšo kupno moč in manjšo 
prodajo. Količinsko so prodajo 
najbolj povečali v Gorenju-
MGA, v Elkroju z izvoznimi sto-
ritvami. na določenih področjih 
pa tudi v gornjegrajski Smreki in 
v nazarski lesni industriji. Li-
kvidnostne težave so v delovnih 
organizacijah nekako še obvla-
dovali. čeprav težav nikakor ne 
manjka. Značilno za mozirsko 
občino namreč je. da dosežki v 
prvih mesecih leta zaradi izrazito 
sezonskih vplivov običajno niso 
ugodni. Letos je bil ta vpliv zara-
di mile zime precej manjši zlasti 
v gozdarstvu, lesni industriji in 
na področju komunale, zelo hu-
de posledice pa je zima brez sne-
ga pustila turizmu in zlasti RTC 
Golte milijardo in 300 milijonov 
dinarjev izgube, kar seveda terja 
posebne ukrepe. Turistični pro-
met z nočitvami vred je bil letos 
manjši v družbenem sektorju kar 
za 45 odstotkov, za lanskoletnimi 
dosežki v primerjalnem obdobju 
pa zaostajajo tudi zasebniki. O 
težavah v gostinstvu smo že pisa-
li. 

Razveseljiva je visoka rast in-
dustrijske proizvodnje v prvih me-
secih, saj se je povečala za 6,2 
odstotka, kar je ugodno zaradi 
dejstva, da je bila proizvodnja 
tudi v lanskem primerjalnem ob-
dob ju v krepkem porastu. Manj 
ugoidno je dejstvo, da je ta pov-
prečna rast ugodna predvsem za-
radi visokega porasta proizvod-
nje v Gorenju — Mali gospo-
dinjski aparati (15,3) in v Elkroju 
(7,5), drugod je manjša ali celo 
zaostaja, v vseh primerih pa so 
dosežki boljši kot v sorodnih de-
javnostih. 

Pogoji gospodarjenja v kmetij-
stvu so se letos še bolj zaostrili. 
Osnovna tržna proizvodnja v ži-

vinorejsko usmerjenem kmetij-
stvu še naprej pada. Odkupne 
cene mleka in pitancev z vsemi 
dodatki vred pokrivajo največ do 
70 odstotkov proizvodnih stro-
škov rejcem, posledično pa do-
hodkovno usodo s kmeti deli tu-
di zadruga. Za organizacijo pro-
izvodnje in odkup dobi zadruga 
od proizvajalcev 3 in od mlekar-
ne 7 odstotkov od zajamčene ce-
ne mleka, ta cena pa se ni spre-
menila od lanskega decembra do 
aprila. Ob istočasnem upadanju 
tržnih viškov je izpad dohodka 
že več kot kritičen. 

Zaradi ugodnih vremenskih • 
razmer so lepe uspehe dosegli 
gozdarji saj so že v treh mesecih 
uresničili 31 odstotkov letnega 
načrta, upoštevati pa je treba 
dejstvo, da bo proizvodnja zara-
di omejenih količin lesa v pri-
hodnjih mesecih upadla. V tr-
govski dejavnosti ne dohaja jo ce-
novnih razmerij. Promet v trgovi-
ni na drobno sicer raste, vendar 
je daleč pod republiškim pov-
prečjem, v trgovini na veliko pa 
zaostajajo celo za lastnimi načrti. 

Najslabše rezultate so dosegli v 
turizmu in gostinstvu. Neugodne 
vremenske razmere pozimi so ra-
zgalile vse slabosti zgornjesavinj-
skega turizma, saj gostje v dolini 
brez snega niso imeli kaj iskati in 
jih zato tudi ni bilo. Število go-
stov in nočitev se je zmanjšalo za 
več kot polovico. Skrbijo zapo-
slitvena gibanja, saj je število ne-
zaposlenih od začetka leta s 103 
poraslo na 144. Delno je to tudi 
igra številk. Dejansko je namreč 
nezaposlenih 91, od tega 16 mla-
dih z višjimi stopnjami izobraz-
be. Ob vsem hujše težave na po-
dročju zaposlovanje šele priča-
kujejo, na kar lahko vplivajo tu-
di razmere v gostinstvu. 

J• P-

Glede na to, da je predsedstvo 
republiške konference SZDL po-
daljšalo javno razpravo o predla-
ganih amandmajih k slovenski 
ustavi, je na zadnji seji predsed-
stva OK SZDL Velenje še niso 
sklenili, so jo pa že delno zaokro-
žili in tudi ocenili, kako je ta po-
tekala. 

Že pri njenem načrtovanju so 
izhajali iz republiških usmeritev, 
dosedanjih spoznanj, predvsem 
tistih, ki izvirajo iz kritične anali-
ze delovanja političnega sistema, 
osnovna iztočnica pa je bila 
predvsem zagotoviti kvaliteto. 
Zavedali so se, da je gradivo o 
predlaganih ustavnih spremem-
bah zahtevno in da se tisti, ki ne 
pozna političnega sistema in 
ustave težko vključuje v obliko-
vanje amandmajev k njej. Prav 
zato so javno razpravo vodili po 
posameznih tematskih sklopih in 
strokovnih združenjih. Seveda 
pa je bilo tudi veliko možnosti, 

da se vključijo v razprave kraja-
ni. 

Vendar je bil odziv širše javno-
sti slab, po mnenju članov pred-
sedstva tudi zaradi preslabe or-
ganizacije razprave v republi-
škem merilu in preskromnega 
vkjučevanja javnega obveščanja. 
V očbini je bil preskromen odziv 
tudi s strani političnih organiza-
cij, dobro pa so se v razprave 
vključile samoupravne interesne 
skupnosti družbenih dejavnosti 
skupaj s strokovnimi službami, 
telesno kulturne organizacije, go-
spodarska zbornica, Vegrad in še 
nekateri drugi. 

Pa poglejmo še kakšne vse-
binske pripombe so se v občini 
Velenje izoblikovali v dosedanji 
razpravi o ustavnih spremem-
bah. 

Opredelili smo se za samo 
odločbo slovenskega naroda, 
podprli zmanjšanje števila samo-
upravnih interesnih skupnosti, 

čeprav imamo na drugi strani 
zahtevo, da se nekatere širijo. Na 
področju volilnega sistema ugo-
tavljamo, da je sicer povzel zah-
teve javnosti po tajnih, svobod-
nih volitvah, po drugi strani pa 
smo povsem obšli zahtevo po 
oblikovanju preprostih volitev. 
Nov volilni sistem nikakor ne bo 
mogel biti preprost, saj tega v 
primeru, ko bo imel volilec na 
volilni listi okoli 100 kandidatov, 
ni mogoče doseči. V občini je bi-
la podprta zahteva po opustitvi 
družbeno političnega zbora ozi-
roma je treba njegovo vlogo 
omejiti le na sistemska vpraša-
nja. Postavili so tudi vprašanje 
potrebe obstoja izvršnega sveta 
in podprli enodomno skupščino. 
Zelo jasno smo se opredelili pro-
ti izjemam, ki jih nakazujejo 
amandmaji pri voljenju funkcio-
narjev (pri volitvah različnih dr-
žavnih funkcionarjev bi se lahko 
postavil samo en kandidat). Pod-
prli so predlog, da samoupravne 
interesne skupnosti ne bi več na-
stopale v funkciji četrtega skup-
ščinskega zbora, bili pa smo pro-
ti krepitvi republiške uprave v 
primerjavi z občinsko. Zelo širo-
ko podporo so v občini doživeli 

vsi členi, ki dajejo večje temeljne 
človeške pravice ter predlagali 
da naj ima republiško predsed-
stvo čim manj članov, voliti jih je 
treba neposredno, neposredno 
pa naj bodo odgovorni skupšči-
ni. Ob predlogu, da se uvedejo 
preizkovalni odbori so menili, da 
naj bodo ti predvsem nadzorni. 

Ocenili so, da so spremembe 
na gospodarskem področju zgolj 
prepisane iz zveznih dokumen-
tov in Slovenci pravzaprav ni-
smo nič doprinesli. Savinjsko ša-
leška gospodarska zbornica je 
pripravila več konkretnih predlo-
gov. V javni razpravi smo Velenj-
čani ugotavljali še, da samoupra-
vna sodišča niso potrebna, da je 
treba tovrstno problematiko re-
ševati v okviru obstoječih sodišč. 

To je le nekaj ugotovitev iz do-
sedanje razprave o ustavnih 
spremembah. Naj še enkrat pou-
darimo, da je javna razprava še 
vedno odprta in da bodo na 
predsedstvu OK SZDL Velenje 
še vedno veseli vsakršnih pobud, 
še posebej pa je prav, da se v te 
razprave vključimo na konferen-
ci občinske konference, 22. juni-
ja in na samem zasedanju zborov 
skupščine 6. in 7. julija. (mz) 

Poslovni sistem Gorenje 

Revija za raziskovalno 
in razvojno dejavnost 

Te dni je izšla prva številka Re-
vije Gorenja za raziskovalno in 
razvojno dejavnost. Temeljni na-
men Revije je predstavitev razi-
skovalnih in razvojnih dosežkov 
strokovnjakov Gorenja, sicer pa 
bo mogoče tudi skozi Revijo vred-
notiti raziskovalno delo v tem po-
slovnem sistemu. Prispevke, ki so 
objavljeni v prvi številki, so resda 
napisali le strokovnjaki Gorenja, 
kar pa ne pomeni, da revija ne bo 
odprta tudi za prispevke drugih 
strokovnjakov, in to z vseh podro-
čij. 

»Čas, ki prihaja, bo od vseh 
nas terjal še več ustvarjalnih do-
sežkov, ki pa ne bodo mogoči 
brez trdega in kreativnega dela. 
To velja tudi, ali še prav posebej, 
za raziskovalno in razvojno de-

javnost,« je v uvodnem prispev-
ku zapisal magister Herman Ri-
gelnik, predsednik poslovodnega 
odbora Gorenja. »Dolga leta ta-
ko imenovane dogovorne ekono-
mije so v vseh nas zapustile glo-
boke sledove. Zato bo potrebnih 
še mnogo naporov in odrekanj, 
predvsem pa neprestanega med-
sebojnega primerjanja in vredno-
tenja delovnih učinkov, če se bo-
mo želeli v resnici uspešno meriti 
s sorodnimi proizvajalci v naj-
bolj razvitem svetu. In samo sko-
zi produkte, ki bodo vzdržali če-
dalje bolj neizprosno tržno tek-
mo v svetu, se bo tudi vrednotila 
in ocenjevala resnična teža naših 
raziskovalnih in razvojnih, kot 
tudi vseh drugih dosežkov. Pri 
tem pa seve ne gre samo za fizi-

čne produkte. Naša ambicija mo-
ra biti tudi uspešno trženje samo-
stojnih intelektualnih stvaritev, 
vse od prodaje zaokroženih pro-
izvodnih programov, tehnolo-
ških linij, računalniško podprtih 
informacijskih sistemov, tja do 
prodaje celovitih tovarn.« 

Dr. Franc Seme. direktor delo-
vne organizacije Gorenje Razi-
skave in razvoj, pa je med dru-
gim zapisal, da se znanstvene in-
formacije ocenjujejo enotno po 
dogovorjenih kriterijih. »Eno od 
pravil je, da znanstvena informa-
cija, ki ni objavljena, ni znan-
stvena informacija«. Revija Go-
renja za raziskovalno in razvojno 
dejavnost bo tako, med drugim, 
omogočala tudi ustrezno vredno-
tenje raziskovalnega dela v Go-
renju po podobni metodi, kot se 
je uporabljala v »Science sitati-
on index«. 

V prvi številki Revije Gorenja 
za raziskovalno in razvojno de-
javnost so objavljena razmišlja-
nja dr. Jožeta Zagožna o novi 
razvojni filozofiji Gorenja , sicer 
pa je pretežna večina prispevkov 
v prvi številki Revije namenjena 
ekologiji. (an) 

Prenova sindikata 

Če se bo sindikat mešal 
v vse, ne bo zmešal nič! 

Tezam za prenovo sindikata obravnavali tudi člani Občinskega 
smo že doslej namenjali veliko po- sindikalnega sveta Velenje. O 
zornosti. Pripombe in dopolnitve tem, da mora prenova temeljiti na 
teh tez pa so na četrtkovi seji interesu članstva, najbrž ni nobe-

nega dvoma več. Tako kot ga ni 
tudi v tem, da gre pri prenovi za 
proces, ki se ne konča z eno raz-
pravo. Zanimiv pa je akcent, ki so 
ga tezam za prenovo dali velenjski 
sindikalisti, ki so podčrtali, da si 
ne želimo sindikata, ki se bo me-
šal v vse in nič naredil! 

Kakšna je bila razprava ob po-
ročilu o aktivnostih in vsebinskih 
dopolnitvah prenove sindikata? 
Večina osnovnih organizacij zve-
ze sindikatov se je opredelila za 
preverjanje članstva v sindikatu 
in ne za avtomatizem ob skleni-
tvi delovnega razmerja, kar je bi-
lo doslej v navadi. Anton Bohak 
je ob tem rekel, da je skeptičen. 
Najprej bi bilo dobro premisliti, 
kdaj bomo preverjali. Sedanji 
trenutek ni primeren za to in je 
treba počakati vsaj toliko, da sin-
dikat pridobi nekaj veljave. 
Aleksander Kneževič je bil mne-

nja, da v naši družbi kadar nekaj 
ne velja, hitro zapišemo spredaj 
prenova, ostanemo pa pri sta-
rem. Pa je vendarle delo tisto, ki 
je tudi sindikat pripeljal tja, kjer 
danes je. Zato, je rekel, bi si že-
lel, da se bolj posvetimo delu in 
vsakdanjim težavam. Mira Vide-
čnik je povedala, da želijo sindi-
kat približati tudi dijakom in da 
bodo s tem namenom že letos 
obiskali dijake 4. letnikov Centra 
srednjih šol in eno uro posvetili 
sindikatu. Franc Trebše se je v 
razpravi dotaknil odbora za LO 
in DS, menil je, da bi tudi na tem 
področju sindikat moral biti bolj 
samostojen. Ciril Grebenšek je 
opozoril na delovanje sindikatov 
dejavnosti. Aktivnosti ne morejo 
potekati mimo občinskih svetov 
ali republiškega sveta, saj bomo 
tako prišli do tega, da bomo ime-
li naenkrat osemnajst sindikatov. 

Velenjski komunisti o 
inovativni dejavnosti 

Sproščanje iniciativnosti in 
usttarjalnosti sta pogoj za izhod 
iz krize. Dejstvo, ki so mu ve-
lenjski komunisti na aprilski 
konferenci posvetili precej po-
zornosti, ko so v skupini za pod-
iročje inovativne dejavnosti obli-
Ikovali tudi zaključke in usmeri-
Itve za naprej. To, da je inovati-
nna miselnost vse bolj prisotna v 
gospodarstvu in tistih okoljih, 
Ikjer so izpostavljeni trgu pa ne 
ipomeni, da je ni potrebno vpe-
lljati tudi drugam, v negospodar-
stvo, družbene dejavnosti, kjer 
iznanja ne manjka. In to, da so 
iinovativni dejavnosti velenjski 
Ikomunisti posvetili veliko po-
kornosti, da je na tem delala 
sskupina ljudi dokazuje, da jo 
^sprejemamo v vseh okoljih in, da 
tnam je vedno bolj razumljivo ti-
ssto, kar smo zapisali v prvem 
sstavku. 

Skupina, ki je pripravljala 
lusmeritve za to področje, vodil 
jjo je Roman Jurič. je pričela de-
llati pravzaprav že lansko leto. 
(Hrbtenico te skupine je tvorilo 
rnajprej pet članov, prek konfe-
rrenco pa so to skupino še razši-
rrili s strokovnimi delavci, ki se 
zz inovativno dejavnostjo ukvar-

Ne le govoriti, tudi delati inovativno 
ja jo v organizacijah združene-
ga dela. 

»Ugotavljamo, da so mnogi 
pozitivni premiki na področju 
inovativne dejavnosti že prisotni, 
vendar pa žal v nekaterih sredi-
nah še vedno ni ničesar nareje-
nega, oziroma temu področju še 
niso posvetili nikakršne pozor-
nosti,« pravi Roman Jurič. 
»Poglejte: v materialni proiz-
vodnji se pomena inovativne dje-
avnosti dobro zavedajo in imajo 
tudi, vsaj formalno, to področje 
tudi pravno, samoupravno ureje-
no. Drugače pa je na področju 
družbenih dejavnosti, kjer so 
bolj izjeme — kot je recimo 
Center srednjih šol,« poudarja 
razliko med obema sferama Ju-
rič. 

Lahko zapišemo, da je gla-
vna misel, ki izhaja iz te konfe-
rence zajeta v stavku: ne govo-
rimo, prenehajmo govoriti o 
inovativni dejavnosti kot taki, 
posvetimo se inovativnemu po-
slovanju, inventivnemu gospo-
dar jenju . »Želimo jo vključiti v 
vse pore dela in življenja, čeprav 
bo za to potrebnihše veliko na-
porov.« 

Eden od teh je obveščanje. 

informiranje, neprestano izo-
braževanje in to povsod, na 
vseh nivojih, čeprav bo pouda-
rek prav na poslovodni struktu-
ri. »Če je ta osveščena, potem 
tudi inovativna dejavnost v takš-
nih okoljih živi,« pravi Roman 
Jurič. To smo slišali tudi od 
marsikaterega inovatorja, ko je 

Roman Jurič: »Ponekod inova-
cijski dejavnosti še niso posvetili 
prav nobene pozornosti.« 

poudarjal , kako je razvitost 
inovativne dejavnosti v posa-
meznem okolju tesno povezana 
s tem, koliko se pomena zave-
da vodstveni kader, kako jo ta 
spodbuja ali pušča v nemar. 

Zbližati je treba tudi množi-
čno inovativno dejavnost z raz-
vojno raziskovalnim delom, 
skupaj lahko dajeta večje rezul-
tate kot vsaka zase. 

»Inovacijsko dejavnost je tre-
ba razvijati in širiti v iskanje no-
vih proizvodov, tehnologij in jo 
pospešeno uvajati tudi na pod-
ročje družbenih dejavnosti, kjer 
je ogromno strokovnega znanja. 
Inovativna dejavnost je v mnogih 
okoljih s področja družbenih de-
javnosti prisotna že danes, ven-
dar ni evidentirana, beleženj, 
predvsem pa ni prisotno ali je 
premalo prisotno nagrajevanje 
teh ustvarjalnih delavcev,« raz-
mišlja Roman Jurič. 

Že letos bomo v občini Vele-
nje pripravili konferenco o na-
daljnem razvoju inovativne de-
javnosti, v tistih organizacijah 
združenega dela v velenjski ob-
čini, kjer je večje število inova-
torjev, pa bi bilo potrebno or-
ganizirati, ustanoviti Društva 

izumiteljev in avtorjev tehni-
čnih izboljšav. Aktivnosti za 
pripravo konference so se že 
pričele, morda bo uvod vanje 
predstavljal junijski seminar, ki 
ga načrtujejo za finančne in 
strokovne delavce o knjiženju 
inovacijskega dohodka, pred-
vsem pa o ugotavljanju gospo-
darske koristi. Te seminarje or-
ganizira Občinski svet Zveze 
sindikatov Velenje skupaj z 
Občinsko raziskovalno skup-
nostjo. 

»Ko govorimo o tem pomemb-
nem področju vsekakor ne more-
mo mimo akcije, ki poteka v 
Sloveniji in s katero želimo 
usposobiti 300 delavcev za ino-
vativno dejavnost,« pravi Ro-
man Jurič. Gre za akcijo, ki jo 
vodi Republiški svet Zveze sin-
dikatov Slovenije skupaj z go-
spodarsko zbornico. »Lahko se 
pohvalimo, enotedensko izobra-
ževanje je obiskovalo tudi osem-
najst delavcev iz velenjskega 
združenega dela.« 

Programi so, inovativna mi-
selnost je vse bolj prisotna, raz-
logov za to, da ne bo tudi re-
zultatov, torej ne bi smelo biti. 

M. Krstič — Planine 

Manj nočitev 
Tur i s t i čne o r g a n i z a c i j e ob-

č ine Ve len j e so zabe lež i l e 
m a r c a 8134 noč i t ev , s k u p a j v 
l e t o šn j i h p rv ih t r eh m e s e c i h 
pa 20.938 noč i t ev . T o j e do -
b r ih 5 o d s t o t k o v m a n j ko t la-
ni v e n a k e m č a s u . 

Ivan Sotošek je prepričan, da ma-
terialni položaj sindikata ne bi 
smel biti odvisen zgolj od člana-
rine, potrebni so novi prijemi, re-
cimo sindikalni marketing! Alojz 
Hudarin je v svoji razpravi ome-
nil kongrese in menil, da ti niso 
uspešni tudi zato, ker se že prej, 
predno se sploh začno, napišejo 
zaključki. Pa bi jih bilo treba 
oblikovati na podlagi tistega, kar 
baza na kongresu pove. Marjana 
Koren je spregovorila o informi-
ranju v sindikatu, o pretoku in-
formacij, ki sicer potekajo od 
zgoraj navzdol, od >spodaj< pa 
jih skorajda ni. Predstavnica sin-
dikata delavcev zaposlenih pri za-
sebnih obrtnikih pa je spregovori-
la o sindikalni listi, ki velja za 
delavce v združenem delu. To je 
dobro, je rekla, nam pa lahko 
obrtnik vedno reče — če ti ne 
>paše<, pa pojdi! ( f k p ) 

Le še soglasje 
k cenam 

N a seji p r e j š n j o s r e d o 
so č lan i v e l e n j s k e g a izvrš-
n e g a sveta spre je l i o d r e d -
b o , p o ka te r i b o d a j a l k 
c e n a m s p o d r o č j a s t a n o -
v a n j s k e g a in k o m u n a l n e -
ga g o s p o d a r s t v a o d s l e j so-
g las je p r i s t o j e n o b č i n s k i 
o r g a n za c e n e in t o r e j iz-
vršni svet ne b o več sp re -
j e m a l o d r e d b o n a j v i š j e m 
m o ž n e m p o v i š a n j u . 

(mz) 

R E K F r a n c L e s k o š e k - L u k a 

Rast YU 
na Reki 

Od 30. maja do 4. junija je bila 
v reški Dvorani mladosti posta-
vljena tradicionalna, že 17. po vr-
sti razstava inovacij, tehničnih do-
sežkov in izumov, imenovana 
RAST YU. Udeleženci razstave so 
bili med 194 domačimi in 4 tujimi 
razstavljalci tudi letos inovatorji 
iz REK Franc Leskošek-Luka. 
Letos so inovacijsko dejavnost v 
REK predstavljale delovne orga-
nizacije RLV z dvema, ESO s sed-
mimi in Sipak z eno inovacijo. 

Inovatorji iz Reka so vsako leto 
tudi med nagrajenci. Letos so di-
plomo in zlato plaketo za inovaci-
jo »podajalnik lokov« prejeli ino-
vatorji iz ESO, diplomo in brona-
sto plaketo pa inovatorji iz RLV 
za inovacijo »povratna postaja gu-
mi transporterja 650 mm za me-
hanizirano podaljšanje traku«. 

Diana Janežič 

G o r e n j e 

Poslovni sistem Gorenje je 
predstavil pet novosti. 

Delovna organizacija Gorenje 
Gospodinjski aparati je razstavila 
nov pralni stroj PS 1037, s po-
dročja množične inventivne dejav-
nosti toplotni izmenjevalec v za-
mrzovalni skrinji in pa hladilno 
torbo s termoelektričnim siste-
mom delovanja. Gorenje EKO se 
je predstavilo z usmernikom v pre-
klopnem režimu dela s centralnim 
komandnim modulom. Delovna 
organizacija Gorenje Metalplast 
iz Ruš pa razstavila nov splako-
valnik Futura. 

Nov pralni stroj Gorenja Go-
spodinjski aparati je bil nagrajen 
z Zlato plaketo Rast Vi 89. Sre-
brni plaketi RAST Vi 89 je pre-
jelo Gorenje Gospodinjski aparati 
za toplotni izmenjevalec v zamr-
zovalni skrinji, Gorenje EKO pa 
za usmernik v preklopnem režimu 
dela s centralnim komandnim mo-
dulom. 

(an) 
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Za krepost telesa in duha 
Organizirana zdravstveno preventivna rekreaci-

ja delavcev, ki jo v Gorenju Gospodinjski aparati 
izvajajo skupaj z Gorenjem Naravno zdravilišče 
Topolšica že od 8. maja letos, je dolgoročno začr-
tana naloga za uresničevanje preventivne in zdrav-
stvene rekreacije delavcev. 

Z IO-dnevnimi programi zdravstveno preventi-
vne rekreacije delavcev, razdeljenimi na pet ted-
nov, želijo ob sodelovanju medicinske stroke in 
naravnih danosti zdravilišča kar najučinkoviteje 
preprečiti nastajanja raznih poklicnih obolenj, 
telesnih okvar ali poškodb pri delu ter omiliti 
posledice že nastalih telesnih okvar. V prvi vrsti 
pričakujejo krepitev psihofizičnih sposobnosti 
delavev, njihovo osveščanje in pripravljenost, da 
tudi sami več storijo za svoje dzravje v prostem 
času in si s tem nenehno izboljšujejo svoje zdrav-
stveno počutje. Vse bo bo prispevalo k prepreče-
vanju poškodb, invalidnosti ter ohranjanju vital-
nosti delavca do upokojitve in seveda zmanjša-
nju bolniške. 

Zato so v program zdravstveno preventivne re-
kreacije najprej vključili proizvodne delavce, ki 
so obremenjeni s težkimi fizičnimi opravili, z 
monotonijo dela. prisiljeno držo telesa pri delu, 
istimi ponavljajočimi se gibi telesa. Kasneje bo-
do v program vključili vse ostale delavcev. 

Vsebina zdravstvenega in rekreativnega dela 
programa je prilagojena naravi in stopnji škod-
ljivega vpliva dela delavca na njegovo telesno in 
psihično vitalnost. Zajema posvet z zdravnikom, 
ki po potrebi določi razne kopeli, zdraviliške 
obloge ali inhalacije, razgibavanje v telovadnici 
in bazenu ter prosto plavanje. 

Na začetku izvajanja programa so se soočali z 
določenimi težavami, ki so jih s pripravljenostjo 
vseh delavcev hitro odpravili. 

Trenutno se v Gorenju Gospodinjski aparati 
dogovarjajo, kako program organizacijsko še 
bol j prilagoditi prozivodnemu ritmu in hkrati 
vsakdanjemu življenjskemu utripu delavcev ter 
kako ga vsebinsko dopolniti ali popestriti. 

ventivno rekreativno zdravlje-
nje. Menim, da mi je tudi do-
brodošlo, saj me bolijo noge in 
imam težave s krvnim priti-
skom. Program vaj je prilago-
jen telesnim zmožnostim veči-
ne v skupini. Pri urejanju na-
domestila pri delu nimam no-
benih težav in nihče ni nejevo-
ljen. Zelo pametna in človeška 
je odločitev. da se na tak način 
poskrbi za zravje delavcev. 

Ela Videmšek, tozd Štedilni-
ki, 18 let v Gorenju — Vseskozi 
opravljam tžeka fizična dela in 
že četrto leto imam težave s 
hrbtenico. Danes bom videla, 
kaj mi bo zdravnica svetovala. 
To obliko skrbi za delavca po-
zdravljam, saj se bodo ljudje še 
bolj zavedeli pomena svojega 
zdravja in se zanj še bol j zavze-
li. Ko me sodelavci sprašujejo 
o tem programu, jim iskreno 
povem, da je enkratno. Zau-
pam tudi osebju zdravilišča. Li 
ve, ka j nam najbol j ustreza. Re-
kreator je z nami prijazen in 
potrpežljiv. 

Anica Kač. tozd Štedilniki. 23 
let v Gorenju — Že dve leti me 
spremljajo bolečine v hrbteni-
ci, desni rami in roki. s katero 
si večkrat ne morem nič poma-
gati. Zato sem bila na zdrav Ije-
nju tukaj večkrat. Menim, da je 
ta program zelo primeren za 
vse delavce, predvsem za tiste, 
ki so na delu večkrat prebili po 
16 ur dnevno. Telovadba mi ze-
lo pomaga, sa j brez jutranjega 
razgibanja doma ne bi mogla v 
slubžo. Sreča, da me pri delu 
nihče ne priganja, sa j vedo. da 
bom naredila največ, kolikor 
zmorem. Organizirana prven-
tivn rekreacija, s katero smo v 
Gorenju Gospodinjski aparati 
začeli, je zelo pomembna pri-
dobitev za delavce. 

Anica Kač, Alenka Kimperk, Fanika Ajnik, Silva Plevnik, Ela Videmšek DLSANKA ZALOŽNIK 

Kako so organizirano preven-
tivno rekreacijo sprejele, kaj o 
njej menijo in kaj predlagajo za 
izboljšanje programa, so nam 
povedale delavke iz prve skupine 
udeležencev zdravstveno preven-
tivne rekreacije v Gorenju Nara-
vno zdravilišče Topolščica. 

Alenka Kimperk, tozd Galva-
na, 18 let v Gorenju — Presene-
tila me je možnost takšne re-
kreacije. Program preventivne 
rekreacije je vsebinsko zelo do-

ber. vendar bi moral biti časo-
vno bolj strnjen. Zdravnica mi 
je predpisala terapijo z inhala-
cijami zaradi težav z dihali. Ze-
lo sem zadovoljna tudi z odno-
som strokovnega zdraviliškega 
osebja. 

Silva Plevnik. tozd Galvana, 
20 let v Gorenju — Muči me 
hrbtenica, vrat in leva roka in 
noga. Pri delu imam normo. Ti-
sti dan, ko imam rekreacijo, hi-
tim narediti čimveč, da ne bi 

bila sodelavka, ki me nadomeš-
ča, preveč obremenjena. Danes 
smo šele tretjič v Topolšici in 
težko rečem, da s bolje poču-
tim. Poleg programa rekreativ-
nih vaj mi je predpisana kura s 
parafinskimi oblogami, vendar 
na koncu urnika in je zanjo 
premalo časa. 

Kanika Ajnik, tozd Zamrzo-
valna in hladilna tehnika, 27 let 
v Gorenju Bila sem prezado-
voljna, ker so me izbraii za pre-

Kako do lastnikov? Vekos — tozd 
Komunalna oskrba 

Dobra tri leta je minilo, ko so 
delavci Vekosove Komunalne 
oskrbe po odloku o javnem redu 
in miru občine Velenje pričeli z 
odvozom zapuščenih in nevoznih 
avtomobilov s parkirnih površin. 
Za hrambo teh avtomobilov si je 
Vekos uredil poseben prostor, ki 
ga je zaščitil z ograjo. Spomnimo 
se, da zapuščene jeklene konjičke 
odvažajo, doslej so jih okrog 30, 
po izdani odločbi komunalne in 
ceste inšpekcije. 

Strošek odvoza zapuščenega 
avtomobila je velik, do I. junija 
je znašal 420.000 dinaijev in še 
stroške hrambe, ki je na dan 
5.600 dinarjev. Omenjeno vsoto 
mora plačati lastnik zapuščenega 
avtomobila, če pa se ta ne najde, 
kar velja za večino primerov, gre 
strošek na breme občinske skup-
ščine. Po preteku šestih mesecev 
zapuščene avtomobile odproda-
jo. Ob tem se pojavlja vprašanje, 
zakaj se ne poišče slehernega 
lastnika vozil, ki že dal j časa sa-
mevajo na parkiriščih in kazijo 
naše mesto, pa tudi že tako po-
trebna parkirišča zasedajo. To pa 
bi morali storiti tisti, ki so zato 
odgovorni, da ne bi stroški nepo-
trebno obremenjevali SO. Težko 

je namreč verjeti, da se po številu 
šasije. motorja in drugih podat-
kih na avtomobilu, ne bi dalo 
odkriti lastnika. Pri Vekosu so 
nam povedali, da je skladišče 
kjer imajo spravljene odpeljane 
avtomobile, omreženo, občasno 
pa ga obhodi čuvaj. Očitno pa je 
to premalo, kajti nepridipravi so 
na teh avtomobilih že večkrat na-
redili škodo, s tem. da so odnesli 
nekatere dele avtomobilov, raz-

bili šipe in podobno. Pri Vekosu 
se zavedajo nastalih težav, ven-
dar ne vedo kaj storiti, ko za to 
ni denarja. Še to so pripomnili. 
Prej, ko je avtomobil zapuščen 
sameval več mesecev na parkiriš-
ču, je bilo vse dobro, sedaj pa ga 
morajo varovati in odgovarjati 
zanj. In še to. Z javnih površin 
odvoz zapuščenih avtomobilov 
odredi komunalni inšpektor po 
službeni dolžnosti, za tista vozi-

la, ki so na funkcionalnih površi-
nah ob stanovanjskih blokih, pa 
da pobudo hišni svet. Večina teh 
funkcionalnih površin je sedaj 
ograjenih z verigami. Zaka j bi to-
rej za odvoz avtomobilov s teh 
parkirišč, ki si jih lastijo hišni 
sveti, morali skrbeti komunalna 
in cestna inšpekcija ter Vekos? 

Pri Vekosu te dvoličnosti ne raz-
umejo. 

B. Mugerle 

Na Vekosovem prostora se kopičijo najrazličmejši »odpisani« železni konjički — Ali tmdi It 
Fiatn 850 ni moč ugotoviti lastnika ? 

Poslej živila tudi ob nedeljah 
V bližnji prihodnosti bo velenj-

ska Tržnica Kmetijskega kombi-
nata Ptuj dobila lepšo podobo. 

Obnovili bodo namreč prodajne in* 
skladiščne prostore ter jih sodob-
no in funkcionalno opremili. Tudi 
dovoz do trgovin bo v prihodnje s 
Prešernove ceste dostopnejši in 
lažji, omogočil pa bo večje naku-
pe. Na Tržnici so prepričani, da 
bodo njihovi kupci, teh pa ni ma-
lo, z načrtovanimi novostmi bolj 
zadovoljni. 

Kolektiv velenjske Tržnice se 
je v teh dneh odločil še /a eno 
/animivo novost, ki je bodo za-
gotovo najbolj vesele gospodi-
nje. Od 4. junija dalje so namreč 
na Tržnici odprta vrata samopo-
strežne prodajalne in mesnice tudi 
ob nedeljah dopoldne od osme do 
enajste ure. Omenjeni prodajalni 
bosta ob nedeljah odprti le v let-
nem času. Tale novost bo rešila 
lc> iv rn-^. ii ••• t o "nspodinio. ki 

je med tednom pozabila kaj ku-
piti. ni utegnila, ali pa je nepriča-
kovano dobila obisk. Priznajmo, 
da smo si prodajalno z živili, ki 
bo odprta tudi v nedeljo, v 
Titovem Velenju že dolgo želeli. 

Radovedni kako bo z obi-
skom. smo se prvo nedeljo tudi 
mi odpravili na Tržnico. Bili smo 
presenečeni, prav tako dežurni 
prodajalci, saj je bilo v samopo-
strežni trgovini ves čas polno 
kupcev. Eno izmed tistih, ki je 
tudi kupovala. Angelo Višoer. 
smo povprašali kaj misli o novo-
sti. »Ta odločitev je bila nujno 
potrebna in jo velja pohvaliti. 

Da bo Tržnica odprla samopo-
strežno trgovino in mesnico tudi 
v nedeljo, sem zvedela v proda-
jalni. saj jo vsak dan redno obi-
skujem. pa preko radia Velenje. 

Danes sem šla nakupovat, ker 
sem bila včeraj zdoma. Sicer pa 

že dolgo, od začetka Tržnice, za-
hajam v to prodajalno. Nadvse 
sem zadovoljna z bogato ponud-

bo in s prodajalkami, ki so zelo 
prijazne in ustrežljive.« 

B. MmgeHe 

Delegatska vprašanja 
in odgovori 
Delegatski vprašanji se nanašata na zagotavljanje pogojev izvajanja 
poaka telesne vzgoje v osnovni šoli Šalek. 

ODGOVOR: 
OŠ Šalek je pričela delovati brez ustreznih prostorov za izvajanje 
pouka telesne vzgoje zaradi nezadostnih finančnih sredstev. 
Sredstva za izgradnjo šole so se zagotavljala iz naslednjih virov: sa-
moprispevek. SaS gospodarstva in negospodarstva, sredstva OIS Ve-
lenje. amortizacija VIŽ in obveznosti obrtnikov. 
Pretežni del sredstev bi morala zagotoviti SaS gospodarstva in nego-
spodarstva in OIS Velenje. SaS gospodarstva in negospodarstva ni v 
celoti realiziran, glede na korigirano prvotno obveznost pa so neize-
načeni tudi prispevki posameznih OZD. OIS Velenje zato tudi v letoš-
njem letu v skladu globala skupne porabe zagotavlja sredstva za na-
daljevanje izgradnje šole. 
Zaradi težav pri uresničevanju sporazuma, s problematiko so se več-
krat ukvaijali vsi zbori OS, so tudi vsi zbori zavzeli stališče za etapno 
izgradnjo šole Šalek. 
Pouk v novi šoli brez telovadnice se je moral pričeti izvajati v oktobru 
1988 zaradi hude prostorske stiske v vseh osnovnih šolah v Titovem 
Velenju, predvsem pa zaradi stanja na sosednji OŠ Veljko Vlahovič, 
kjer je pretila uvedba triizmenskega pouka, saj je septembra lani šolo 
obiskovalo kar 1252 učencev v 46 oddelkih, to pa je bistveno presega-
lo zmogljivosti šole. 
Zaradi nepopolno izgrajene šole in drugih ugotovljenih pomanjklji-
vosti pri gradnji so imeli pristojni upravni organi občine resne zadrž-
ke ob izdaji uporabnega dovoljenja. 
V skladu z Zakonom o osnovni šoli občina osnovne šole ustanavlja in 
zagotavlja splošne pogoje za njihovo delo. Z ustanovitvijo SIS (Za-
kon o temeljih svobodne menjave dela) v konkretnem primeru OIS je 
le-ta prevzela pomemben del obveznosti pri zagotavljanju in izvedbi 
pouka na osnovnih šolah. V skladu s tem je bila OIS tudi iniciator in 
sopodpisnica SaS gospodarstva in negospodarstva o združevanju 
sredstev za izgradnjo OŠ Šalek. 
Zožene materialne možnosti gospodarstva in interventna zakonodaja 
v kateri poslujejo družbene dejavnosti tudi v prvem polletju letos, po-
gojujejo zbiranje sredstev za izgradnjo telovadnice pri OŠ Šalek v le-
tih 1989 in 1990. To seveda ne pomeni, da ne bi mogli ob ustreznih 
aktivnostih (sklenitev ugodnega finančnega aranžmaja) pričeti z grad-
njo v letošnjem letu in jo do določene faze tudi končati. 
Realni viri sredstev za izgradnjo telovadnice v letu 1989 in 1990 so: 
delež za investicije v globalu skupne porabe občine (najmanj 2 %), 
sredstva OTKS. neralizirane obveznosti SaS gospodarstva in nego-
spodarstva (vplačilo obveznosti v enakem deležu za vse). Kot možni 
viri pa so na voljo morebitni enodnevni zaslužek in solidarnostna 
sredstva za izgradnjo hišniškega stanovanja. 
Občinski organ pristojen za področje vzgoje in izobraževanja meni, 
da je . v primeru neizgraditve telovadnice v letošnjem letu, potrebno z 
notranjimi organizacijskimi prijemi omogočiti začasno izvajanje pou-
ka telesne vzgoje na predmetni stopnji v ustreznih objektih, ki so na 
voljo izven šole in za to zagotoviti potrebna sredstva. 

Konfereca delegacij DO ERA je postavila naslednji dele-
gatski vprašanji: 

Zahtevamo, da se preko Službe družbenega knjigovodstva preveri pra-
vilnost prikazovanja in primerjanja O D delavcev v družbenih dejavno-
stih. predvsem zaradi poračunov njihovih osebnih dohodkov. 

Odgovor: 
Podatke o osebnih dohodkih posreduje Služba družbenega knjigo-
vodstva. možno pa jih je dobiti tudi po statistiki. Podatki Zavoda SRS 
za statistiko se ne u jemajo s podatki Službe družbenega knjigovod-
stva. Ugotavljamo namreč, da O Z D oz. DS s področja negospodar-
stva v predpisane statistične obrazce ne vpisujejo sredstva, s katerimi 
si dodatno usklajujejo osebne dohodke z gospodarstvom (poračune). 
Občinska planska služba pripravlja majske in jesenske analize, v kate-
rih so zajeti tudi podatki o osebnih dohodkih, ki jih posreduje Služba 
družbenega knjigovodstva po zaključnih računih OZD. V podatkih 
na j bi bili zajeti tudi poračuni osebnih dohodkov. 
Poprečni mesečni neto O D na delavca je v letu 1988 v gospodarstvu 
občine znašal 689.278 din in s e j e v primerjavi z letom poprej zvišal za 
149.6 "o. Na področju negospodarstva je ta osebni dohodek za 19,6% 
višji kot v gospodarstvu občine in je znašal 824.291 din. 

Zahtevamo, da se preko SDK preveri plačevanje vseh prispevkov iz 
BOD in dohodka O Z D ter dotok teh sredstev na žiro račune posamez-
nih SIS ter, da se ugotovi, v kolikšni meri se povečuje obseg sredstev za 
posamezne dejavnosti. To zahtevo postavljamo zato, ker pogostoma sli-
š n o pripombo, da dotok sredstev ni takšen, kot bi moral biti. Vedeti že-
limo. kaj je res in kaj ni. To zahtevo podajamo zboru združenega dela 
S O Velenje. 

ODGOVOR: 
Prispevke iz bruto osebnih dohodkov morajo O Z D poravnati v 8. 
dneh po izplačilu osebnih dohodkov. Prispevki iz dohodka se plaču-
je jo med 18. in 23. v mesecu za tekoči mesec. 
Realizacija izvirnih prihodkov SIS družbenih dejavnosti in sredstev 
samoprispevka v obdobju januar—april 1989: 

BOD % D O H % 
Samopri-

spevek % 

v 000 
1 8.932.521 193.845 376.584 
II 10,646.611 19,2 218.085 12,9 494.603 3 1 3 
III 15.728.288 47,7 939.044 430,5 712.980 44,2 
IV 18,482.069 17,5 997.688 6,2 893.042 2 5 J 

Tabela prikazuje dinamiko rasti sredstev za SIS družbenih dejavnosti 
ter sredstev iz samoprispevka. 
Realizacija izvirnih prihodkov SIS družbenih dejavnosti občine Vele-
n je po posameznih SIS: 

v 000 

Realizacija Realizacija 
SIS I — 111/88 I —111/89 Indeks 

OSOV 1,785.075 5,528.930 309,73 
OIS 2,603.650 9,150.817 351,46 
O K S 219.507 628.531 286,34 
OTKS 217.588 646.671 297,20 
OSSS 242.864 837.505 344,85 
OZS 4,917.272 19,432.116 395,18 
OSZ 89.753 310.394 345,83 
O RS 31.395 123.430 393,15 

Skupaj 10.107.104 36,658.394 362.70 

Tabela prikazuje rast sredstev v obdobju I—T11/89 glede na enako 
obdobje leta 1988 po posameznih SIS. Najhitreje so naraščala sred-
stva za zdravstvo (ind. 395.1 S) za raziskovanje (393,15) ter izobražev a-
nje (ind. 351.46). 

Predsednik 
Obč. komiteja za družbene dej. 

Janez ZORE 



Občni zbor Šaleških ekologov 
ŠALEŠKO EKOLOŠKO DRUŠTVO VABI VSE SVOJE ČLA-

NE IN VSE TISTE, KI JIH ZANIMAJO VPRAŠANJA O VARSTVU 
OKOLJA, NA REDNI OBČNI ZBOR, KI BO V NEDELJO 11. 6. 
OB 11. URI V HOTELU VESNA V TOPOLŠICI. 

V skrajšani obliki objavljamo 
predlog načrta dela za obdobje 
1989/90: 

Ekološki problemi se v naši ob-
čini kopičijo iz leta v leto. Odloči-
tve za rešitev teh problemov so po-
časne, včasih neustrezne ali krat-
koročne. 

Zato bomo nadaljevali z osveš-
čanjem ljudi. Z argumenti o pro-
padanju doline in posledicah tega 
propadanja za nas in naše otroke 
bomo skušali vplivati na odločitve 
odgovornih ljudi, da bodo te v prid 
zdravemu okolju in ohranjanju 
narave. 

• Zavzemali se bomo za iz-
gradnjo čistilnih naprav za po-
polno odžvepljevanje in odstra-
njevanje drugih škodljivih snovi 
v plinih TEŠ po dogovorjenih ro-
kih. Do izgradnje le-teh pa bomo 
vztrajali na izpolnjevanju začas-
nih blažilnih ukrepov. 

• Zavzemali se bomo za oko-
lju neškodljivo odlaganje pepela 
iz TEŠ. Zahtevali bomo takojš-
n jo zaščito nasipa, s katerega še 
vedno veter raznaša pepel in ta-
ko onesnažuje in povečuje radia-
cijo na bližnjih poljih in vrtovih 
ter ogroža ljudi, ki živijo v bližini 
odlagališč pepela. 

Nadzorovali bomo uporabo 
pepelnih površin in skušali pre-
prečiti njihovo uporabo za kme-
tijske površine (razen gozda) ali 
celo turistične ali bivalne name-
ne. 

• Zavzemali se bomo za 
spremembo metode izkopavanja 
premoga v jami Šoštanj, ki ne bo 
povzročala ugrezanja tal, nasta-
j an j a novih jezerskih površin in 
rušenja domov. 

• Zavzemali se bomo za dol-
goročno rešitev odstranjevanja 
posebnih odpadkov; za njihovo 
reciklažo in nevtraliziranje v ne-
škodljive snovi ter prepoved 
uporabe nerazgradljivih strupov. 
Borili se bomo proti novim loka-
cijam odlagališč, ki degradirajo 
vse več podeželja. 

• Borili se bomo proti loka-
ciji jedrskega odlagališča na slo-
venskih oziroma jugoslovanskih 
tleh in se zavzemali, da se najde 
prostor zanj v puščavi, ki je že 
kontaminirana od jedrskih po-
skusov. 

• Zavzemali se bomo za traj-
no rešitev odstranjevanja komu-
nalnih odpadkov v obliki zbira-
nja in sortiranja za reciklažo in 
pridelovanju humusa. Tako se 
bo zmanjšala količina odpadkov. 
Zato ne bo potrebno vsakih 20 
let iskati nove lokacije in tako 
degradirati nove in nove površi-
ne na podeželju. 

• Zavzemali se bomo za za-
ščito polj, gozdov in drugih kme-
tijskih površin pred vplivi ones-
naževanja, zazidavo, gradnjo 
cest, železnic in drugih objektov. 
Zavzemali se bomo za gradnjo 
cest in železnic, ki se bodo izo-
gnile poljem ali pa potekale nad 
ali pod njimi (s predori ali mo-
stovi). 

• Zavzemali se bomo za či-
stejšo pridelavo hrane brez pesti-
cidov, herbicidov, umetnih gno-
jil, kar povzroča obolelost ljudi 
in uničevanje zemlje. Skušali bo-
mo doseči takojšnjo prepoved 
škropljenja s strupi v bližini na-
selij. 

• Zavzemali se bomo za hu-
manejše gojenje živine, perutni-
ne in drugih živali ter razmere 
pri prevozih in klavnicah. 

• Zavzemali se bomo za očiš-
čenje voda, zraka in zemlje ter 
njihovo zaščito pred velikimi in 
malimi onesnaževalci. Zahtevali 
bomo od TGO Gorenje, da raziš-
če svoje negativne vplive na ljudi 
in okolje ter jih odstrani. Prav ta-
ko bomo zahtevali od TUŠ, da 
realizira svojo ekološko sanacijo 
v zahtevanih rokih. Prav tako bo-
mo opozarjali na negativne vpli-
ve na okolje, ki jih povzročajo 
manjši onesnaževalci. 

• Zavzemali se bomo za pre-
poved reguliranja rek in poto-
kov. Zahtevali bomo ponovno 
poglabljanje strug in oblikovanje 

Občutno manjša kupna moč 
na domačem trgu jih je seveda 
k repko prizadela, ne le pri pro-
daji počitniških hišic, tudi pri 
s tavbnem pohištvu. Možnosti na 
domačem trgu so torej vse manj-
še in edini izhod je izvoz. S po-
močjo Slovenijalesa so prve obe-
tavne posle že sklenili in pri tem 
z zadovoljstvom ugotovili, da je 
zan imanje v tujini za njihove iz-
delke zares veliko. 

Ta posel je vezan za Francijo, 
sa j so v začetku maja podpisali 
pogodlbo za izdelavo, prodajo in 
mon tažo 500 počitniških hišic na 
enem kompleksu. Po treh mese-
cih proizvodnje v Gornjem gra-
du b o že na vrsti montaža v 
Franciiji. Trenutno je takšen po-
sel zello ugoden, končni učinek 
pa je (odvisen od tečajnih gibanj. 
Ob huijših neugodnostih se lahko 
Smrekca znajde tudi v hudih teža-
vah. V/endar je tveganje v današ-
njem iposlovnem svetu nujno in 
neka j običajnega, v Smreki pa 
bodo -storili vse, da uspejo in si 
zago tov i jo še nove posle. Tvega-
nje je :seveda toliko večje, ker na-
ročilo i iz Francije predstavlja 70 
odstotkkov zasedenih zmogljivosti 
v tesarrski proizvodnji. 

Brezz dodatnih naporov in tudi 
težav fpa seveda ne gre. Že na za-
četku pogovorov s francoskim 
partneerjem jim je bilo jasno, da 
so obhstoječe zmogljivosti pre-
majhrne . Dopolniti so torej mora-
li tehnnološko opremo ter rešiti 
neka j prostorskih in energetskih 

probleemov. Zaradi tega so se 

morali zadolžiti in delno porušiti 
likvidnost, z uspešno izpeljanim 
poslom pa se bo naložba vsaj po-
vrnila. 

Naslednji problem je v zagota-
vljanju potrebne lesne surovine. 
Hlodovine in žaganega lesa je 
vse manj, zato so prisiljeni širiti 
mrežo dobaviteljev. Navezali so 
stike s Pohorjem, z Bosno in 
Hercegovino, prve količine lesa 
pa so tudi že uvozili iz Avstrije. 
Vse to je nujno potrebno, saj bo-
do morali zaradi dela za Franci-
jo vsaj v naslednjih dveh letih 
dobiti 40 odstotkov več lesa. Se-
veda zahtevno nalogo morajo in 
hočejo uresničiti in si s tem zago-
toviti trdne osnove bodočega go-
spodarjenja. j p 

tolmunov in drobnih jezerc, ki 
zadržujejo vodo tudi v sušnem 
obdobju, da ne bodo potrebni 
novi posegi v naravo z gradnjo 
akumulacijskih jezer, ki so posle-
dica napak ob regulacijah rek, 
ker zaradi njih primanjkuje vo-
de. 

9 Zavzemali se bomo za za-
ščito prebivalstva pred negativni-
mi vplivi industrije na kvaliteto 
bivanja in življenja v njihovi bli-
žini. 

0 Zavzemali se bomo za 
zmanjšanje porabe energije in za 
prehod na čistejše in okolju 
manj škodljive vire energije ter 
postopno prestrukturiranje go-
spodarstva. 

• Zavzemali se bomo za več-
jo humanizacijo bivalnega pro-
stora zlasti v mestnih področjih. 

• Opozarjali bomo na dehu-
manizacijo oziroma razčloveče-
nje današnjega razvoja v naši 
družbi in v svetu. 

• Opozarjali bomo na potre-
bo po vzgoji človečnosti in odgo-
vornosti do soljudi, ki je nujna v 
današnji civilizaciji vse večje 
medsebojne odvisnosti. 

• Vsestransko si bomo priza-
devali za sožitje človeka z naravo 
in njegovo odgovornost do vseh 
živih bitij na Zemlji. 

Izvršilni odbor društva se iskre-
no zahvaljuje upravi hotela VE-
SNA v Topolšici, ki nam je omo-
gočilo organizacijo občnega zbora 
v njihovi dvorani in tako material-
no prispevalo k našemu delu. 

Obveščamo vas tudi, da naše 
društvo nadaljuje svoje delo samo-
stojno v taki obliki, kot se je orga-
niziralo. Društvo se povezuje sa-
mo z drugimi društvi v Zvezi dru-
štev za varstvo okolja Slovenije, ki 
je imela svoj občni zbor 3. 6. 89. 
Gibanje zelenih je novo gibanje, 
za katerega se lahko opredeli in 
se mu pridruži vsak posameznik 
sam. za tO ŠED Marija Šaror 

Pisma bralcev 

O arhitekturi 
Zadnje čase mestna novogradnja nenehno vzbuja pozornost s 

svojim nekontroliranim širjenjem. Postajamo priče zgolj tehnični 
obravnavi arhitekturnega dela. Kulturo gradnje je zamenjala teh-
nika zidave. 

Kljub današnjemu večjemu 
tehničnemu znanju v primerja-
vi z nekdanjim, imamo brezdu-
šna mesta, nehumane soseske 
in stanovanja neprijetna za bi-
vanje. Istočasno pa ponovno 
odkrivamo in občudujemo pro-
storske kvalitete zgodovinskih 
mest. Vedno pogosteje se občuti 
kriza arhitekture. Dnevno časo-
pisje piše o arhitekturi pred-
vsem zaničljivo. Pojavi se neza-
dovoljstvo naročnika in arhi-
tekta. Kolikšen je greh stroke 
same? 

Kot vsaka umetnost se tudi 
arhitektura realizira v posa-
meznem delu. V tistem posami-
čnem, ki teži k preseganju zna-
nega. Današnji arhitekti pa so 
ob razvodenelosti poslanstva 
arhitekture kot umetnosti grad-
nje prostora, iskali različno in 
originalno za vsako ceno. Pri 
svojem iskanju pa so pozabili 
na tisto kar je v vsej zgodovini 
gradnje enako. Arhitektura se 
je oddaljila od svojih temeljnih 
značilnosti. Pojavi se celo 
dvom: ali je arhitektura sploh 
še samostojna umetnost, ali 
sploh premore svoj izrazni je-
zik in svoje zakonitosti? 

Kaj loči arhitekturo od osta-
lih umetnosti? Arhitektura ne 
sme nastajati kot izoliran pred-
met. Vedno se mora pojavljati 
kot del širšega prostora. Če no-
če upoštevati preteklega in že 
znanega, in če se noče skušati 
kot dopolnjevanje obstoječih 
znanosti, lahko postane le na-
ključni element celote. Njego-
va naključna pojavnost v har-
monični celoti pa je obsojena 
na propad. Prav tako lahko 

njegova samovšečnost negati-
vno seže v širši prostor in ga ra-
ni. Iskanje že danih izhodnic ni 
omejitev arhitekture. Prav nas-
protno, v preteklem je zbrana 
sposobnost njene pripovedne 
moči. Arhitekturno delo nikdar 
ne more biti povsem samosvoja 
in samozadostna tvorba. Zato 
arhitekture ne moremo gledati 
in ocenjevati kot vprašanje for-
me same. 

Arhitektura in mesto sta v 
vsej zgodovini gradnje, od anti-
ke dalje, neločljiva pola iste ce-
lote. Ze Vitruvij je zapisal, da 
je naloga arhitekture tako načr-
tovanje mesta kot posameznih 
zgradb. To misel je dokončno 
razvil Alberti, ko je označil me-
sto kot veliko hišo in hišo kot 

majhno mesto. In kot sestavlja-
jo mesto različni elementi — 
posamezna zgradba, trg ali uli-
ca sestavljena iz manjših arhi-
tekturnih elementov kot so ste-
ber, stena, portal, hišni vogal, 
okno, streha ipd . . . 

Kadar koli govorimo o arhi-
tekturi, mislimo tako na posa-
mezna arhitekturna dela kot na 
mesto, in kadarkoli govorimo o 
arhitekturnih elementih, misli-
mo tako na posamezne arhitek-
ture kot na elemente teh arhi-
tektur. To je tista posebnost ar-
hitekture, ki jo usodno loči od 
vseh drugih umetnosti. In zdi 
se, da se šele s spoznanjem te 
razlike lahko približamo tradi-
cionalni modrosti arhitekturne 
umetnosti, ki jo vidimo kot ne-
dosegljivo kvaliteto historičnih 
zasnov. 

• • • 
Ali vemo za trajne principe arhi-
tekture? 
Ali poznamo osnovna pravila ar-
hitekture? 

Nande Korpmk 
Edi Vučina 

Zahvala zdravstvenemu osebju 
V Topolšici so doma 
prijazni ljudje 

Obetavni in izvoz-
ni posli s Francijo 

Časi so takšni kot so in za delovne organizacije z izdelki višjega 
standarda nič kaj ugodni. Zlasti ne na domačem tržišču, saj je recimo 
vsem kupcev brunaric, počitniških hišic in sorodnih dobrin. Nujen je to-
rej hud boj za kupce, še bolj nujen pa izvoz. S tem dejstvom so soočeni 
tudi v gornjegrajski Smreki in kot kaže bodo v prodoru na tuja tržišča 
zelo uspešni, zlasti pri njihovem najpomembnejšem izdelku, se pravi 
brunarici za najrazličnejše namene. Sicer na Smreki ob montažnih poči-
tniških hišicah izdelujejo še stavbno mizarske izdelke, v dopolnilnem te-
sarskem programu pa še sedežne vrtne garniture iz brun, senčnike (per-
gole), tople grede, korita za rože in balkonske ograje. Primarni žagar-
ski del proizvodnje je skoraj v celoti namenjen pripravi lesa za mizarsko 
in tesarsko proizvodnjo. 

S t e m p i s m o m bi se že le la 
zahva l i t i o s e b j u u r o l o š k e g a 
o d d e l k a v C e l j u za v e č k r a t n o ' 
zd rav l j en j e^ še p o s e b n o pa 
p r i m a r i j u Z u n t a r j u za u spe -
š n o o p e r a c i j o . 

H v a l a tud i o s e b j u in te rne-
ga o d d e l k a b o l n i š n i c e T o p o l -
š ica za v e č k r a t n o z d r a v l j e n j e , 
p o s e b n a hva l a ve l j a s e s t r a m a 
z r e n t g e n a ( s l i k a n j e ledvic) 
za n j u n o p r i z a d e v a n j e . Z a to-
p l o b e s e d o in h i t ro u k r e p a -
n j e dr . Po lesa o b m o j e m sla-
b e m p o č u t j u , ve l ja z a h v a l a 
t ud i n j e m u . Pozabi t i ne 
s m e m še a m b u l a n t n i h zdrav-
n i k o v in ses te r za p o m o č , ki 
so mi j o nud i l i večk ra t , še po -
s e b n o p o n o č i . H v a l e ž n a s e m 
t u d i s v o j e m u š e f u Š t a j n e r j u , 
ki j e r a z u m e l , ko sem z a r a d i 
m o č n i h in p o g o s t i h g l a v o b o -
lov m n o g o k r a t z a p u s t i l a de-

l o v n o m e s t o in s o d e l a v k a m , 
ki so v o l j n o i zpe l j a l e m o j e 
d e l o d o k o n c a . Z a h v a l j u j e m 
se tud i dr . S a d a r j u in dr . Ko-
če v a r j u . 

K o m i s i j a mi j e ce lo leto 
d e l a l a kr iv ico, ker ni u p o š t e -
va la m n e n j a i n t e rn i s t a . Bila 
sem o g o l j u f a n a in p o n i ž a n a . 
Vsi p a č ne m o r e m o biti 
z d r a v n i k i . P o n o s n a p a s em, 
ker s em p o š t e n a . Z a m a n o j e 
t r idese t let v e s t n e g a o p r a v l j a -
n j a de la . Po o d v z e m u leve 
ledv ice in s l a b e m p o č u t j u 
s e m in t e rn i s t a dr . Po lesa p ro -
sila za top l i ce . N i s e m prese -
n e č e n a , d a so mi to na k o m i -
siji odb i l i . Že le l a sem obraz -
loži tev. G o t o v o sem ed in i 
b o l n i k , za k a t e r e g a ni d o v o l j 
m n e n j e spec ia l i s t a in t e rn i s t a . 

Danica Ketiš 

Oj narava, kako si lepa, kako 
te občudujemo! Sama sem se pet 
dni veselila z njo v Topolšici, 
kjer sem bila gostja hotela. Tako 
je lepa ta Topolšica, tako zelena, 
da ti misei neprestano uhaja k 
njej, da te neprestano vabi nazaj. 

V hotelu sem bila z vsem zelo 
zadovoljna. Bilo je čisto, postre-
žba in hrana pa odlična, okusna. 
Zadnje dni sem sicer opazila, da 
so tuji gostje več vredni kot do-
mači, kar me je malo prizadelo. 
Četudi so devize vredne več kot 
dinarji, pa bi moral biti tudi naš 
človek spoštovanja vreden. Tuj-
cu so postregli prej, ne samo hra-
no, tudi pijačo. Vendar pustimo 
to ob strani. Kljub temu sem bila 
zadovoljna. Prehodila sem vse 
stezice daleč naokoli in pot m e j e 
privedla tudi do domačije Puš-
nik. Pot je bila tako lepo usmer-
jena, na smrekah ob njej pa so 
bile označbe s petokrako zvezdo, 
da je res ne moreš zgrešiti. 

Prijazni gospodar Ivan De-

lopst nam je pokazal spomenik, 
kjer je pokopan kurir Anton No-
vak in nam pripovedoval o njem, 
o tem, kako so ga Nemci zverin-
sko mučili, predno so ga ubili. 
Njegovo kričanje so slišali daleč 
naokoli. Cela Pušnikova družina 
se je skrila v klet, kamor so Nem-
ci sicer streljali, a k sreči nikogar 
zadeli. Ko je bilo to mimo, so 
morali ven, zališevali so očeta, 
ker pa ni hotel nič izdati, so ga 
odpeljali in nato ustrelili. 

Ta pot in obisk pri Pušnikovih 
je bil dovolj, da sem spoznala, 
da so med nami še dobri ljudje, 
ki si vzamejo čas tudi za tiste, ki 
obiščejo ta tako lepo oskrbovan 
spomenik. Hvala vam. 

Želim pa se zahvaliti tudi de-
lavcem hotela v Topolšici, tako 
tistim v sprejemni pisarni, kot 
snažilkam in vsem uslužbencem. 
Hvala za prijaznost in še nasvi-
denje. 

Štefka Melanšek 
Podgorje pri Slovenj Gradcu 

Čudna pota občinske ali krajevne birokracije 
Vsi prizadeti občani — lastniki 

nepremičnin in pritiklin k. o. Ga-
berke smo proti sprejemu Odloka 
o prenehanju lastninske pravice, 
ki je bil naloga za skupščinsko 
gradivo 34. seje dne, 23. 5. 1989 
Skupščine občine Velenje, kar je 
bilo potrjeno s podpisi 107 priza-
detih krajanov, podpisalo 94, 
overjeno na sodišču in priloženo. 

Razplet umazane igre peščice 
ljudi krajevne skupnosti Gaber-
ke me je napotil, da sem se odlo-
čil za to dejanje. Hočem pokaza-

Sad Smrekinimi počitniškimi hišicami so se navdušiti tudi zahtevni 
Francozi 

ti kakšna je nemoč krajanov Ga-
berk proti spletkam in umazani 
igri nekaterih posameznikov v 
krajevni skupnosti Gaberke. Lju-
dem, ki smo jim zaupali s tem, 
da smo jih z volitvami potrdili 
kot naše predstavnike, toda kot 
je razvidno so naše zaupanje gro-
bo izigrali, spletkarili za našimi 
hrbti, tako rekoč v imenu nas 
vseh prizadetih prodali oziroma 
hoteli izpeljati postopek razlasti-
tve nepremičnin in pritiklin kra-
janov Gaberk. 

V pogovoru s posameznimi 
krajani sem spoznal, kaj se godi 
v njihovih srcih, moram priznati, 
da sem bil globoko pretresen, 
ljudje, ki so preživeli strahote 
druge svetovne vojne v pomanj-
kanju in lačni, so jokali nad svo-
jo nemočjo, ki jim jo zdaj družba 
izkazuje. Spominjajo se trplje-
nja, lakote, nasilja fašizma. Ven-
dar je bila spet zemlja tista, ki 
jim je dajala hrano za golo preži-
vetje in upanje na boljši jutri. S 
prstom so kazali na tiste posa-
meznike, ki so sedaj krivi njiho-
vih bolečin in neprespanih noči. 

Razmišljam in prepuščam v 
razmislek ljudem, da so bili ti 
posamezni predstavniki naše 
krajevne skupnosti pod nekim 
vplivom, da so se odločili za to 
nepremišljeno dejanje oziroma 
so hoteli izpeljati predlog o ra-

zlastitvi. Morda si kdo utrjuje 
pot do boljšega stolčka. 

Pred leti smo na zboru kraja-
nov, ki g a j e vodil eden izmed se-
danjih funkcionarjev KS Gaber-
ke, govorili o urbanistični uredi-
tvi kraja. Ogroženci z eksploata-
cijskega območja, ki bodo hoteli 
ostati v Gaberkah, si bodo lahko 
izbirali parcele. Želja krajanov je 
bila, da se poiščejo obronki kme-
tij oz. kmetijsko nepomembna 
zemljišča. Kaj se je potem doga-
jalo lahko vidimo sedaj, ko je 
prišlo do odloka o razlastitvi 
vseh krajanov na prizadetem ob-
močju. M s o prizanašali niti naj-
boljši zemlji njivam, travnikom, 
sadovnjakom in vrtovom. Mo-
ram pripomniti, d a j e bila zemlja 
predhodno razvrednotena kot 
kmetijsko nepomembno zemljiš-
če brez vednosti krajanov. 

Vsakdo pa bi lahko videl skrb-
no obdelane njive, travnike in bi 
lahko potrdil, da so to kakovo-
stno boljša zemljišča. Parcele po-
sameznih krajanov so urbanisti 
razbili tako, da lahko »uporabni-
ke« že upravičeno boli glava, saj 
so jim predvideli odvzem vrtov, 
sadovnjakov. 

Ceste, ki so po novem urbani-
stičnem redu speljane čez njiho-
ve vrtove, sadovnjake, so presta-
vljene v korist posameznikov. 

Vsemu temu so verjetno botrova-
li naši predstavniki. Takrat pred 
leti, ko je eden izmed takratnih 
in sedanjih funkcionarjev v Ga-
silskem domu Gaberke vodil se-
stanek, ki je zdaj naše trpljenje 
in bolečina, bi moral eden izmed 
krajanov vstati, ga prijeti za uše-
sa in nagnati iz dvorane, pa ne bi 
bilo tega spletkarjenja za našimi 
hrbti. 

Urbaniste katerih delo je ta 
načrt, bi bilo treba poklicati na 
odgovornost, da povedo, kdo jim 
je dajal napotke in jih usmerjal, 
da so povzročili to zdraho. 

Kaj lahko krajani Gaberk pri-
čakujemo v pr ihodnje? Mar bo-
mo kot ptički v kletki čakali, da 
nam bodo drugi krojili usodo, 
nasilno jemali zemljo, oz. po po-
trebi odstranili hiše in gospodar-
ska poslopja. 

Naši dolini, na eni strani 
»obljubljajo« skladiščenje radio-
aktivnih odpadkov, na drugi jo 
ogrožajo ugreznine, oddal jene 
bodo poti od središč in delovnih 
mest. 

Ko vse to razmišljam, bi jokal 
nad svojo rodno dolino. 

Vendar tiho upam in trkam na 
zavest ljudi, da bomo toliko slo-
žni in močni, da bomo s skupni-
mi močmi uničili tudi ta plc\al, 
ki je med nami in sebi krojili 
usodo. Matevž Podtinšek 



KS EDVARDA KARDELJA 

Pripravljajo se na 
izgradnjo vodovoda 

»Težko je usklajevati želje in 
zahteve krajanov v treh tako razli-
čnih vaških odborih kot so Skor-
no, Florjan in Pohrastnik. Vendar 
nam je to v tem srednjeročnem ob-
dobju kar uspevalo,« je začel po-
govor predsednik sveta krajevne 
skupnosti Skorno—Florjan Dra-
go Dvoršak. 

Ceste so posodobili in uredili 
v glavnem v prvem delu srednje-
ročnega obdboja, dve leti nazaj 
so osrednjo pozornost namenili 
izgradnji vročevoda v Pohrastni-
ku. 560 delovnih ur vsakega go-

spodinjstva in denarni prispevki 
krajanov tega dela so se obresto-
vali konec lanskega oziroma v 
začetku tega leta, ko so se pri-
ključili na daljinsko ogrevanje. 
Hkrati z gradnjo primarca in se-
kundarca so polagali v zemljo tu-
di kinete za kabelsko TV omre-
žje. Tako so se prav krajani te 
krajevne skupnosti ponašali prvi 
s kabelsko razdelilnim omrežjem 
in lastnim oddajnikom, ki so ga 
prav tako naredili sami. K prej 
omenjenim pridobitvam so do-
dali še železniško psotajališče v 
Florjanu. 

Praznik KS Edvarda 

Praznik KS Gorica-Šalek 

17. junij — Noč pod gradom 
17. j un i j p raznu je ta dve 

krajevni skupnost i v občini 
Velenje: Gor ica in Šalek. V 
počasti tev praznikov bo v 
obeh potekalo veliko zanimi-
vih prireditev. 
• • • KAJ P R I P R A -
V L J A J O N A G O R I -
C I ? Praznovati začno že v 
nedeljo, 11. junija, s šahov-
skim turni r jem za pokal kra-
jevne skupnost i , ki bo pote-
kalo v prostor ih kra jevne 
skupnost i , pričelo pa se bo 
ob 10. uri. V ponedeljek, 12. 
junija, b o d o otroci risali na 
asfal t , v sredo, 14. junija se 
bo ob 19. uri v prostor ih kra-
jevne skupnost i pričel >večer 
z našimi us tvar ja len — likov-
niki, glasbeniki in literati iz 
kra jevne skupnost i . V četr-
tek, 15. junija, bo valeta 
osmošolcev s sp revodom po 
ulicah Gorice . V petek, 16. 
junija, bo >dan šole< — zvrsti-
lo se bo več špor tn ih in kul-
turnih prireditev. N a j b o l j ži-
vahno pa bo na dan prazni-
ka, v soboto, 17. junija , ko bo 
na trgu pred osnovno šolo 
bratov Mravl jakov poteka lo 
srečanje k ra janov Gorice . 
Pričelo se bo ob 17. uri, po-
vezali pa ga b o d o s sloves-
nim zakl jučkom del pri iz-
gradnj i kabelsko razdeli lnega 
sistema in podel i tvi jo b rona-
stih p r i znan j Osvobodi lne 
f ronte najzas lužnejš im kraja-
nom. 

Zadn j i dan p raznovan ja , v 
nedeljo, 18. junija, b o d o ob 
9. uri izpred šole bratov 
Mravl jakov udeleženci kreni-
li na p o h o d ob meji kra jevne 
skupnost i . Praznovanje pa 

b o d o sklenili s t radicional-
nim in vedno prisrčnim sre-
čan jem najstarejš ih kra janov 
obeh krajevnih skupnost i , 
Gor ice in Šaleka. Potekalo 
bo v Mravljakovi šoli, pričelo 
pa se bo ob I 7. uri. 
• • • IN KAJ V Š A L E -
KLI? 

G o t o v o bo os redn ja prire-
ditev >Noč pod Šaleškim gra-
dom<? kot so jo poimenoval i 
in bo potekala v krajevni 
skupnost i Šalek na praznični 
dan , v soboto, 17. junija. Raz-
delili so j o v dva dela — za-
bavni in tekmovalni , za prve-
ga b o d o poskrbel i kra jani , za 
drugega gasilci. Od 10. do 21. 
ure zvečer bo o d p r t a razstava 
pol jedel j skega o rod j a , sejem 
d o m a č e obrti in kramarski 
sejem. 

Ob 16. uri bo nastopila fol-
klorna skupina Koleda, ob 17. 
uri bodo vaščani prikazali upora-
bo poljedeljskih orodij in obrtni-
ška dela, ob 19. uri bo nastopil 
oktet Flamingo, potem pa sledi 
— vrtna veselica s Podkrajskimi 
fanti. 

V nedeljo, 18. junija, se bo pri-
čelo gasilsko tekmovanje za Šale-
ški pokal. Letos bo to še posebno 
svečano, saj se bodo gasilci zanj 
pomerili že dvajsetič. Pričakujejo 
veliko udeležbo gasilskih desetin 
iz vse Slovenije. Ob 12. uri bo za-
ključek tekmovanja s podelitvijo 
priznanj in nagrad, gasilci pa bo-
do dobili v uporabo tudi novo 
motorno črpalko, ki jim jo po-
darja Občinski štab CZ. 

Še nekaj ne gre prezreti: velike 
gasilske reševalne vaje, v kateri 
bodo sodelovale tudi enote CZ, 
prve pomoči in velenjski aero-
klub. Potekala bo v četrtek, 15. 
junija, na ploščadi novozgrajene 
soseske Šalek, začela pa ob 17. 
uri. (mkp, b. z.) 

Društvo prijateljev mladine Šmartno ob Paki 

Znova med zglednimi 
»Leto ponovne oživitve dejavno-

sti društva prijateljev mladine je 
za nami. Kar uspešno je bilo. Na-
slednje bo gotovo še uspešnejše, 
saj smo v delovnem programu 
predvideli vrsto novosti.« 

Te besede smo slišali na letni 
konferenci članov društva prija-
teljev mladine Šmartno ob Paki 
prejšnji ponedeljek. In kar verje-
li jim bomo, saj so članice 11 
članskega izvršnega odbora dru-
štva pokazale veliko volje in pri-
pravljenosti pri organiziranju 
najrazličnejših dejavnosti za 
najmlajše krajane. 

Ti so se lani razveselili maška-
rade in nato rajanja v dvorani, 
pa veselih četrtkov pri vrtcu Ma-
ja v Šmartnem ob Paki med lan-
skimi počitnicami. Ena večjih in 
nadvse dobro obiskanih akcij je 
bil obisk tetke Jeseni, na kateri 
niso poskusili dobrot le malčki, 
ampak tudi njihovi starši. Zaba-
vali so se ob gledanju kulturnega 
programa kot tudi na raznih dru-
žabnih igrah in poslušanju dogo-
dovščin lovca in ribiča. Skupaj s 
člani šmarške planinske sekcije 
so se podali še na goro Oljko. Ob 
koncu leta pa je otroke krajevnih 

skupnosti Gorenje in Šmartno 
ob Paki obiskal dedek Mraz in 
jim prinesel manjša darilca. Za 
začetek kar dovolj aktivnosti, ki 
so malčkom popestrile marsika-
tero urico. 

K že prej omenjenim nalogam 
so člani društva prijateljev mla-
dine iz Šmartnega ob Paki v le-
tošnji delovni program zapisali 
še nekaj novih. Tako nameravajo 
več pozornosti nameniti počitni-
škemu delu. Vesele četrtke bodo 
pripravile in vodile članice izvrš-
nega odbora društva kar same, 
popestrile pa jih bodo s sprehodi 
v bližnjo in daljno okolico, obi-
skom krmilnic, gasilskega doma, 
čebelnjaka. Upajo, da ti ne bodo 
pritegnili le malčkov, ampak tudi 
njihove starše. V zimskih mese-
cih nameravajo v sodelovanju s 
TVD Partizanom pripraviti ure 
rekreacije, za starše pa še kakšno 
vzgojno-zdravstveno predavanje. 
Bolj kot v minulem letu naj bi 
tesneje sodelovali z ostalimi klu-
bi in društvi v kraju ter se pove-
zali z marljivejšimi društvi prija-
teljev mladine naše občine. 

(tap) 

Jurjevanje na Ljubeli 

12. junij je praznik krajevne 
skupnosti Edvarda Kardelja. 
S praznovanji bodo začeli že 
jutri, v petek, 10. junija, ko 
bodo učenci velenjskih osnov-
nih šol poslikali betonske po-
vršine te krajevne skupnosti. S 
slikanjem bodo začeli ob dese-
tih dopoldne, delo pa sklenili 
ob 13., ko jim bodo organiza-
torji — občinska zveza in dru-
štvo prijateljev mladine kraje-
vne skupnosti — podelili pri-
znanja. 

Sobota bo športno obarvana. 
Društvo prijateljev mladine bo 
pripravilo dopoldne ob 10. uri 
kros za pionirje, cicibane in mla-
dince, popoldne ob 14. uri pa bo 
na kolesarskem poligonu pri os-
novni šoli Veljka Vlahoviča kole-

KS Podkraj Kavče 
— zaselek Tajna 

V nekaterih krajevnih skupno-
stih velenjske občine se še vedno 
ubadajo z vprašanjem komunalne 
ureditve, zlasti v tistih, ki se z 
gradnjami hitro širijo. V novih za-
selkih je potrebno zgraditi ceste, 
vodovod, kanalizacijo in še kaj, 
vse to pa sodi k osnovnim življenj-
skim potrebam. Za ureditev teh 
potreb je seveda nujna kar največ-
ja organiziranost krajanov, saj ve-
mo, da je namenskega denarja 
vedno manj. Tega se večina kraja-
nov tudi zaveda, zato pri vseh več-
jih delih ljudje radi sodelujejo in s 
prostovoljnim delom prihranijo 
znatna finančna sredstva. 

Tudi v krajevni skupnosti Pod-
kraj-Kavče in njenem zaselku 
Tajna se je že dalj časa kazala 
potreba po ureditvi cest, ki so bi-
le v zelo slabem stanju. Tako so 
se letos aprila lotili temeljite ob-
nove in širitve dveh cest, dolgih 
po 800 metrov, v spodnji in gor-
nji Tajni, ali cest I in II, kot jih 
uradno imenujejo. Zemeljska de-
la, izkop, širitev, odvodnjavanje, 
vse do afaltiranja, so bila zaradi 
težkega terena zahtevna, opravili 
pa so jih krajani s prostovoljnim 
delom. Zaradi širjenja je cesta 

V krajevni skupnosti Na-
zarje bodo v petek slovesno 
obeležili krajevni praznik. 
Slavili bodo zadovoljni, saj so 
v tem industrijskem središču 
Zgornje Savinjske doline v 
zadnjem obdobju opravili veli-
ko nalog in načrte v celoti 
uresničili, ob številnih rednih 
dejavnostih pa jih v tem času 
čaka še nekaj zelo pomembnih 
akcij. Razveseljiva je tudi 
ugotovitev, da so v delo orga-
nov krajevne skupnosti in dva-
najstih društev in družin 
vključili veliko število prebi-
valcev pripravljenih za delo in 
temu primerni so tudi dosežki. 

Lani so veliko opravili na ko-
munalnem področju, še več časa 
in naporov pa so namenili prido-
bivanju najrazličnejše dokumen-
tacije za letošnje in prihodnje 
naloge. Predvsem to velja za pri-
prave na gradnjo prepotrebne 
mrliške vežice, ki je za Nazarje 
več kot nujnost. Večino potreb-
nih papirjev sedaj imajo, imeno-
vali so tudi gradbeni odbor, kate-
rega naloga med drugim tudi je, 
da pridobi dodatna finančna 
sredstva. Referendumskih in 

sarsko tekmovanje. Sočasno bo-
do lahko vozniki preverili svoje 
znanje iz cestno prometnih pred-
pisov v prostorih osnovne šole 
(test bo anonimen), pa tudi prak-
tične vožnje (na vožnji po mestu 

Uredimo kraj! 

zajela tudi nekaj zasebnega zem-
ljišča, vendar pri tem ni bilo te-
žav. Sredi maja je manjkal le še 
asfalt. Ker ni bilo dovolj denar-
ja, so se odločili najprej asfaltira-
ti cesto I, asfaltiranje ceste II pa 
odložili za mesec avgust. Zbira-
nje finančnih sredstev za obe ce-
sti je potekalo takole. Vsaka hiša 
v Tajni je prispevala 5, lastniki 
vikendov pa 2,5 milijona dinar-
jev. Deset milijonov dinarjev so 
dobili od občinskega štaba teri-
torialne obrambe, nekaj pa sta 
prispevala še Era-tozd Kmetij-
stvo in Gozdno gospodarstvo Šo-
štanj. Omenjeni cesti nista bili v 
referendumskem programu, vse-
eno pa jih je krajevna skupnost 
uvrstila v svoj letošnji delovni 
program. Na osnovi tega so bili 
krajani Tajne tudi pripravljeni 
prispevati svoj delež sredstev. 
Veliko prostovoljnih delovnih ur 
so opravili sami. 

Ko smo se pogovarjali s pred-
sednikom gradbenega odbora za 
izgrandjo ceste II in članom sve-
ta KS Podkraj-Kavče Borisom 
Sušcem, nam je povedal, da sta 
cesti izjemnega pomena za Taj-
no. »Čeprav so bila dela na cesti 

drugih sredstev je namreč pre-
malo, predračunska vrednost ob-
jekta pa je 555 milijonov dinar-
jev. Obenem s tem so se pripravi-
li in delno že izvajajo dela pri ši-
ritvi telefonskega omrežja, načr-
tujejo ureditev prometa v kraju, 
dodatno širitev daljinskega ogre-
vanja, gradnjo avtobusne posta-
je, nakupili so precej zabojnikov 
za' smeti, tudi letos pa bodo 
opravili še številna ostala dela na 
komunalnem in drugih področ-
jih. 

Posebej velja omeniti delo tu-
rističnega društva, ki so ga usta-
novili lani. Želijo predvsem ure-
diti in olepšati kraj ter pripra-
vljati različne prireditve. Opravi-
li so očiščevalne akcije po vsem 
kraju in okrog stanovanjskih blo-
kov, ki so po tem kar »hrepene-
li«, postavili lične koše za smeti 
in smerokaze, dali pobudo in so-
delovali pri osvetlitvi nazarske 
cerkve, letos bodo izvedli tekmo-
vanje za najlepše urejene vrtove 
in balkone in podobno. 

Naštevanje dela vseh društev 
in ostalih organizacij bi terjalo 
preveč prostora in časa, je pa res-
nično bogato in raznoliko, dobro 
dela poravnalni svet, potrošniški 
se bori za boljšo oskrbo v kraju. 

Po programu za letos jim osta-
ja neuresničena le še ureditev 
otroškega igrišča v Pohrastniku 
— to dolgoletno željo mladih in 
nekoliko manj mladih krajanov 
prav sedaj pridno izpolnjujejo 
ter razširitev PTT omrežja. Za to 
nalogo so že imenovali poseben 
gradbeni odbor, zbrali število 
novih naročnikov, razpoložljiv 
denar pa uporabili za nakup ma-
teriala. Po objubah naj bi v 
okrog 140 gospodinjstvih zazvo-
nil telefon leta 1991 oziroma 
spomladi 1992. 

Nadvse vestno in zavzeto pa 
se v tem času pripravljajo še na 
eno zahtevno in obsežno uresni-
čitev naloge, ki so jo predvideli 
ob koncu tega srednjeročnega 
obdobja — na izgradnjo vodovo-
da v Skornem. 

Pomanjkanje pitne vode rešu-
jejo gospodinjstva v tem delu na 
najrazličnejše načine. Še največ-

Kardelja 
jih bo spremljal inštruktor). 

V soboto ob 17. uri bo slavno-
stna seja skupščine krajevne 
skupnosti, na kateri bodo kot 
običajno pregledali opravljeno 
delo, spregovorili o trenutnih te-

zelo zahtevna, smo jih krajani hi-
tro in kakovostno opravili. Vsi so 
se namreč dobro zavedali, da ce-
sto nujno potrebujejo. Tudi 
gradbeni odbor, ki smo ga ime-
novali takoj, ko je krajevna skup-
nost sprejela sklep o izgradnji 
cest, je dobro in učinkovito delo-
val. Na kraju našega skupnega 

socialistična zveza pa si močno 
prizadeva, da bi za svoje delo 
pridobila več aktivistov v središ-
ču krajevne skupnosti in v vseh 
njenih vaseh in zaselkih. 

krat jim pri tem pomagajo gasil-
ci, ki dovažajo vodo s cisternami. 
Poseben gradbeni odbor, imeno-
vali so ga že pred dvema letoma, 
ima polne roke dela. Zbral je že 
ustrezno dokumentacijo, prido-
bil gradbeno dovoljenje, odgo-
vorni so že zakoličili traso, kraja-
ni pa vsak mesec odvajajo za iz-
gradnjo vodovoda denarne pri-
spevke. Zdrava pitna voda naj bi 
prihodnjo leto pritekla v 50 go-
spodinjstvih, vrednost naložbe 
pa so po današnjih cenah ocenili 
na 350 starih milijard dinarjev. 
»Brez pomoči širše družbenopo-
litične skupnosti naše občine ta-
ko velikega zalogaja sami ne bo-
mo mogli uresničiti, pa čeprav 
bodo krajani vsa možna dela na-
redili udarniško,« poudarja Dra-
go Dvoršak. Tako naj bi 80 od-
stotkov vrednosti naložbe znašal 
delež širše družbe, 20 odstotkov 
pa delež krajanov. 

(tap) 

žavah in nadaljnjih nalogah, za-
služnim krajanom pa bodo pode-
lili priznanja. Takoj za tem, ob 
18. uri bo na Kardeljevem trgu 
promenadni koncert rudarske 
godbe, v prostorih krajevne 
skupnosti pa bodo med 17. in 18. 
uro zbirali prijave za nedeljski 
turnir med hišnimi sveti v malem 
nogometu. Ta se bo začel že ob 
8. uri, sklenili pa ga bodo s pode-
litvijo priznanj. 

V predprazničnih dneh je v tej 
soseski Titovega Velenja zelo ži-
vahno. Hišni sveti organizirajo 
očiščevalne akcije, v katere se 
vključujejo tudi društvo prijate-
ljev mladine, ki je med otroke 
razdelilo izkaznice »Moj prosti 
čas«, v katere zapišejo otrokom 
točke, ki sijih prislužijo s prosto-
voljnim delom in sodelovanjem 
pri vseh ostalih aktivnostih, ki 
jih organizirajo v kraju. (mz) 

dela smo zaključek in prvomaj-
ske praznike proslavili tako, da 
smo postavili mlaja in kresovali. 
To je bila najlepša priložnost, da 
se med seboj še bolje spoznamo, 
poveselimo in tudi tako skromno 
prispevamo delež h kulturnemu 
življenju v kraju.« 

B. Mugerle 

doseženim 
Slovesnost v počastitev krajev-

nega praznika bodo pripravili v 
petek zvečer v nazarskem delav-
skem domu. 

j• P-
Prvo nedeljo v juniju Škalčani 

že kar tradicionalno preživijo na 
Ljubeli, kjer skupaj z najmlajši-
mi preženejo starko zimo in po-
zdravijo zelenega Jurija. Tudi le-
tos je bil vrh Ljubele že skoraj 
premjhen za otroški vrvež, saj so 
se Škalčanom v njihovem praz-
novanju pridružili tudi številni 
Velenjčani in tudi otroci iz kraje-
vne skupnosti Lokovica. 

Društvo prijateljev mladine iz 
Škal je v sodelovanju še z drugi-
mi društvi poskrbelo za res zani-
mivo in prisrčno popoldne z os-
novnim motom — »preživimo 
lep dan skupaj otroci in star-
ši«.— 

Starko zimo so otroci pokarali 
ker letos ni poskrbela za belo 
opojnost; zeleni Jurij je s sprem-
stvom prijahal na rjavcu; lepa 
Vesna pa je "S svojim spremstvom 
prtičkov otrokom povedala, da 
jih v gozdu čaka polno jajčk, ki 
so jih ptički pripravili posebej 
zanje. 

Kljub temu, da je močan naliv 
prireditev dvakrat prekinil so 
otroci in starši lahko uživali v že 
kar pravi folklorni prireditvi. 

Neumorne aktivistke društva 
prijateljev mladine pa so preko 
zime izdelale tudi številne igrač-
ke, ki so jih lahko otroci kupili 
po simboličnih cenah. Manjkalo 
pa seveda tudi ni dobrega peci-
va, domačega kruha in drugih 
dobrot. 

Posebnost letošnje prireditve 
je bil tudi frizerski salon »Ku-
štravček« v katerem so trije fri-
zerji komaj ustregli fantazijskim 
željam malčkov, pa tudi odra-
slih. To lepo nedeljsko popold-
ne, ki ga je poizkušalo zmotiti sa-
mo muhasto vreme je nedvomno 
dokaz, da je možno s skromnimi 
sredstvi in veliko dobre volje 
ustvariti tudi med najmlajšimi 
takšno vzdušje, ki ga je v današ-
njih časih kar premalo. Vendar 
pa je tudi za takšno prireditev 
treba združiti vse sile, saj smo 
DPM brez kulturnega društva 
Stane Sever, gasilcev in lovcev iz 
Škal ter frizerjev iz DO Brivnice 
in česalnice tega ne bi zmoglo. 

Žareče otroške oči in zadovolj-
stvo staršev pa so edina in tudi 
največja nagrada za vse aktivist-
ke društva prijateljev mladine iz 
Škal. 

Poravnajte prispevke 
za novoletno praznovanje! 

Občinska zveza prijateljev mladine Velenje že tradicionalno 
organizira prireditve za novoletno praznovanje otrok, poskrbi pa 
tudi za sicer skromna, a vendar lepa in prisrčna darilca, ki jih poš-
lje tudi otrokom, katerih starši delajo v naši občini, oni pa živijo v 
drugih krajih po Jugoslaviji. 

Da lahko praznovanje in obdaritve dobro pripravijo, morajo 
na občinski zvezi prijateljev mladine denar pravočasno zbrati. 
Prav zato so letos že takoj na začetku leta poslali organizacijam 
združenega dela prošnje, da bi te prispevale v ta namen po 20 tiso-
čakov na zaposlenega. Polovico jih je te prispevke že nakazalo, ta-
ko da so na občinski zvezi prijateljev mladine že nakupili knjižna 
darila za otroke, da pa bi lahko izpeljali še ostale aktivnosti, bi 
nujno potrebovali še prispevke ostalih delovnih organizacij, vsaj 
do konca tega meseca. 

Dvajset tisočakov na zaposlenega resnično ni veliko, še pose-
bej, če upoštevamo, kako bogat program vsako leto izvedejo na 
občinski zvezi prijateljev mladine, zato je resnično prav, da se v 
okoljih, kjer tega še niste storili, čim prej odločite za nakazalo svo-
jega prispevka. 

V želji, da bi namenjali urejanju krajevne skupnosti Edvarda 
Kardelja večjo skrb, so razpisale družbeno politične organizacije tek-
movanje med hišnimi sveti in pionirskimi aktivi za lepši izgled okolja. 
Ocenjevali bodo zasajenost trat, zasaditev z grmičevjem, zasaditev 
cvetličnih korit, čistočo stavb, izobešanje zastav, urejenost balkonov, 
zimsko čiščenje snega, urejenost vhodov in stopnišč . . . Pomembno 
bo tudi koliko stanovalcev se vključuje v tovrstne aktivnosti. 

Hišni sveti, ki se bodo vključili v tekmovanje, bodo lahko z. naro-
čilnico hišnega sveta nakupili sadike oziroma grmičevje, ki jih bodo 
potrebovali pri urejanju. 

(mz) 

S skupnim delom do uspeha 

Krajevna 
skupnost Nazarje Ob slavju zadovoljni z 

Gradnja ceste je domala združila vse prebivalce tega zaselka 



Enolog inja svetuje < j Ko se svojih korenin zavemo 
Nekoč, pred davnimi leti, je 

Repnikovo kmetijo v Podkraju pri 
Velenju od svojega očeta prevzel 
sin Janez, rojen 1866. Za svojo ži-
vljenjsko sopotnico si je izbral Te-
rezijo Miklavžin, rojeno 1878. 
Poročila sta se leta 1896 in poda-
rila življenje 13 otrokom; 1897. 
hčerki Mariji, 1998, Jožefi, 1900. 
Antoniji, 1901. Ani, 1903. sinu Jo-
žefu, 1905. Angeli (umrla 1908), 
1906. Janezu, 1909. Angeli, 1908. 
Tereziji (umrla istega leta), 1910. 
Ceciliji, 1913. Stanislavu, 1915. 
Ljudmili in 1918. Milanu. 

Na majhni kmetiji sta preži-

vljala tako številno družino ter s 
poštenostjo in skrbnim delom sta 
kot dobra gospodarja bila cenje-
na daleč naokrog. Vse te lastno-
sti, ki jih pri človeku najbolj ce-
nimo, sta privzgajala in vcepljala 
v zavest svojih otrok. Večina teh 
otrok je ustvarila svoje družine 
in te spet svoje . . . . 

Tako nekako, kot bi pripove-
doval pravljico, je Janko Ževart, 
sin prvorojene hčere Janeza in 
Terezije Meža, začel svoj pozdra-
vni nagovor dvestotim zbranim 
sorodnikom Repnikovega rodu. 

Na srečanje štirih generacij 
Repnikovih so povabili vseh 248 
sorodnikov, kolikor so jih zapi-
sali na rodovno drevo. In z za-
nesljivostjo lahko napišemo, da 
je to najštevilnejše sorodstvo v 
Šaleški dolini. Pa ne le-to! Veči-
na jih je ostala v dolini, v vzhod-
nem delu Podkraja pa je več kot 
polovica starejših hiš v rodu 
Repnikovih, najpogostejši pri-
imek pa je Meža. Zuna j občine 
živijo le tri družine, dve v Celju 
in ena v Slovenskih Konjicah. 

Hčerki Cecilija in Angela ter 
Jožefa Meža, vdova po sinu 
Slavku, so s svojo prisotnostjo in 
častitljivo starostjo (manjkala je 
le Tončka Meža, vdova po Jože-
tu) dajale poseben pečat sreča-
n ju ; tokrat je bilo četrtič. 

Še pred drugo svetovno vojno 
se je družina Repnikovih ob ne-
deljah zbrala na Repnikovi do-
mačiji. Tako je bil tudi Janko Že-
vart kar reden gost pri starem 
očetu. Takole se spominja: 
»Kljub vsakodnevni skrbi za pre-
živetje je življenje zaradi medse-
bojne ljubezni in spoštovanja po-
darilo takratni Repnikovi družini 
poleg mračnih in mukotrpnih, 
tudi mnogo lepih sončnih dni. 
Zelo sem se navezal na starega 
očeta, še posebej, ko je leta 1938 
ostal sam. Dve zimi sem prespal 
pri njemu. To so bili lepi večeri. 
Stari ate je ležal v postelji, jaz pa 

sem mu na glas bral Karla Maya. 
Ko je bilo kaj napetega, me je 
vedno prekinil z njemu prilju-
bljenim izrekom — moj kuš . . .« 

Tesnejše in z več ljubezni in spo-
štovanja so bile v tistih časih 
stkane vezi med starši in otroci, 
pa tudi med širšim sorodstvom, 
je povedal Janko Ževart. Prav 
krepitvi takih odnosov in vezi so 
in naj bi bila namenjena takšna 
srečanja. Res je, da so razmere 
danes drugačne. Toda prijazne 
besede in stisk roke so več vredni 
od sočustvovanja in udeležbe na 
pogrebu. Srečanje je skrbno pri-
pravil odbor, v katerem sta se 
najbolj izkazali Tanja in Tea Me-
ža, pa Vlado Meža, Karel Šilih, 
Ciril Špital in seveda Janko Že-
vart. Tako kot je bilo še za časa 
Repnikovih starih staršev, ko se 
je ob nedeljah redno oglasila pe-
sem, so tudi sedaj srečanje priče-
li s pesmijo. Ko je Repnikov 
zbor pričel Zdravljico, so vsi 
vstali in ubrano zapeli. V kultur-
nem programu so se izkazali tudi 
najmlajši s številnimi recitacija-
mi, Nataša Ževart in Peter 
Uplaznik sta predstavila stan-
dardne in latinskoameriške ple-
se, bratranci so zapeli Tam, kjer 
se čuje v gaju . . . . 

Rajanje je trajalo dolgo v 

H. J. 

Prva in druga generacija Repnikovih 

Siva grozdna plesen 
Povzročitelj 

sive grozdne 
plesni je glivica 
Botrytis cine-
rea. V naravi je 
zelo razširjena 
kot saprofit in 

inapada največ-
,krat le oslablje-
ne in ranjene 
rastline. Naj-
prej napade 
grozdne jago-
de, ki jih je ra-
nil grozdni su-
kač ali pa so 

poškodovane 
od toče. Kjer se naseli glivica, 
kmalu opazimo sivo puhasto 
prevleko. V jeseni se od močno 
okuženega grozda kar pokadi 
oblaček sivega dima, ko grozd 
odtrgamo. To so trosi, ki se ze-
lo radi razsipajo. Glivica, ki se 
zaje v ranjene jagode, kaj kma-
lu napade tudi popolnoma 
zdrave dele grozda, kjer s po-
sebnimi encimi povzroči raz-
pad celične mrene. Tako v 
vlažnih jesenih dobimo cele 
grozde plesnine in popolnoma 
neuporabne za predelavo v 
mošt. Najbol j občutljive so sor-
te s tanko jagodno kožico in z 
zbitimi jagodami v grozdu. 

Plesen uničuje barvilo v ko-
žici. V vlažnih letih je zelo tež-
ko dobiti lepo rdeče vino, saj je 
ta barva ubita in celo rjava. Be-
la vina, ki so dobljena iz grozd-
ja, napadenega z Botrytisom, 
rada dobijo rjavo barvo — to 
pa zato, ker se sok v grozdni ja-
godi zaradi poškodb oksidira. 

Siva grozdna plesen napada 

tudi druge dele trte. V vlažni 
pomladi napada kabrnike, ki 
začno z vrha gniti. Na listih se 
pojavi v obliki rjavih oljnih 
peg, ki postanejo plesnive. Za-
radi plesni lahko propadejo ce-
li poganjki. Če se pred zore-
njem naseli plesen na grozdnih 
pecljih, ti peclji segnijejo in ne-
zrelo grozdje popada na tla. 
Kot vidimo, je siva grozdna 
plesen zelo neprijetna, če se 
pojavi zgodaj. 

Kadar se pojavi pozno na že 
dozorevajočem grozdju je vino-
gradniku dobrodošla, ker pov-
zroča tako imenovano plemeni-
to grozdno gnilobo. Z dozore-
vanjem začne kožica na jago-
dah odmirati in glivica prodre 
skozi kožico v jagode. Na vdor-
nem mestu izhlapeva voda iz 
jagod in zato se grozdni sok 
zgosti in požlahti. Glivica za 
svoj obstoj rabi kislino in le 
malo sladkorja zato s svojo 
prehrano prispeva k izboljša-
nju mošta. 

Proti Botrytisu se uspešno 
borimo, če zatiramo grozdnega 
sukača, ki nam poškoduje jago-
de. Pazimo, da je vinograd zra-
čen — odstranjujemo nepo-
trebne poganjke in zalisnike. 

Škropimo že ob prvem poja-
vu plesni, in sicer pred cvete-
njem in še enkrat po cvetenju z 
Ronulanom. Vedeti pa mora-
mo, da sredstva proti Botrytisu 
osiromašijo tudi žlahtne kva-
sovke na jagodi in zato nam 
lahko povzroči težave pri alko-
holnem vrenju, če škropimo 
prepozno. 

Veronika Krumpačnik 

Prva in tretja generacija Prva in četrta generacija 

Izobražen je, kdor razumno rešuje probleme. 
Kari Steinbuch 

Biti omikan pomeni ne pokazati , kako bedni in slabi 
smo, kako roparski v prizadevanju, kako sebični in kako 
brezsramni v uživanju. Friedrich Nietzsche 

Človek je lahko pametnejši od drugega človeka, ne 
more pa biti pametnejši od vseh ljudi. 

La Rochefaucauld 

Dom za varstvo odraslih Titovo Velenje 

Življenje teče svojo pot 
Dober glas seže v deveto vas, s lab pa še dlje, pravijo. No, 

tudi mi smo tokrat »š l i« za govoricami o tem, kaj se dogaja z 
varovanci doma za varstvo odraslih v Titovem Velenju, za govo-
ricami kako s labo skrbe zaposleni doma za njihovo jesen življe-
nja, kakšen je odnos nekaterih delavcev do o s k r b o v a n c e v , . . . 
Skratka , ničesar spodbudnega. 

Š L I S M O Z A G O V O R I -
C A M I : 

Po zakonu o socialnem varstvu 
je v Titovem Velenju organiziran 
splošen socialni zavod, v katerem 
zagotavljajo oskrbovancem nasta-
nitev, prehrano in zdravstveno ne-
go ter tiste aktivnosti, ki ustrezajo 
potrebam stanovalcev doma. Dom 
v začasno ali stalno oskrbo preje-
ma osebe, ki zaradi starosti, bole-
zni, telesne prizadetosti ali drugih 
okoliščin ne morejo ali ne želijo 
živeti sami ali v družini. 

Dom je bil zgrajen leta 1976 z 
zmogljivostjo 120 postelj. Šest let 
kasnieje smo ga dozidali, nadzi-
dal i pa pred dvema letoma. Od 
ustanovitve doma do danes je bi-
lo van j sprejetih že 819 oseb, sa-
m o v tem letu 21. Danes v njem 
živi 197 starostnikov, od tega 148 
žensk in 49 moških, njihova po-
prečna starost pa je 81 let. Zanje 

_skrbii 66 zaposlenih, in sicer 39 v 
zdraivstveno-negovalni službi, v 
pralinici šest, prav toliko ljudi 
šteje: uprava, 11 oseb pa je zapo-
sleniih v kuhinji. Dom posluje na 
povrršini 6500 kvadratnih metrov, 
ima l i l sob ter veliko skupnih 
prosUorov kot so kopalnice, tuši, 
stramišča, čajne kuhinje, dnevne 
sobe:, dve ambulanti , knjižnico 
ter sfpremljajoče prostore. Takole 
pravdi direktorica Doma za var-
stvo i odraslih Titovo Velenje He-
lena i Imperl: »V našem domu so 

' ljudjje z različnimi težavami, bodi-
si diluševnimi ali telesnimi, razli-
čnih i pogledov, iz različnih krajev 
(135Š jih je iz naše občine, preosta-
li pat iz 12 drugih občin) potrebnih 
takŠEne ali drugačne pomoči. Po 
norirniativih bi zanje moralo skrbe-
ti vsaaj 93 delavcev, tako pa jim po 
svoji|ih najboljših močeh poskuša 

olepšati bivanje v domu 66. V ve-
čini so to ženske, ki za naporno 
delo prejemajo le nekaj več od za-
jamčenega osebnega dohodka. 
»Naj si bodo prizadevanja delav-
cev, v katere zaupam, še tako veli-
ka, oskrbovancem žal toplega do-
mačega zavetja ne moremo nuditi. 
Pritožbe svojcev, teh je bilo doslej 
malo, prav tako oskrbovancev, so 
v mnogih primerih neupravičene. 
Na obisk k staršem pridejo le za 
kratek čas, uro, uro in pol. Ves 
preostali dan, teden, mesec, leto 
pa sta oče ali mati, bolj ali manj 
bolehna, prepuščena nam. Otroci 
naših oskrbovancev se ne zaveda-
jo, da postajajo njihovi starši sta-
rejši, da pogrešajo svoje najbližje, 
da . . . Pravzaprav jih mnogi do-
bro niti ne poznajo.« 

Žalostno, toda resnično je, da 
ima po redni evidenci obiskoval-
cev od 197 oskrbovancev doma 
le 15 odstotkov redne obiske 

svojcev, 20 odstotkov občasne, 
za preostalih 65 odstotkov pa se 
ti sploh ne spomnijo. Če vemo, 
da včasih tak obisk, tople besede 
pomenijo nekaterim več kot kaj 
drugega, potem . . . 

Od ustanovitve do danes se je 
v domu marsikaj spremenilo. Od 
10 odstotkov nepokretnih, koli-
kor jih je bilo leta 1976, jih je da-
nes več kot polovica priklenjenih 
na posteljo, potrebnih takšne ali 
drugačne, nege in pomoči. Vse 
bolj in bolj postajajo domovi po-
daljšana roka bolnišnic. In s 
takšnimi oskrbovanci je potreb-
no veliko, veliko individualnega 
dela, ki ga zaradi kadrovskih te-
žav zaposleni doma ne morejo 
opravljati kot bi to želeli in hote-
li. Morda bi kdo ob tem poko-
mentiral: saj za to dobijo doda-
tek za tujo nego in pomoč. »Res 
je,« pojasnjuje Helena Imperl. 
»Toda, prejemamo jo le za 75 
oseb. Za preostalih 42, kolikor jih 
imamo v prvi kategoriji obolevno-
sti, pa za sedaj ne prejemamo ni-
česar. Tudi razmerja med samo-
plačniki in tistimi, ki jim oskrbo 
ter nego doplačuje socialno skrb-
stvo, se spreminja navzdol.« 

D O L G Č A S I N D O M S K E 
D E J A V N O S T I 

Skratka, na težave trčijo zapo-
sleni kamorkoli se obrnejo. Tudi 
pri izvajanju raznoraznih oblik 
domske dejavnosti ne gre brez 
njih. »Življenja v domu ni mogoče 
primerjati z bolnišnično oskrbo. V 
zdravstveni ustanovi ostaja človek 
le kratek čas. Pri nas so ljudje le-
ta in leta, zato je povsem jasno, da 
se nemalokdaj »prikrade« dolg-
čas. Tega pa ob takšnem številu 
nepokretnih oskrbovancev ni moč 
»preganjati« kar tako,« pojasnju-
je sogovornica. Poleg poslušanja 
radia in gledanja televizije so si 
lahko domski stanovalci v prete-
klem letu med drugim ogledali 
14 različnih prireditev. Tako so 
jim zapeli pevci izseljeniškega 
zbora iz Nizozemske, obiskal jih 
je dedek Mraz, vedno jih razve-
selijo obiski učencev osnovnih 
šol, ob raznih priložnostih pa tu-
di ni manjkalo razvedrila in za-
bave, ki so jih pripravili oskrbo-
vanci sami. Od letos dalje deluje 
v domu kulturniška skupina, ki 
se je letos že predstavila. Veliko 
življenja je v dom »prinesla« de-
lovna terapija. To so začeli izva-
jati julija lani. Nekaj oskrbovan-
cev si krajša čas od takrat dalje z 
okupacijsko (pomoč pri negi), 
drugi pa rekreacijsko terapijo, 
kamor sodijo šivanje, pletenje, 
telovadba, biblioterapija. »Vseh 
teh oblik domske dejavnosti se 
oskrbovanci radi udeležujejo in si 
tako popestrijo sicer enoličen dan. 

Ivan Skončnik Za 197 oskrbovancev »skrbi« 66 zaposlenih 

Mi jim pri tem pomagamo,« zatr-
ju je direktorica doma. Njene be-
sede je v celoti potrdil tudi na-
mestnik predsednika odbora 
oskrbovancev Ivan Skončnik: 
»Vsi zaposleni v domu se trudijo, 
da bi nam bilo čimlepše. In mnogi 
oskrbovanci smo jim za to hvale-
žni. Sicer pa veste, da imamo lju-
dje različne okuse, želje, zahteve 
in navade. Težko je ustreči vsem v 
tako veliki ter pisani družini. Do-
bri odnosi vladajo med nami. Vsa-
ko nezadovoljstvo, kritiko na se-
jah odbora razčistimo. Od vsega 
nam še največ preglavic povzroča-
jo vinjeni oskrbovanci, ki se ne dr-
že hišnega reda.« V njem so med 
drugim zapisani postopki za pri-
hod v dom, pravni položaj oskr-
bovancev, način plačevanja, or-
ganizacija dela v domu ter pravi-
ce in obveznosti domskih delav-
cev ter oskrbovancev. Nego izva-
ja jo v domu vsaki dve uri, dia-
gnozo in terapijo odredi domski 
zdravnik, zdravstvene storitve pa 
izvajajo le strokovno usposoblje-
ni delavci doma. Naj zapišemo 
mimogrede še to, da poleg odbo-
ra oskrbovancev delujejo še od-
delčne skupnosti, zbor stanoval-
cev, svoje predstavnike pa imajo 
še v svetu doma. 

Velenjski dom za varstvo odra-
slih Titovo Velenje se na rep le-
stvice ne uvršča le po osebnih 
dohodkih, številu zaposlenih, 
ampak tudi po cenah oskrbnega 
dne. Šele ta mesec naj bi uvelja-
vili takšne cene kot so jih imeli 
nekateri domovi v Sloveniji že v 
mesecu maju. Pa čeprav so te po-
večali letos že trikrat. »Cene po-
višujemo v skladu z dviganjem po-
kojnin. Žal, z njimi ne moremo 
zasledovati inflacije. Kljub resni-
čno varčnemu obnašanju na vseh 
koncih in krajih nam ničesar ne 
ostane za nakup nove ali popravi-
lo stare opreme, za naložbe, še za 
vzdrževanje so sredstva preskrom-
na. Pri plačevanju obveznosti do 
družbenopolitične skupnosti pa 
nimamo nikakršnih ugodnosti. V 
tem letu smo predvideli gradnjo 
prostorov za prepotrebno fiziote-
rapijo, povezavo drugih nadstropij 
starega in novega dela ter tako 
pridobiti še nekaj postelj za nepo-
kretne. Če, hoče dom postati cen-
ter za starostnike v tem kraju, po-
tem bomo morali v občini še en-

krat analizirati potrebo po grad-
nji novega doma. Tega smo v 
ustreznem republiškem dokumen-
tu že zapisali, žal pa iz programa 
izpadli. Potrebe so zelo velike, 
ljudi, ki so v svojih najboljših le-
tih vendarle dali svoj delež pri 
razvoju, ne bi smeli kar tako pu-
stiti. Če drugače ne bomo uspeli, 
bomo delavci doma za varstvo 
odraslih dali pobudo za uvrstitev 
gradnje novega tovrstnega doma 
med referendumske naloge,« je 
predstavila razvojne usmeritve 
Helena Imperl. 

Tako kot smo se »sprehodili« 
skozi življenje in delo v domu, 
čez razvojne usmeritve centra za 
starostnike, tako smo se spreho-
dili ob našem obisku v domu tu-
di mi. Ogledali smo si namreč 
kar nekaj sob, pokretnih in nepo-
kretnih varovancev v domu in jih 
ob standardnih vprašanjih tu in 
tam vprašali še kaj drugega. Sko-
raj povsod pa izvedeli, da bo kar 
šlo. 

Kako naj torej sklenemo naš, 
nekoliko obširnejši zapis z obiska 
v domu za varstvo odraslih Titovo 
Velenje. Če smo ga začeli z ne 
preveč spodbudnimi besedami, 
moramo članek končati drugače: 
s tem zapisom nismo hoteli buriti 
duhov ne na eni, ne na drugi stra-
ni. Hoteli smo predstaviti dom za 
varstvo odraslih, njegovo dejav-
nost, razvojne cilje, težave in seve-
da preveriti, koliko resnic je v go-
voricah. Če nismo zapisali nobene 
kritične, potem to še ne pomeni, 
da je vse v domu v najlepšem redu. 
Ura in pol, čeprav nenapovedane-
ga obiska, je za dajanje takih ali 
drugačnih ocen le premalo. Zapo-
sleni v domu sami vedo, da včasih 
ni tako kot bi moralo biti iz takš-
nih ali drugačnih razlogov. Res pa 
je tudi, da smo ljudje včasih pre-
več neučakani, premalo potrpe-
žljivi, predvsem pa vidimo najraje 
sebe in svoje težave. Sicer pa, kot 
pravi direktorica doma za varstvo 
odraslih Titovo Velenje Helena 
Imperl, lahko vsi nezadovoljni 
oskrbovanci doma in njihovi svojci 
potrkajo na njena vrata kadar že-
lijo, saj nima »slabe vesti«. 

(tap) 

n n n y y y Y W Y V v v w w r a w w o u u c x x x x x x i r a 



Kulturno društvo Šmartno ob Paki 

Linhartova listina v pravih rokah 
Bleščeč zaključek pevske sezone 

Pet kulturnih društev se je do nedavnega hvalilo z najvišjim prizna-
njem na področju kulture- Linhartovo listino. Pred nedavnim zato, ker 
so se tem pridružili še kulturniki iz Šmartnega ob Paki. Na srečanju 
odraslih amaterskih gledaliških skupin Slovenije v Grosuplju pred 14 
dnevi so jo namreč prejeli za vestno, vsestransko in uspešno dejavnost. 
Dokaz za trditev niso samo priznanja, ki jih društvo hrani v vitrini že 
kar nekaj. O zavzetem delu priča tudi to, da so se na rednem občnem 
zboru zbrali vsi, ki se v Šmartnem ob Paki gredo kulturo, šele prejšnjo 
soboto. 

Na enem od zadnjih občnih 
zborov so razpravljali o tem, kaj 
pomeni biti amater — ljubitelj v 
šmarškem kulturnem društvu in 
svoja razmišljanja sklenili: »de-
nar spreminja svojo vrednost, in 
ko se zastrupiš s tem uničujočim 
spoznanjem, ga nikoli več ni do-
volj; ideal pa ne devalvira, le iz-
gubiš ga lahko.« Na tokratnem 
so ugotovili, da tega kljub težkim 
časom za kulturo še ohranjajo. 
Ohranjajo ga gledališčniki z iz-
redno razvejano dejavnostjo; 
folkloristi Oljke, ki nadaljujejo 
kakovostno delo pri ohranjanju 
navad in običajev tod okoli; čla-
ni moškega pevskega zbora, ki 
pridno pojo na prireditvah in 
proslavah kot tudi likovniki. Ti 
sicer ne delujejo posebej organi-
zirani, ampak se povezujejo bolj 
s šaleškimi likovniki, vendar so 
opazni tudi v domačem kraju. 
Koliko vaj, nastopov se je zvrsti-
lo od zadnjega občnega zbora do 
prejšnje sobote je nemogoče na-
šteti. Morda le mimogrede: 
Titovo Velenje, Tolmin, Valjevo, 

Jesenice, Titograd, Zurich, Ptuj. 
Mokronog, Beltinci, Šentvid . . 

Le kdo ne pozna članov Gle-
dališča pod kozolcem, ki so zad-
nje leto uvrstili v svoj program 
nekaj zahtevnih odrskih del? 
Njihove jubilejne 50 ponovitve 
Prihranjenega dolarja? Pa pio-
nirske skupine tega gledališkega 
ansambla, ki žanje uspeh za 
uspehom? O dobrem delu priča-
jo številna priznanja skupini, po-
sameznikom. Kot zanimivost naj 
omenimo, da so šmarški gledališ-
čniki posneli ekološki film o 
ugrezanju Šaleške doline, ki ga 
bodo njegovi ustvarjalci prikaza-
li na mednarodnem festivalu v 
Kranju. 

Vsega priznanja je vredno de-
lo folkloristov Oljke, ki plešejo 
in pojo po celi Sloveniji. Sodijo 
med boljše tovrstne skupine pri 
nas. Prav sedaj vadijo štajerske 
plese iz Cirkovc. 

Poleg vaj, gostovanj je treba k 
temu dodati še drugo dejavnost 
šmarških kulturnikov skozi celo 

/z muzeja Velenje 

Zgodilo 
seje • • • 

8. junija 
LETA 1887 

Slovenski gospodarje tega dne objavil tudi naslednjo vest 
iz Šoštanja: 

»Za občino »Šoštanjske okolice« bile so v ponedeljek dne 
6. t. m. volitve. Nemški listi vedo, da je voljenih 7 liberalcev, 5 
pa narodnih mož. Kaj je v tem resnice ne vemo, ker nam še ni 
nihče poslal poročila.« 

Nemški oziroma avstrijski časopisi so torej že včasih hitre-
je in natančneje poročali o stvareh, ki se dogajajo pri nas in o 
katerih bi prvi morali pisati »naši« časopisi. 

LETA 1924 
Tudi naslednja vest je iz Šoštanja, objavila pa jo je celjska 

Nova doba: 
»Iz priprav prostovoljnega gasilnega drušva v Šoštanju, 

katere se z vso vnemo vršijo, se vidi, da bode pokrajinski zlet 
Jugoslovanske gasilske zveze velika manifestacija vsega jugo-
slovanskega gasilstva. Iz vseh krajev že prihajajo priglasitve v 
obilnem številu. Ta zlet pa naj posetijo tudi prijatelji gasilstva, 
da s tem pokažejo tem prepotrebnim društvom svojo naklonje-
nost. Program je zelo obširen in zanimiv. Vrši se tudi velika 
tombola s krasnimi dobitki. Svira več godb, kakor »Drava« iz 
Maribora. »Mežiška godba«, itd. Občinstvu se bode nudilo 
obilo zabave, ravno tako bo preskrbljeno za dobro kuhinjo in 
pijačo. Vožnja bo polovična za vse udeležence. Legitimacije iz-
daja vsako gasilno društvo. Torej 8. junija vsi v Šoštanj!« 

Gasilcem v Šoštanju in tudi vsem drugim gasilcem v doli-
ni se ni potrebno teh časov spominjati z nostalgijo. Vsa gasil-
ska društva so še danes zelo aktivna v njihovi osnovni dejavno-
sti, to je gašenju požarov, kot tudi v prirejanju tombol in za-
bav. 

LETA 1956 
Celjski tednik je zopet objavil vest o velikem zletu Partiza-

na v Velenju: 
»Letos junija bo na novem stadionu ob velenjskem jezeru 

okrajni zlet društev Partizana. Ves teden pred nastopom bodo 
v Celju lahkoatletska tekmovanja, 9. junija zvečer pa bo ob go-
renju kresov slavnostna akademija v Velenju. Vsa društva že 
marljivo vadijo. Računajo, da bo nastopilo 2.500 telovadcev. 
Množične proste vaje bodo izvajali pionirji, pionirke, mladin-
ci, mladinke, člani in članice. Poleg prostih vaj bodo mladinke 
in članice prikazale ljudske plese, mladinci in člani pa razne 
atletske panoge. Zahtevne vaje na orodju bo izvajala moška in 
ženska okrajna vrsta. Članice bodo nastopile tudi na visoki 
gredi in dvovišinski bradlji. K pestrosti sporeda bodo mnogo 
pripomogli tudi pripadniki JLA z vajami s puško.« 

Zletov Partizana v Velenju ne organiziramo več, ker dru-
štvo Partizan v Velenju že dolgo ne obstaja več. Med društvi 
Partizana v naši dolini pa je še vedno zelo aktivno društvo v 
Škalah, ki je hkrati tudi med najaktivnejšimi društvi Partizana 
v Sloveniji. 

LETA 1956 
Mariborski Večer pa je v svoji 134 številki zapisal tudi na-

slednjo vest iz Šoštanja: 
»Gradnja ceste skozi Šoštanj, ki jo gradi gradbeno podje-

tje »Gradbenik«, zadovoljivo napreduje. Po prvotnih načrtih 
bi morala biti cesta nared in izročena prometu do 15. junija. 
Vendar pa bo ta rok podaljšan verjetno do avgusta zaradi' vre-
menskih neprilik.« 

Tudi danes se gradnja marsikatere ceste močno zavleče, 
vendar vzrok za to ponavadi ni vreme ampak čisto nekaj dru-
gega. 

LETA 1962 
Junija leta 1962 je bilo vreme podobno kot je letos, kar 

nam priča tudi naslednji članek, ki je bil objavljen v maribor-
skem Večeru: 

»Muhasto vreme je napravilo nekaj škode tudi v Šaleški 
dolini in sicer predvsem v zgodnji zelenjavi in fižolu. Najsta-
rejši ljudje tamkaj nc pomnijo tako hladnega vremena saj je ži-
vo srebro zdrknilo na 0 stopinj. Vsi si želimo toplih dni kot bi 
junija moralo biti.« 

DAMIJAN KLJAJ1C 

leto in ne samo v sezonah. Niso 
pevci, igralci, plesalci, ampak tu-
di organizatorji vseh proslav in 
prireditev v kraju, tudi v občin-
skem merilu, krajših priložnost-
nih slovesnoti v delovnih organi-
zacijah, organizatorji gostovanj 
drugih skupin. Zelo velika in 
posnemanja vredna pa so njiho-
va prizadevanja pri skrbi za pod-
mladek. Skratka, Linhartova li-
stina je tokrat prišla resnično v 
prave roke. 

Na sobotnem občnem zboru o 
delovnem programu za letos 
udeleženci niso govorili. Izdelala 
ga bo namreč vsaka sekcija zase. 

Bolj ali manj se bodo držali že 
utečenih poti. Nekoliko več be-
sed pa smo tokrat šlišali o mla-
dinski gledališki skupini, v kateri 
so že »preizkušeni« igralci, ki pa 
zaradi manjkajoče mentorske ro-
ke ne delajo kot bi lahko. Prav 
pridobitev mentorja zanje bo ena 
prednostnih nalog šmarških kul-
turnikov v tem letu. Med slednje 
pa so med drugim uvrstili še 
•načrt, rojenem v glavah gledališ-
čnikov. V njihovem kraju so raz-
valine starega Paškega gradu in 
prav na tem prostoru bi radi ure-
dili letno gledališče. Slednje naj 
bi postalo kulturno središče za 
čas, ko smo radi zunaj. Šmarški 
kulturniki upajo, da njihove želje 
ne bodo ostale zapisane le na pa-
pirju, ampak da bo načrt postal 
želja krajanov, na katere seveda 
računajo ob začetku izgradnje. 

(tap) 

Ob koncu maja je bilo nekaj 
koncertov na katerih so zbori iz 
naše občine dosegli zavidljive re-
zultate. Pa jih naštejmo: 

— 20. maja je na medobčinski 
reviji pevskih zborov celjskega 
območja, na kateri je pelo 32 iz-
branih zborov iz 8 občin, v celj-
skem Narodnem domu, prese-
netljivo najboljše izmed vseh za-
pel Mešani zbor »SVOBODA« 
Šoštanj — zborovodja Anka 
Verdnik. Zbor je potrdil svoj 
»zlati sloves« iz pretekle NAŠE 
PESMI v Mariboru in tako naj-
resneje napovedal ponovno zla-

— 23. maja je presenetil Me-
šani zbor »GORENJE« iz Tito-
vega Velenja, ki se je na letnem 
koncertu predstavil s svojim no-
vim zborovodjem — Majdo Za-
veršnik in s popolnoma novim 
programom. V prvem delu kon-
certa je zbor predstavil duhovno 
glasbo dveh svetov — vzhodne 
in zahodne liturgije. Posebnost 
tega dela koncerta je bila maša 
G. Ph. Telemanna ob spremljavi 

godalnega kvarteta. V drugem 
delu pa je zbor predstavil narod-
no pesem koroške dežele, pesmi 
treh dolin: ROŽA, PODJUNE in 
Z1LE. Vsekakor je bil to koncert, 
ki je napovedal nova, svetlejša 
obdobja tega vedno »mlajšega« 
zbora. 

— od 25. do 28. maja pa so se 
na 18. mednarodnem pevskem 
festivalu v Celju izkazali naši 
mladinski zbori. Že na otvoritve-
nem koncertu, ko so nastopili 
otroški in mlajši mladinski zbori 
osnovnih šol, ta del ni imel tek-
movalni značaj, je kot zadnji na-
stopajoči bil najboljši Mlajši 
mladinski zbor osnovne šole 
»Anton Aškerc« iz Titovega Ve-
lenja — zborovodja Manja Goš-
nik- Vovk (pri klavirju Ines IvafP 
novič). S svojim izbranim pro-
gramom, s svojo svežino in ton-
sko ubranostjo je »zapustil« izre-
den vtis. 

Naslednjega dne je na jugoslo-
vanskem tekmovanju mladinskih 
zborov osnovnih šol presenetlji-
vo »debitiral« mladinski zbor os-

novne šole Miha Pintar-Toledo 
— iz Titovega Velenja — zboro-
vodja Matjaž Vehovec. Z zelo 
težkim in zelo dobro izvedenim 
programom sta si zbor in zboro-
vodja »pripela« SREBRNO 
PLAKETO in prav tako najavila 
svoj skorajšnji pohod na sam 
pevski vrh. 

Kot zadnji je tekmoval Mešani 
mladinski zbor Centra srednjih 
šol — zborovodja Danica Pire-
čnik in na zveznem tekmovanju 
edini iz te kategorije osvojil 
ZLATO PLAKETO, ki jo je na-
slednji dan potrdil na mednarod-
nem tekmovanju. Tu so bili krite-
riji ostrejši in zbor je samo za 
eno točko (94 namesto željenih 
95 točk) »zgrešil« ZLATO PLA-
KETO. Vendar je tudi srebrna 
plaketa v družbi odličnih zborov 
iz ČSSR, Madžarske, Sovjetske 
zveze, Finske, Zvezne rp. Nemči-
je in Bolgarije izjemen dosežek, 
ki seveda usmerja zbor na med-
narodno tekmovanje v Nerpelt 
(Belgija) v letu 1990! 

Vsem pevcem še enkrat iskre-
ne čestitke! ; m 

Šoštanj—koncert 

MPZ Svoboda 
Mešani pevski zbor Svobo-

da Šoštanj pripravlja v okviru 
praznovanj 70. letnice dru-
štva koncert; ta bo v soboto, 
10. junija, ob 20. uri v vili Ši-
roko v Šoštanju. 

»Dekorativa« 
V ponedeljek so v Titovem Ve-

lenju odprli novo specializirano 
trgovino DEKORATIVA. Veseli 
jo bodo gotovo tisti, ki so pogre-
šali ponudbo na enem mestu 
zbranih zaves, posteljnine, na-
miznih prtov, metrskega blaga, 
rolet . . . Edi Cehner, lastnik tr-
govine pravi, da bodo pri njih 
zavese, rolete in druge dekorati-
vne izdelke ter seveda prevleke 

za vse vrste avtomobilov šivali 
po želji kupca. Če bo želel, mu 
bodo vse kupljeno tudi dostavili 
na dom. 

Dekorativa, trgovina je v Pre-
šernovi 7, bo odprta vsak dan od 
9. do 12. ure dopoldan in od 16. 
do 20. ure popoldan, ob sobotah 
samo dopoldne. Še nekaj, kar je 
morda komu zelo pomembno: v 
Dekorativi boste dobili tudi 
brezplačen strokovni nasvet, če 
si boste to želeli. 

Na obisku pri »mami« Pike Nogavičke 

Več morate risati, brati in pisati, sicer vam 
bo televizija odvzela vso domiselnost 
in ustvarjalnost 

Le deset knjig te slavne pisateljice je prevedenih v slovenski 
jezik. Astrid LINDGREN pa je doslej napisala 39 slikanic, 38 
knjig za mladino, 11 antologij, 8 zbirk pesmi in igric, 3 druge 
knjige, po njenih zgodbah je bilo posnetih 27 filmov, njene knji-
ge so prevedene v 56 jezikov, prejela pa je tudi 56 visokih odličij 
in nagrad, med njimi Andersenovo medaljo, zlato medaljo šved-
ske Akademije znanosti in umetnosti, ki podeljuje tudi Nobelo-
ve nagrade, najvišje jugoslovansko odlikovanje za mladinsko 
književnost Zmajevo nagrado, pa nagrade Dag Hammarskjdld, 
Selma Lagerlof, Karen Blixen, Tolstojevo zlato medaljo, prav-
kar pa se je vrnila iz Varšave, kjer je na tamkajšnji univerzi pre-
jela svoj tretji naziv častnega doktorja. »Ne morem biti bolj 
doktorska, kot sem že,« je hudomušno pripomnila, ko je beseda 
nanesla na zadnje dogodke. 

Prvič sem slišal za Astrid 
Lindgren, ko sem v Pionirju leta 
1955/56 prebiral Piko Nogavič-
ko v nadaljevanjih. Že takrat 
sem se spraševal, kakšna mora 
biti ta ženska, ki si izmisli tako 
nenavadno ime za še bolj nena-
vadno zgodbo. 

Ko pa smo v Kulturnem cen-
tru pripravljali razstavo ob 40-le-
tnici Pike Nogavičke sem gospe 
Lindgren prvič pisal. Ljubeznivo 
je odgovorila in pomagala pri 
pripravi te razstave, ki je bila 
edinstvena, kot je sama dejala v 
telefonskem pogovoru na otvori-
tvi razstave (kot se morda kdo še 
spominja). 

Prvič pa sem se osebno sezna-
nil z njo, ko je pred štirimi leti v 
Novem Sadu, kot prva tuja pisa-
teljica, prejela nagrado Jovan Jo-
vanovič Zmaj. Že takrat me je 
očarala, saj sem pri njej naletel 
na vse drugo samo ne na sever-
njaški hlad in nepristopnost. Mi-
mogrede: poslati ji moram zbir-
ko Zmajevih pesmi, ki si jih želi 
imeti v svoji knjižnici. »Da bom 
sploh vedela, kak zmaj je bil Jo-
van Jovanovič,« je hudomušno 
pripomnila, ko sem jo spomnil, 
kaj pomeni ta izraz. 

Potem sem se odločil. Rad bi 
jo doživel na njenem domu v 
Stockholmu, kjer živi že od ta-
krat, ko sva se istega leta rodila 
Pika Nogavička in jaz. Namreč 
leta 1941. Ko je prišlo ljubeznivo 
vabilo sem krenil na pot. Objela 
me je kot starega prijatelja in de-
jala, da res ni veliko takih obože-
valcev, ki bi naredili tako dolgo 
pot do nje. »Kako dolgo se prav-
zaprav že poznava?« je bil zače-
tek najinega pogovora. 

Ulica Dalagatan v kateri živi 
(ime ima po provinci Dala odko-
der so tudi znameniti leseni ko-
njički) se razprostira v severoza-
hodnem delu Stockholma, ime-
novanem tudi Vasastaden 
(Stockholmski arhipelag obsega 

14 otokov, zaradi česar imenuje-
jo to mesto tudi »Severne Benet-
ke«). Ko je v soboto 20. maja 
1989 moj taksi obstal pred števil-
ko 46 se mi je zgodila prva nepri-
jetnost. Obložen z drobnimi dari-
li v vrečkah, fotoaparatom okoli 
vratu, kasetarjem, okvirjeno sli-
ko v roki, cvetjem, vetrovko na 
ramah, nisem mogel odpreti 
vhodnih vrat, ker sem pozabil 
dogovorjeni kodni znak za odpi-
ranje. Za vogalom sem našel ita-
lijansko Pizzerijo odkoder sem 
lahko telefoniral in odpreti je 
prišla tajnica Kerstin. Oddahnil 
sem si, ročaji na vrečkah so na-
mreč že popuščali. 

Gospa Kerstin Kvint pa ni sa-
mo njena tajnica, temveč tudi 
prijateljica še iz časov ko sta bili 
z Astrid skupaj v službi. Danes ji 
prebere časopise, piše pisma, po-
maga kuhati, skratka »deklica za 
vse«, je hitela pripovedovat, ko 
sva se vzpenjala do vhodnih vrat 
v prvem nadstropju. Na vratih 
sem zagledal Astrid Lindgren, 
veliko pisateljico, še vedno pol-
no šarma, ki me je takoj rešila 

šopka rož. »Kako ste lahko iz-
brali tako čudovite rože?« je de-
jala, ko jih je pripravljala za va-
zo. 

Kar takoj sem ji povedal krat-
ko zgodbo, namreč, da sem hotel 
kupiti orhidejo a ni bilo nobene 
zares lepe. Potem sem iznenada 
vprašal prodajalko v cvetličarni: 
»Če bi vi šli sedajle na obisk k 
Astrid Lindgren kakšno rožo bi 
ji nesli?« Prodajalki se je obraz 
počasi razlezel v simpatičen na-
smeh in prinesla je to čudovito 
lilijo s šlajerjem enake barve (za 
kar sem plačal 100 kron, kar je 
nekako 220.000 din). 

Pri kosilu je Astrid vseskozi 
pazila, da smo imeli vedno do-
volj na krožnikih: špargeljni z 
maslom za predjed, potem pa lo-
sos s salato in limono, pa špina-
ča (nič zmiksana) in cel krompir 
ter črn kruh, ki pa sem ga jedel 
samo jaz. Ko je Kerstin nalila vi-
no sem ga ta dan že drugič polo-
mil: »I have never drunk sueh a 
green wine before,« sem hotel da-
ti priznanje odličnemu okusu in 
neverjetni lepi zeleni barvi ponu-
jenega vina. Astrid je mirno na-
zdravila: Skol! potem pa počasi 
rekla dobesedno: »Oh. I'm afraid 
it isn t green wine, only the glasses 
are green.« Nadaljevala je z reše-
vanjem situacije in povedala, da 
je bila zadnjič na Portugalskem, 
kjer je zares pila vino zelene bar-
ve. In potem smo se vsi trije sme-
jali. Astrid pa je še kar naprej pa-
zila, da sem imel krožnik poln. 
Povedala je, da ona sicer ne ma-
ra mesa, da pa ima zelo rada ribe 
in veliko zelenjave. 

Ko naju je Kerstin (ena izmed 
oblik imena Kristina) povabila v 
dnevno sobo, sem prižgal kaseto-
fon in odtlej snemal vse, kar seje 
zgodilo. Na hitro sem pregledal 

na stotine knjig, polne stene slik 
in miniature. Všeč mi je bilo dra-
goceno starinsko pohištvo in lep 
razgled na ulico Dalagatan in 
preko nje na park Vasa (Na 
Švedskem je veliko stvari pove-
zanih z imenom Vasa, švedskim 
kraljem, ki je leta 1523 osvobodil 
Švedsko Dancev in tudi ustano-
vil Stockholm). Iz dnevne sobe 
vodijo velika bela vrata v delovni 
kabinet, poln prijetne krame, pa 
spet knjig in slik. »Ta Chagall ni 
originalen temveč le grafični 
list« je dejala Astrid, ko je opazi-
la kako sem buljil v sliko s signa-
turo Marc Chagall. »Dobila sem 
ga za spomin od založbe Ra-
ben& Sjoegren, kjer sem delala 
do leta 1970.« In res sem na plo-
ščici prebral ime te znamenite za-
ložbe, ki je bila prva pripravljena 
izdati Piko Nogavičko in ki je do 
danes izdala vse knjige Astrid 
Lindgren. »Izgovori se Rabin oh 
Šjogrin« me je po šolsko pouče-
vala Astrid in še malo zapeti sem 
moral zraven. 

Potem me je prijela pod roko 
in peljala v dnevno sobo na tro-
sed. Govorila mi je o tem, kako 
malo časa ima za vse številne ob-
veznosti. Sedaj je zelo zaposlena 
s to zadevo o zaščiti živine. 
»Da,« sem dejal. »Vem za Lex 
Lindgren in tudi vem, da bodo 
jutri neko goro poimenovali 
Astrid Lindgrens berg v znak za-
hvalnosti, ker ste se borili za 
ohranitev narave.« Vse to se po-
polnoma sklada z vprašanjem o 
tem, s čim se ukvarja kadar ne 
piše. »Otroci, otroci in otroci, pa 
knjige, knjige in knjige ter nara-
va, narava in spet narava,« je de-
jala in spet vprašala kaj vse je v 
teh zavitkih, ki sem jih prinesel s 
seboj. 

Z darili sem res pretiraval. To-
da bilo jo je prisrčno gledati, ko 
je šumela z ovojnim papirjem in 
vse jo je zanimalo. Tudi kje sem 
vse tako lepo ovil in kje sploh bi-
vam. Že v pismu sem ji sporočil, 
naj nikar ne skrbi za moje biva-
nje v Stockholmu. V resnici pa 
me je bilo zelo strah, kako bom 
preživel v dragi Švedski. Švedska 
je namreč poleg Japonske naj-
dražja država na svetu. Prenoči-
tev v hotelu stane okoli 250 nem-
ških mark ali drugače povedano, 
spanje te stane okoli 20 starih 
milijonov na uro. Ker me je pre-
cej stala že avionska vozovnica 
(imel sem čudovit polet z družbo 
SAŠ) sem se bal še visokih hotel-
skih stroškov. Problem so rešili v 
Kompasu v Celju, kjer sem dobil 
naslov njihove skandinavske 
predstavnice Sonje Čcrnčič in 
moram reči. da sem dobil pr.m 
naslov. (dalje prihodnjič) 

Marjan Marinšck 
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Nespretni strelci 
\ogometaši Rudarja so še pred 

nekaj koli veljali ob Ljubljani in 
Muri za kandidata za vrh lestvice 
» slovenski ligi. Po porazu » Lju-
bljani. proti neposrednemu tekme-
cu. je očitno to upanje splavalo po 
vodi. Temu primerno so igrali tudi 
» nedeljo z ekipo celjskega Ing ra-
da Kladivarja, s katerim so si na 
igrišču ob velenjskem jezeru prija-
teljsko razdelili točki. Ta točka 
bo za Celjane imela lesk, če bodo 
v nedeljo doma premagati nepo-
srednega tekmeca za izpad - žal-
skega Partizan Hmezad. 

Domači nogometaši sicer niti 
niso igrali tako slabo. Nasprotno. 
Ustvarili so si veliko priložnosti za 
zadetek, zadevali tudi okvir vrat. 
žal se za zdaj to pri nogometu ne 
šteje. Veljajo samo zadetki, le ti 
prinašajo točke in to bo gotovo še 
dolgo časa. Sicer pa je tudi ta tek-
ma potrdila, da Velenjčani nimajo 
oziroma da nujno potrebujejo pra-
vega strelca. 

Gotovo so oči ljubiteljev nogo-
meta že uprle v Mozirje, kjer bo v 
nedeljo šaleško-savinjski derbi 
med Rudarjem in domačim Elkro-

jem. Morda si tega naslova ta tek-
ma niti ne zasluži, saj srečanje ne 
bo odločalo o ničemer več. Tudi 
igralci Llkroja so si nedeljsko toč-
ko v Rušah proti ekipi Pohorja 
<0.1)1 že praktično zagotovili obsta-
nek med najboljšimi slovenskimi 
nogometnimi ekipami, zato bo ta 
nedeljska tekma le prestrižnega 
značaja. 

Malo več kot nič možnosti za 
prvo mesto pa imajo po nedelj-
skem kolu nogometaši Ere Šmart-
no. Nekaj so krivi sami. nekaj pa 
vsi ostali — sodniki (?). Steklar je 
zmagal v tem kolu v gosteh. Šmar-
čani pa so klonili proti Železničar-
ju v Mariboru. Na tej tekmi so po 
štirje igralci obeh moštev dobili po 
štiri rumene kartone, gostje pa še 
dva rdeča. Po vodstvu gostiteljev 
so sicer izenačili, zmago pa so si 
domači nogometaši zagotovili s 
strelom z bele točke. Sedaj vodi 
Steklar že s prednostjo treh točk. 
do konca pa sla le še dve koli. Sa-
mo čudež lahko pripelje enajsteri-
co Šmartnega r slovensko ligo. 

vos, j. p. 

Golte — prvenstvo v jadralnem 
padalstvu 

Modelarji uspešni v Subotici 
in Ljubljani 

V Subotici je bilo letošnje 
odpr to tekmovanje modelarjev iz 
vse Jugoslavije in tujine. Sodelo-
vali so tudi trije člani društva 
Modelar iz Titovega Velenja in 
dosegli odlične uvrstitve. V ra-
zredu FSR E 2 kg je zmagal 
Arpad Šalamon, ki je bil prvi tu-
di v razredu FSR E + 2 kg. dru-
ga pa je bila Hilda Dobovičnik. 
V razredu z eksplozivnim motor-
jem FSR V 15 je Anton Klaus os-
vojil treije mesto, v enourni vož-

nji v tem razredu pa je celo zma-
gal. 

V soboto je bilo v Ljubljani re-
publiško prvenstvo. Rezultati ve-
lenjskih tekmovalcev: elektro ra-
zred FSR E - 2 kg: 2. Arpad Ša-
lamon: FSR E + 2 kg: 3. Hilda 
Dobovičnik: eksplozivni motorji 
FSR V - FSR V 3,5 kg: 2. Ivan 
Vodončnik, 3. Hilda Dobovi-
čnik: FSR V - 6,5 kg: 3. Avgust 
Škoflek, 4. Janez Melanšek; FSR 
V - 15: 4. Anton Klaus. 

Naslednje tekmovanje bo v 
Zagrebu 24. in 25. junija. 

Vožnja treh dežel 

Srečanje štirih pobratimov Zakaj je rally vprašljiv? 

RTC Golte in padalska sekcija pri šaleškem alpinističnem odse-
ku sta pripravila neuradno republiško prvenstvo v jadralnem padal-
stvu. V skoraj idealnih pogojih je nastopilo 46 padalcev. V soboto so 
točkovali t ra janje poleta in točnost pristanka. Najboljši so zajadrali 
kar 700 metrov nad startno mesto in bi lahko tam ostali več ur. Orga-
nizator je zato zaradi hitrejšega poteka tekmovanja omejil polete na 
eno uro. V nedeljo so najprej vsi tekmovali za prehodni pokal Merxa 
v točnosti pristanka, najboljši s sobotnega tekmovanja pa še v hitrost-
nem preletu 7 kilometrov. Edini ga je opravil Sandi Marinič iz Lju-
bl jane in tako prepričljivo osvojil naslov neuradnega republiškega pr-
vaka. 

Od domačih tekmovalcev je bil s 6. mestom najboljši Iztok Ga-
brovec, njegov sin Uroš pa je bil s 14 leti najmlajši udeleženec in se je 
uvrstil na 25. mesto. Rok Preložnik je bil 13., Lea Malovrh 19. in v 
ženski konkurenci druga, Mario Malovrh 22. in Leon Verdnik 36. Po-
hvale si zaslužijo kmet Franc Brezovnik, ki je odstopil travnik za pri-
s ta janje ter člani ekipe gorske reševalne službe Celje, podskupina 
Titovo Velenje, ki so bili pripravljeni za morebitno pomoč. 

Rok Preložnik . 

Konec tedna je bilo v Titovem Velenju srečanje delavcev pobra-
tenih zvez telesno-kulturnih organizacij Splita, Mostarja, Kragujevca 
in Titovega Velenja. Športna tekmovanja so dopolnili tudi z delovnim 
srečanjem ob okrogli mizi, pri čemer so spregovorili o analizi medi-
cinsko programiranih preventivno-rekreativnih odmorov v občini Ve-
lenje. 

Še športni rezultati: atletski t roboj — moški posamično: I. Jože 
Gorjup, 2. Gregor Svitlica (oba TV), 3 . - 4 . Zvonko Jovanovič in Dra-
gan Maksič (oba KG), 5. Boštjan Strniša (TV) itd.: ženske posamično: 
I. Sadija Kuzmič ( K G ) . . 7. Tatjana Zgonjanin, 8. Doroteja Jakop, 9. 
Cvetka Grešar (vse TV): skupni ekipni vrstni red: L Kragujevac, 2. 
Split, 3. Titovo Velenje, 4. Mostar: kegljanje: I. Titovo Velenje 1527 
(Milena Prelog 314, Marjana Hojan 403. Džemal Glavič 393, Stane 
Fidej 417), 2. Split 1330, 3. Kragujevac 1325, 4. Mostar 1310: odbojka 
ženske: I. Titovo Velenje, 2. Kragujevac. 3. Mostar. 4. Split: mali no-
gomet — moški: 1. Split, 2. Mostar. 3. Titovo Velenje. 

Karate — konec tedna v Milanu 
Na mednarodnem turnirju v karateju v Celju t počastitev 20-letnice 

karateja v Sloveniji so se zelo dobro odrezali velenjski tekmovalci, ki so 
zmagali v močni mednarodni konkurenci. V finalnem obračunu so Ve-
lenjčani premagali drugoligaša iz Krškega, ki je bil okrepljen s tekmo-
valci iz Črne Gore, ki so bili lani državni prvaki. Obenem je bila to pri-
prava za nastop na evropskem pokalu konec tedna v Milanu, kjer bodo 
velenjski karateisti nastopili kot reprezentanca Slovenije. Zmago v Ce-
lju so priborili Pejkunovič, Smajlagič, Rodič in Todorovic, trener Borov-
nik. 

Na vseh preteklih rallyijih Sa-
turnus, na katerih so sodelovali, 
zlasti pa na rallyjih v Titovem 
Velenju, so člani velenjskega Av-
to-moto turing kluba dokazali, 
da so sposobni organizirati še ta-
ko zahtevne prireditve. Na letoš-
njem rallyju Saturnus, ki je štel 
za prvenstvo Evrope, Avstrije in 
Jugoslavije, je pri organizaciji 
pomagalo 54 športnih funkcio-
narjev iz Šaleške doline. Svojo 
nalogo so znova zgledno opravi-
li. 

Vsa doslej laskava priznanja 
in pohvale, ki so jih bili deležni 
člani AMTK Titovo Velenje za 
vestno delo in prizadevanje, pa 
imajo grenak priokus, kajti letoš-
nji rally Titovo Velenje je zaradi 
pomanjkanja denarja vprašljiv. 
Kljub sposobnostim in bogatim 
izkušnjam ter želji občanov, da 

bi rally v Šaleški dolini bil, vse 
kaže, da ima združeno delo pre-
malo razumevanja za tovrstno 
športno prireditev. 

Organizacijskemu odboru pri 
AMTK še vedno ostaja upanje, 
da bodo pogovori z dosedanjim 
generalnim pokroviteljem rallyja 
v Titovem Velenju »Gorenjem«, 
vendarle uspešni. Časa ni več ve-
liko, saj rally načrtujejo za praz-
nik velenjske občine, bil pa naj 
bi 7. oktobra. Velika škoda bi bi-
la, če bi ta športni spektakel od-
padel, še zlasti, ker se zanj zani-
majo tudi posadke iz tujine. Za-
pišimo, da omenjeni rallv ni za-
pisan v koledar mednarodnih 
prireditev prav zaradi negotove 
organizacije, ker ni finančnih 
sredstev. 

b. m 

Drobir s teniških igrišč 

Za uvod zmagi 

Košarka — Elektra 
v vodstvu 

Košarkarska zveza Slovenije je letos organizirala ligo mlajših čla-
nov, v kateri lahko nastopajo igralci letnik 1968 in mlajši ter največ 
dva letnik 1966. Nastopajo Smeli Olimpija. Slovan. Domžale, Triglav, 
Nova Gorica, Merx in Elektra. Po 6. kolih so šoštanjski košarkarji v 
vodstvu. Dosedanji rezultati: Domžale: Elektra 83:70. Elektra:Triglav 
76:65, Slovan:Elektra 76:96, Nova Gorica:Elektra 69:116. Elektra: 
Smelt Olimpija I 13:90. 

Igralci Šaleškega teniškega 
kluba so dobro udarjali žogice v 
prvih dveh kolih v prvi republi-
ški ligi vzhod. V soboto so na 
svojem igrišču gostili ekipo Bi-
strice in zmagali s 7:2, še sijajnej-
ši pa so bili naslednji dan, ko so 
tekmovalce TK Ptuj premagali 
brez poraza z 9:0. 

V tej novi sezoni je klub precej 
pomlajen. Tako so v prvo ekipo 
vključili tri mlade igralce (Pa-
všek, Rihard, Topčič), pa tudi si-
cer bodo še bolj zavzeto nadalje-
vali delo z mladimi. Že sedaj se v 
klubu lahko pohvalijo z nekaj 
dobrimi uvrstitvami v republi-
škem, pa tudi zveznem merilu. V 
skupini do 18 let je mladinka Ja-
nina Erhard po rezultatih med 
štirimi v Sloveniji, prav tako De-
nis Topčič med mlajšimi mladin-
ci, odlična je Urša Radanovič, 
saj je bila lani v skupini do 12 let 
celo republiška prvakinja, Mat-
jaž Grosman (do 14 let) se uvršča 

med osem najboljših v Sloveniji. 
Med najboljšimi v Sloveniji je 
tudi Tomaž Camloh, ki se v sku-
pini do 12 let uvršča med štiri, 
enako velja za pionirko Dunjo 
Bibianko. Tu pa je tudi že skupi-
na šestih otrok, ki nimajo niti 10 
let, pa že pridno trenirajo med 
svojo prvo sezono. V klubu bodo 
tudi letos po končanem pouku 
pripravili teniško šolo, nanjo, 
kot vsako leto, povabili najmlaj-
še in seveda izmed njih izbrali 
najbolj nadarjene. 

Za še boljše dosežke potrebu-
jejo tudi poklicnega trenerja, ki 
pa ga je v Sloveniji zelo težko 
dobiti, saj tovrstnih strokovnja-
kov ni veliko. Obsežnejši pro-
gram zahteva tudi bolj zagnano 
delo v klubu, zato so k delu pri-
tegnili nove ljudi, do sprememb 
pa je prišlo tudi v vodstvu kluba, 
saj je sedaj novi predsednik klu-
ba Peter Jaklič. 

Invalidski šport 
Po republ i škem prvens tvu so si 

pravico nas topa na d r ž a v n e m pribori-
li tr i je tekmovalc i ve lenjskega druš tva 
inval idov in sicer Ivan J a k o p . Bošt jan 
I)okl in Hasim Begič. Na m e d n a r o d -
nem t ekmovan ju na M a d ž a r s k e m je 
Ivan J a k o p osvojil dve zlati ko la jn i . 

Balinarj i so zmagal i na regi jskem 
prvenstvu in se uvrstili na republ i ško , 
ki b o v Ljubl jan i , ni pa to uspe lo ke-
gl jačem, ki so bili na regi jskem prven-
stvu drugi , na r epub l i ško p rvens tvo 
na Ravnah na Koroškem pa se j e v 
kategorij i ampu t i r ancev uvrstil Teu-
fik Sehič. 

Ribolovci so izvedli prvi del obč in-
skega prvenstva. Pri č lan ih j e bil na j -
boljši F ranc Oštir . pri č lanicah pa Jo-
žica Švajgel. Opravi l i so tud i m e d d r u -
štveni m n o g o b o j , na ka te rem so sode-
lovali še invalidi iz Laškega in G o r n j e 
Radgone . V s o b o t o b o d o sodeloval i 
na r epub l i škem prvens tvu o b Cerkn i -
škem jezeru in u p a j m o , d a j im lo pot 
ne b o d o ušle vse ribe. 

Tekmova lc i 1)1 Velen je so uspešn i 
lud i na medrepub l i šk ih t e k m o v a n j i h . 
N a s r ečan ju \ s rb skem Parač inu so se 
pomer i l i \ s t re l j an ju z z r a č n o p u š k o , 
n a m i z n e m tenisu in p i k a d u . Gost i te l j i 
so bili i z redno pozorn i in že kar preti-
r a n o pr i jazni ter r a d o d a r n i , velenjski 
t ekmovalc i pa s o bili ne g l ede na t o 
bol jš i od n j ih . razen v p i k a d u . 

V pisarni d ruš tva invalidov Velen je 
s p o r o č a j o , d a j e še n e k a j pros t ih mest 
v poči tniški hišici v A n k a r a n u . C e n a 
penz iona j e 60.000 d i n a r j e v , z a s e d e n e 
pa m o r a j o bili vse štiri pos te l je . Pisar-
na ne b o pos lova la od 15. ju l i j a d o 
20. avgus ta . Ž e s e d a j z b i r a j o p r i j ave 
za ude l ežbo na pr iredi tvi o b 20-letnici 
DI Velenje , p o 20. avgus tu pa b o d o 
sp re jemal i p r i j ave in vplači la za izlete 
v o k t o b r u , n o v e m b r u in d e c e m b r u . 

-trih Dober začetek v nori tekmovalni sezoni (vos) 

Avto-moto zveza Slovenije je v nedeljo pripravila 8. vožnjo treh . . , 
dežel »Alpe-Adria«. Na tekmovanje je poleg avstrijskih in italijan- M o l i H O J I O m C t 
skih nastopilo kar 45 domačih tekmovalcev. Vozili so iz Kranjske go- 6 
re v Trbiž, nato pa mimo Beljaka, Borovelj, Ljubelja in Tržiča do Be-
gunj , kjer je bil slovesen zaključek prireditve s podelitvijo priznanj in 
praktičnih nagrad. 

Velenjski vozniki in predvsem voznice so se dobro izkazali. V 
ženski konkurenci sta Jelenkova in Velerjeva osvojili drugo mesto, Z. 
in A. Kavšek pa sedmo. Pri moških sta bila L. in F. Detela 14., Ka-
všek in Sojč pa 15. Naslednjo podobno prireditev bo organiziral itali-
janski avto-moto klub s sedežem v Trbižu, na vrsti pa bo junija pri-
hodnje leto. 

P. Kavšek 

Supermaratonci v Italiji 

Mladinci Rudarja 
v polfinalu 

V fftnalni mladinski tekmi na področju medobčinske nogometne 
zveze C e l j e so se pomerili mladi nogometaši Kladivarja iz Celja in 
Rudarjaa iz Velenja. Boljši so bili Rudarjevi nogometaši, ki so zmagali 
z 2:0 (0:1:0), zadetka pa sta dosegla Glavina in Smajlovič. 

Vehlenjčani so tako osvojili pokal in se uvrstili v polfinale republi-
škega poka lnega tekmovanja. 

nov turnir 
v Šoštanju 

T V D Par t izan Š o š t a n j se j e p r e d le-
ti povezal s špo r tn im u redn i š tvom be-
ogra j sk ih Večernj ih novost i . Plod te 
povezave j e tud i vsakole tn i t u rn i r v 
ma lem n o g o m e t u , ki b o letos od 23. 
d o 25. j un i j a , z m a g o v a l e c pa si b o za-
gotovil n a s t o p na j e s e n s k e m tu rn i r j u 
p rvakov v Beogradu . Pr i jave spre je-
m a N i n o Ošlovnik na t e l e fon 881-111 
(int. 567) d o 20. j u n i j a . 

V. K. 

Šah — Goršek 
prepričljivo vodi 

Na hitropoteznem turnirju za 
pokal šaleškega šahovskega dru-
štva je v mesecu juniju zmagal 
Goršek z 11,5 točkami, za njim 
pa so se zvrstili Kristan II , Vo-
glar 10,5, Stropnik 9,5 itd. V 
skupni uvrstitvi po šestih turnir-
jih z veliko prednostjo vodi Gor-
šek. Vrstni red pred jesenskim 
nadaljevanjem: Goršek 54, Bre-
šar 40, Matko 37, Stropnik 36 
itd. 

V Celju je bil 11. tradicionalni 
ekipni hitropotezni turnir, ki ga 
pripravlja EMO. Med velenjski-
mi ekipami se je na tretje mesto 
uvrstila ekipa RLV-ja, šesto pa je 
bilo Gorenje. 

Š. C. 

Konec maja je bil v italijanskih 
Firencah že 14. po vrsti superma-
raton u 100 kilometrov. Iz Gore-
nja sta se ga udeležila Martin 
Lah in Stane Kašelj, delavca toz-
da ZHT. Po zahtevnosti proge je 
to eden najtežjih tekov, saj vsebu-
je tudi dva dolga vzpona. Od tega 
je eden dolg kar 20 kilometrov, te-
kači pa se »dvignejo« z 200 kar 
na 900 metrov nadmorske višine. 

V Firencah je 3447 tekačev starta-
lo 27. maja ob 16. uri, cilj pa je 
bil v mestu Faenze. Velenjska ma-
ratonca so spremljali šofer, maser 

Rudi German in Janez Sterkuš. 
Tek je bil izjemno naporen, saj 

je bila najprej huda vročina, na-
to pa izredno hladna noč. Prvi 
tekači so omagali in odstopili že 
po 20 kilometrih. Ko sem ob 
progi čakal na naša tekmovalca, 
sem imel priložnost opazovati 
ostale tekače. Najbol j kritično je 
bilo nekje okrog 50 kilometrov. 

Eni so šepali, drugi pešačili, tre-
tji med tekmom jokali od bole-
čin. Tole sem si ob tem mislil: 
šport je vsekakor zdrav, toda kaj 
ima človek od tega, da se sam 

Martin Lah na cilju. Stane Koselj med tekom 

muči in uničuje in neprisiljeno 
teče na 100 kilometrov, kaj ima 
od tega? Po moji oceni takšni 
maratoni niso normalni. To se je 
videlo na cilju, ko so nekateri le 
še s težavo prihajali in se nato 
zgrudili. 

Stane Koselj se je zaradi po-
škodbe Odločil za tek na 50 kilo-
metrov in osvojil 3. mesto, Mar-
tin Lah pa je vztrajal do konca. 
Seveda je imel vmes težave in sa-
mo temeljiti masaži Rudija Ger-
mana mu je uspelo preteči vso 
progo. Vsak tekmovalec je na ci-
lju prejel diplomo, majico mara-
tona in karton vina. Martin Lah 
je med 3447 tekmovalci dosegel 
614. mesto, če ne bi imel hudih 
težav s poškodbami nog, pa bi se 
zagotovo uvrstil mnogo višje. 
Vseeno si zasluži čestitke. Zma-
govalec Roland Vuillenat iz 
Francije je za progo porabil 7 ur 
in eno minuto, drugouvrščeni 
Dušan Hribernik iz Slovenije pa 
je za njim zaostal le 14 minut. 

Na cilju v mestu Faenze je bi-
lo vzdušje izredno. Vsakega ma-
ratonca so bučno pozdravili, ko 
je s težkim in počasnim korakom 
stopil na oder. Vsekakor smo 
dolžni zahvalo delovni organiza-
ciji Gorenje GA in predvsem 
vodstvu tozda ZHT. ki sta omo-
gočila udeležbo na tem zanimi-
vem in napornem tekmovanju. 

Janez Sterkuš 
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Š E Z A D N J I C : B O R I S 
G O D U N O V 

V soboto 10. junija, ob 15.00, 
bo odpeljal poseben avtobus na 
ogled veličastne opere Musorg-
skega BORIS G O D U N O V , ki bo 
tega dne ob 18.00 v veliki dvora-
ni v Cankarjevem domu. To bo 
zadnja predstava te doslej naj-
bol j zahtevne opere izvajane na 
slovenskih opernih odrih. Naslo-
vno vlogo bo pel bolgarski basist 
Dimiter Petkov, dirigiral pa bo 
Blaž Arnič. 

Še se lahko prijavite za ogled. 
Cena aranžmana 80.000 din. Pla-
čate lahko tudi na avtobusu. 

S L A V N O S T N I 
K O N C E R T R U D A R S K E 
G O D B E 

V sredo, 14. junija, ob 18.00, 
bo izpred Rdeče dvorane v 
Titovem Velenju odpeljal pose-
ben avtobus na slavnostni kon-

cert RuuaisKe godbe ob njeni 70 
letnici, ki bo tega dne ob 20.00, v 
veliki dvorani Cankarjevega do-
ma. 

Cena prevoza 50.000 din. 
Vstopnice dobite brezplačno. 

R A Z V R A T N E M U Z E 
predstavitev zbirke erotične poe-
zije 

V četrtek, 15. junija, ob 20.30 
bo v knjižnici v Titovem Velenju 
predstavitev zbirke RAZVRAT-
NE MUZE, ki jo je iz francoske 
erotične poezije prevedel Aleš 
Berger. Zbirko bo mogoče tudi 
kupiti. 

Opozarjamo, da predstavitev 
ne bo za občutljiva ušesa. 

A I D A V V E R O N I 
Še nekaj prostih mest je za 

ogled Verdijeve Aide v Veroni 
dne 19. julija. Podrobne infor-
macije o dvodnevnem izletu do-
bite v Kulturnem centru Ivan 
Napotnik, tel. 853 574. 

REDNI KINO VELENJE 
Četrtek, 8. 6. ob 18. in 20. uri 

ŽELEZNA PEST PRAVICE -
ameriški, akcijski. Vloga: Martin 
Kovve. 

Petek, 9. 6. ob 10. in II. 6. ob 
18. in 20. uri DEŽEVNI ČLO-
VEK (RAIN MAN) - ameriška 
filmska uspešnica. Vloge: Dustin 
Hoffman in Tom Cruise. 

Ponedeljek, 12. 6. ob 10., 18. in 
20. uri ter torek, 13. 6. ob 18. in 
20. uri O G N J E N A SRCA -
ameriški, ljubez. glasbeni. Vloga: 
Fiona Flanagan. 

Sreda, 14. 6. ob 10., 18. in 20. 
uri TRIJE AMIGOSI — ameri-
ški, western komedija. Vloga: 
Chevy Chase. 

NOČNI KINO V REDNEM KI-
NU 

Četrtek in petek, 8. in 9. 6. ob 
22. uri SINJORA - španski, 
erotični film. Vloga: Silvia Torto-
sa. 

Ali je potrebna kulturna dejavnost v podjetju? 
Konec prejšnjega tedna, v pe-

tek, so za okroglo mizo sedli ti-
sti, ki se v organizacijah združe-
nega dela, v podjetjih poklicno 
ukvarjajo z organiziranjem kul-

turne dejavnosti. Pogovor, ki sta 
ga pripravila Komisija za izobra-
ževanje in kulturo pri OS ZSS 
Velenje in sestavljena organizaci-
ja Gorenje, si je kot temo zasta-

Je potreba po kulturni dejavnosti v podjetjih umetna ali dejan-
ska? To je bilo eno od vprašanj, ki so si ga postavili na pogovo-
ru. 

Miličniki so zapisa/i 
PREHITRA VOŽNJA 

Voznik motornega kolesa Ru-
dolf Prosenjak, 1954, je peljal 29. 
maja, malo pred 16. uro, po lo-
kalni cesti v Škalah. Ko je peljal 
po klancu navzdol je vozil verjet-
no prehitro, zapeljal je na banki-
no in zavrl. Vrglo ga je preko kr-
mila, pri čemer s e j e lažje telesno 
poškodoval. Prosenjak je vozil 
brez vozniškega dovoljenja. 

MNOGO TATVIN KOLES 
Tatovi koles so še vedno na 

pohodu. Pazite torej na ta svoja 
prevozna sredstva. Tudi v prete-
klem tednu so ostali brez njih 
številni naši občani. 27. maja je 
ostal brez svojega BMX Samo 
G., pustil g a j e pri restavraciji Je-
zero. Dan prej je izginilo žensko 
kolo Franca C. izpred telovadni-
ce Centra srednjih šol. Iz neza-
klenjene kleti v Saleku je nezna-
nec odpeljal Marku P. pony ko-
lo, izpred zdravstvenega doma 
pa žensko kolo Enes Š. I. junija 
je ostal brez kolesa Marinko M. 
Parkiranega je imel v garaži v 
Šmartnem ob Paki, 3. junija pa 
brez kolesa z motorjem Bojan R. 
iz Šaleške 20. 

VLOMI V AVTOMOBILE 
Tudi vlomi v osebne avtomo-

bile se v občini Velenje kar vrsti-
jo. 29. maja so neznanci iz oseb-
nega avtomobila Milorada Dj, 
parkiranega na Gradu odnesli 

K O M P A S 
JUGOSLAVIJA 

TOZD TURIZEM 
Komisija za delovna razmerja 
objavlja dela in naloge 

samostojna kuharska dela (kuharica) 
v Planinskem domu Kovinotehne v Logarski dolini 

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev izpolnjevati še nasled-
nje: 

— IV. stopnja strokovne izobrazbe kuharske smeri 
— 3 leta ustreznih delovnih izkušenj 
Prednost pri izbiri bodo imeli kandidati stanujoči v okolici Lo-
garske doline. 

Kandidati, ki izpolnjujejo pogoje za zasedbo objavljenih del in 
nalog, naj pošljejo pisne ponudbe z dokazili o izpolnjevanju po-
gojev v 10 dneh po objavi na naslov: KOVINOTEHNA Celje, Ma-
riborska c. 7. kadrovski oddelek. 

vil zelo provokativno vprašanje 
— ali je potrebna kulturna dejav-
nost v podjet ju? Brez dvoma, da 
je, je bil odgovor, ki pa je takoj 
sprožil naslednje, bolj vsebinsko 
— kakšna? 

Pogovor je bil zanimiv tudi za-
to, ker je organizatorjem uspelo 
k sodelovanju pritegniti mnoge s 
tega področja — prisotni so bili 
recimo — Jože Humer, svetova-
lec v Republiškem komiteju za 
kulturo, Doro Hvalica, ki >pokri-
va< kulturo v RS ZSS, Milutin 
Dedič — svetovalec za področje 
kulture, znanosti in izobraževa-
nja v Predsedstvu ZS Jugoslavije 
in mnogi, ki so kot >kulturniki< 
prisotni v podjetj ih, med njimi je 
iz Pirota, 1. maja, prišla organi-
zatorica kulturne dejavnosti v tej 
tovarni Marina Veličkovič . . . 

Več o tem, kako je organizira-
na ali kako naj bi bila organizira-
na kulturna dejavnost v podjet-
jih, o njenem statusu pa tudi o 
tem, ali je potreba po kulturni 
dejavnosti v podjetju umetna ali 
dejanska, pa več v naslednji šte-
vilki. (mkp) 

Sobota, nedelja in ponedeljek, 
10., 1 L in 12. 6. ob 22. uri NE-
NA III. DEL - ameriški, trda 
erotika (VIDEO). 

KINO DOM KULTURE 
Četrtek, 8. 6. ob 20. uri (v koli-

kor ne prispe pravočasno pa po-
nedeljek 12. 6. ob 20. uri) DE-
ŽEVNI ČLOVEK (RAIN MAN) 
— ameriška filmska uspešnica. V 
gl. vlogi: Dustin Hoffman in 
Tom Cruise. 
Spremljajte obvestila po radiu in 
na oglasnih deskah! 

KINO ŠOŠTANJ 
Sobota, 10. 6. ob 20. uri NO-

ČNI KINO: SINJORA - špan-
ski, erotični. 

Nedelja, 11. 6. ob 19. uri DE-
ŽEVNI ČLOVEK (RAIN MAN) 
— ameriška filmska uspešnica. 

Ponedeljek, 12. 6. ob 19. uri 
ŽELEZNA PEST PRAVICE -
ameriški, akcijski. 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
Petek. 9. 6. ob 20. uri DEŽE-

VNI ČLOVEK (RAIN MAN) -
ameriška filmska uspešnica. 

Nedelja, I I. 6. ob 20. uri NO-
ČNI KINO: SINJORA - špan-
ski, erotični. 

Torek, 13. 6. ob 20. uri ŽELE-
ZNA PEST PRAVICE - ameri-
ški, akcijski. 

OTROKOM IN MLADINI 
DO 18. LETA STAROSTI NE 
DOVOLIMO OGLEDA NO-
Č N I H PREDSTAV! 

KINO VELENJE SI PRIDR-
ŽUJE PRAVICO DO SPRE-
MEMBE PROGRAMA! 

Dopisujte 
v 
naše 
glasilo 

avtoradijski sprejemnik ter razna 
oblačila. V naslednji noči so se 
lotili avtomobila Stanka F. s 
Kersnikove ceste. Odnesli so re-
zervno kolo ter odmontirali za-
ščitno plastiko. Rezervno kolo 
pa je izginilo 2. junija tudi iz av-
tomobila Šačirja M. parkiranega 
na Jenkovi cesti. 4. junija pa je 
izginila glasbena minikompo-
nenta iz osebnega avtomobila 
Anteja D. s Foitove ceste. 

ZALOTILI SO GA MED KRA-
JO BENCINA 

Okoli enih ponoči, 2. junija le-
tos, so velenjski miličniki zalotili 
Jožeta R.. ki je na Jenkovi cesti 
iz avtomobila Alojza B. kradel 
bencin. Seveda so takoj napisali 
ovadbo na sodišče. 

IZ PISARNE IZLETNIKA OD-
NESLA 4 MILIJONE 

V dopoldanskem času, 31. ma-
ja letos je izginilo iz nezaklenje-
ne pisalne mize Izletnika 4 mili-
jone dinarjev. Velenjskim mili-
čnikom je uspelo storilko hitro 
izslediti. Dejanja je osumljena, 
miličnikom dobro poznana, 
Zdenka P. iz Titovega Velenja. 

VLOM V PISARNO KINA 
Prvi junijski dan so doslej še 

neznani storilci vlomili v pisarno 
direktorice velenjskega Kina. 
Odnesli so več videokaset in vi-
deoplayer. 

TRGOVSKA DELOVNA ORGANIZACIJA. S P C 

SAVINJA • 
— MOZIRJE 

17. junij - »DAN SAVINJE« 
ob 11. uri 

BLAGOVNICA MOZIRJE 
MODNA REVIJA 
Sodelujejo: LABOD Novo mesto, TOPER Celje in drugi 

NAGRADNA IGRA - ŽREBANJE 
Od 17. do 28. junija 20% popusta pri nakupu konfekcije LA-
BOD Novo mesto 
Od 10.30 do 12. ure DEGUSTACIJA proizvodov 
FRUCTAL - ALKO 
ERA - VINO Šmartno ob Paki 
MIP Nova Gorica 
SAVINJA - MOJA TRGOVINA! Kupujem v Savinji! 

Samoupravna stanovanjska skupnost obči-
ne Velenje," 
Komunalna skupnost občine Velenje, Samoupravna interesna 
skupnost za ces te občine Velenje na podlagi 33. člena samou-
pravnega sporazuma o medsebojnih pravicah, obveznostih in 
odgovornostih med interesnimi skupnostmi gospodarskih de-
javnosti in delovno skupnostjo skupnih služb SIS gospodarskih 
dejavnosti občine Velenje — Komisija za imenovanje 

RAZPISUJE DELA IN NALOGE 

vodja delovne skupnosti SIS gospodarskih 
dejavnosti občine Velenje 

Poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom in družbenim do-
govorom o kadrovski politiki v občini Velenje, mora kandidat iz-
polnjevati še naslednje pogoje: 
— najmanj višja izobrazba tehnične, ekonomske ali druge 

ustrezne smeri oziroma z delom pridobljene delovne izkuš-
nje, 

— najmanj 5 let ustreznih delovnih izkušenj 
— da ima potrebne organizacijske sposobnosti 
— da predloži program dela delovne skupnosti za naslednje 

mandatno obdobje. Mandatna doba vodje delovne skupno-
sti je štiri leta.Kandidati, ki izpolnjujejo pogoje za zasedbo 

razpisanih del in nalog naj pošljejo v zaprti kuverti ponudbe z 
dokazili o izpolnjevanju pogojev, v 15 dneh po objavi razpisa na 
naslov: 
DSSS SIS gospodarskih dejavnosti občine Velenje, Šaleška 
19/a v Titovem Velenju z oznako »KOMISIJA ZA IMENOVA-
NJE«. 
Kandidate, ki se bodo prijavili na razpis, bomo o izbiri obvestili v 
15 dneh po odločitvi. 

Oddajamo na ultrakratkovalovnem območju, na 
frekvencah 88,9 (oddajnik Velenje) in 97,2 (oddajnik 
Plešivec) megaherca. 

Vaše čestitke in pozdrave, obvestila, reklame, 
sprejemamo na upravi Centra za informiranje, pro-
pagando in založništvo, na Foitovi 10 v Titovem Ve-
lenju. Vse informacije dobite po telefonu 855-450. 

PETEK, 9. JUNIJA: 15.00 Za-
četek sporeda; 15.15 Od Hude 
luknje do Rinke; 15.30 Dogodki 
in odmevi (prenos osrednje in-
formativne oddaje Radia Lju-
bljane); 16.10 Ekologi imajo be-
sedo; 16.20 Za konec tedna; 
16.30 Iz delegatskih klopi; 17.00 
Vaše čestitke in pozdravi; 17.30 
V imenu Sove (oddaja, ki jo pri-
pravlja Šaleški študentski klub); 
18.00 Vi izbirate, mi vrtimo. 

NEDELJA, II. JUNIJA: 
11.00 Začetek sporeda; 11.50 Od 
Hude luknje do Rinke;'" 11.25 
Kdaj, kje, kaj ; 11.30 Z mikrofo-
nom med vami; 12.00 Od vrat do 
vrat (odgovorili bomo na vpraša-
nja postavljena pred 14 dnevi, ta-
koj za tem pa bomo sprejemali 

po teieioiiu o_>_> yt>j taksna vaša 
vprašanja na katera sami ne 
uspete dobiti odgovorov); 12.30 
Konec opoldanskega javl janja; 
14.45 Vaše čestitke in pozdravi. 

PONEDELJEK, 12. JUNIJA: 
15.00 Začetek sporeda; 15.15 Od 
Hude luknje do Rinke: 15.30 
Dogodki in odmevi; 16.20 Kdaj, 
kje, kaj; 16.30 Obiskali smo; 
17.00 Ponedeljkov šport na Radiu 
Velenje; 17.30 Mladi mladim; 
18.00 Lestvica Radia Velenje. 

SREDA, 14. JUNIJA: 15.00 
Začetek sporeda; 15.15 Od Hude 
luknje do Rinke; 15.30 Dogodki 
in odmevi: 16.20 Kdaj, kje, kaj; 
16.30 Naša krajevna skupnost; 
17.00 Vi in mi (oddaja v živo); 
18.00 Novosti na področju zaba-
vne glasbe. 

M * 
Žarova 14, Titovo Velenje 
telefon: 063/856-083 

w 
ronv 

Videoteke M4, No.I, Čuk, Sonček in Tomy sporočajo svojim čla-
nom in ostalim ljubiteljem video filmov, da z dnem 12. 6. 1989 
veljajo nove cene izposoje video kaset, in sicer: 

V VIDEOTEKAH M4, No.l, CUK IN TOMY BO DNEVNA IZPOSO-
JEVALNINA ZA EN FILM ZNAŠALA 6000 DIN ZA FILME Z 
EROTIČNO VSEBINO PA 10.000 DIN. 

V VIDEOTEKI SONČEK PA SI BOSTE LAHKO IZPOSODILI DVA 
FILMA ZA 7.000 DIN TER EROTIČNI FILM PRAV TAKO ZA 
10.000 DIN. 

Vabimo vas v naše videoteke kajti najcenejši in najudobnejši je 
film, ki si ga lahko ogledate, kadar vas je volja in v domačem 
ambientu. 

VIDEO SONČEK 
Pri ..ROKU" - Titovo Velenje 
Tel.: (063) 854-627. 855-99E 
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POTROŠNIK1 

I TOZD PRODAJA ŠOŠTANJ 

nKÎ OMT 
S SIT I 

I 
I 
Ivseh vrst tekstilnega blaga različnih jugoslovanskih I 

proizvajalcev, po ugodnih nižjih diskontnih cenah. I 

Vabimo vas k nakupu, 

TEKSTILNI 
v Blagovnico Gorica 

I 
l 

L 
VEČJI NAKUP - VEČJI PRIHRANKI. J 
gorenje 
NARAVNO ZDRAVILIŠČE TOPOLŠICA, 

Komisija za delovna razmerja oglaša prosta dela in naloge: 

1. samostojni referent varstva pri delu 
2. samostojni natakar. 

Pogoji: 
Pod 1. 
— višješolska strokovna izobrazba 
— 2 leti delovnih izkušenj 
— ustrezni republiški strokovni izpit za delavce s področja var-

stva pri delu 

Pod 2. 
— poklicna šola gostinska smer 
— 6 mesecev delovnih izkušenj 
— pasivno znanje tujega jezika 

strežba 

Kandidati naj pošljejo dokazilo o izpolnjevanju pogojev v roku 
15 dni od dneva oglasa na naslov: Gorenje Naravno zdravilišče 
Topolšica, Topolšica 77, 63326 Topolšica. 

Kandidate bomo obvestili o izbiri v 30 dneh po poteku roka za 
prijavo. 



koledar 
— Četrtek, 8. juni ja — Me-

dard (Medin), Vilč, Zmaga 
— Petek, 9. junija — Primož, 

Felicijan (Srečko), Tic 
— Sobota, 10. junija — Greta 

(Margareta), Bogomila, Biserka 
— Nedelja, 11. junija — Sreč-

ko, Barnaba, Urh, Zala 
— Ponedeljek, 12. junija — 

Ada, Čedo (Čedomir), Vanek 
— Torek, 13. junija — Anton, 

Peregrin, Danica, Zvonko 
— Sreda, 14. junija — Vaško 

(Vasja), Elza, Metoda 

Mati oglasi 
OPEL KADET 1,6 D, letnik 
1984, 5 brat, prodam. Telefon: 
858-420. 
126 P, letnik 83 prodam. Jurak 
Martin, Nazarje 96. 
CITROEN AX 11 TRE star 22 
mesecev, 5 hitrosti, 3 vrata, metal 
ugodno prodam. Telefon: 
701-415. 
P O R O Č N O OBLEKO št. 
36 — 38 prodam. Telefon: 
884-108. 
PARCELO na vrhu Loma pri 
Topolšici prodam. Informacije 
soboto in nedeljo tel.: 854-218. 
PLUG BATUJE in puhalnik z 
motorjem prodam. Telefon: 
856-055. 
NOV M O P E D BT 50 prodam. 
Telefon: 882-217. 
OPRAVIČILO 
Oproščam se tov. Jožetu Kolar-
ju . Šaleška 16, Titovo Velenje za 
izrečene žaljive besede v trgovini 
Standarda, d a j e nepošten — češ, 
da je vzel robo — najdeno na ce-
sti, katero je vrnil v trgovino 
»Košaki«. Danica Puc, Šaleška 
2 / b , Titovo Velenje. 
P R O D A M GRADBENO PAR-
CELO, 900 nr , z barako in kom-
plet gradbenim dovoljenjem. Te-
lefon: 858-800. 
SKUPINA »AURORA« išče kla-
viaturista-tko in basista z voka-
lom. Telefon: 855-043. 
ŠIVALNI STROJ Ruža B, z mi-
zo, prodam. Telefon: 854-109. 
ROLETE — plastične in lesene, 
ter vertikalno lamelne zavese iz-
de lu jemo in montiramo. Tele-
fon : (063/24-296. 
K O T N O S E D E Ž N O GARNI-
T U R O prodam. (Kot in 5 fote-
ljev). Telefon: 857-772. 

M O N T A Ž N O GARAŽO 
4,75 x 2,75 m prodam. Informa-
cije po telefonu: 856-437, po 19. 
uri. 
NAJAMEM O P R E M L J E N O 
G A R S O N J E R O za tri mesece ali 
več. Naslov v uredništvu. 
U G O D N O P R O D A M barvni TV 
sprejemnik na daljinsko upra-
vljanje. Šalek 83, stanovanje št. 
7/1. 
ROTEL OJAČEVALEC RA 714 
in Tuner RT 426 kasetofon Hi-
tachi DE 55 in gramofon Fischer 
MT 640, vse deklarirano, pro-
dam. Telefon: 853-239. 
NOVA VIDEO PL \ Y E R J A in 
nov glasbeni stolp, prodam. Te-
lefon: dopoldan 853-231, interna 
305 ali popoldan 062/845-306. 
Š K O D O 105 S, letnik 82, nujno 
ugodno prodam. Cena po dogo-
voru. Telefon: 063/711-369, Po-
točnik, Griže 90. 
ŠOTOR za 4 osebe in surf Burja 
komplet, ugodno prodam. Tele-
fon: 855-273. 
200 m1 strešne kritine eternit pro-
dam ali zamenjam za gradbeni 
kredit. Telefon: 888-233. 
R 4 GTL, star 2,5 let, 24.000 km, 
prodam. Telefon: 857-851, po-
poldan. 
P L E M E N S K O TELICO, sivor-
javo, brejo 8 mesecev, ter šport-
no kolo, prodam. Jože Dermol, 
Lokovica 95, Šoštanj. 
BARVNI TV Panasonic, nov, s 
papirji prodam. Telefon: 
701-459. 
U G O D N O P R O D A M stiropor 
plošče 5 cm — 50 m \ salonit V8, 
nov — 27 m \ rabljen kombini-
ran štedilnik 2 + 4, malo rabljen 
otroški športni voziček, betonske 
stebre s konzolo — 8 kom. Tele-
fon: 888-207. 
VW KOMBI, rdeče barve, starej-
ši letnik, odlično ohranjen, s 
camp opremo, prodam. Telefon: 
853-194. 
OTROŠKO Š P O R T N O KOLO 
na 5 prestav prodam. Telefon: 
884-173. 
U G O D N O P R O D A M sedežno 
garnituro, ležišče in klubsko mi-
zico. Vrabič, Prešernova 14. Tele-
fon: 855-973, popoldan. 

GOLTE, OKREPČEVALNI-
CA ŽEKOVEC, vas vabi na 
veselico, 10. junija, ob 20. uri. 
Zabavala vas bo JASNA 
ZLOKIČ. 

Dežurstva 

Gibanje prebivalstva 
Poroke: 

Branko Godec, roj. 1967, stroj-
ni tehnik iz Florjana in Tatjana 
Pečniik, roj. 1969, rezkalka iz Le-
pe mjive, Anton Prislan, roj. 
1957, dipl. inženir prometa iz Ti-
tovega Velenja in Silva Mlinar, 
roj. 1 960, vzgojiteljica iz Titove-
ga Velenja, Matjaž Gerlanc, roj. 
1966, ekon. tehnik iz Titovega 
Velemja in Klavdija Notersberg, 
roj. 11971, delavka iz Žalca, An-
ton Guček, roj. 1959, elektroteh-
nik i z Titovega Velenja in Vesna 
Kovšie, roj. 1961, dipl. ekonomist 
iz Tittovega Velenja, Albert Dob-
nik, rroj. 1967, str. ključavničar iz 
Titovfega Velenja in Marjetka 
Krajmc, roj. 1967, grafičarka iz 
Titovcega Velenja, Zlatko Šlogar, 
roj. 11967, zidar iz Titovega Vele-
nja inn Anita Kolar, roj. 1967, štu-
dentkka iz Titovega Velenja, Ma-
rijan Skornišek, roj. 1959, elek-
trotehhnik iz Titovega Velenja in 
Erikad Venek, roj. 1964, ekon. 
tehnilik iz Mozirja, Danijel Drev, 
roj. 11963, elektrikar iz Topolšice 
in Ar,na Sušeč, roj. 1969, ekon. 
tehnilik iz Topolšice, Tomaž 
Knez,j, roj. 1966, str. ključavničar 
iz Škkal in Natalija Zorko, roj. 
1968,, teh. risarka iz Tirovega Ve-
lenja,!, Anton Jeseničnik, roj. 
1965,, str. tehnik iz Mislinja in 
Romaana Zagoričnik, roj. 1967, 
recepfitorka iz Florjana, Ivan 
Konččan, roj. 1956, kmetovalec iz 

IŠČEM G A R S O N J E R O ALI 
SOBO s souporabo kopalnice in 
WC v okolici T. Velenja. Pisne 
ponudbe pod šifro: » N U J N O « . 
PRODAM skobelni stroj, kombi-
nacija za smirkovo ploščo in ža-
go. Vrata za krušne peči in vodo-
vodne števce. Nerjaveče kape za 
vrtne stebre. Telefon: 714-301. 
DIANO 6 prodam po delih. Pes-
jak Smiljan, Polzela 24. 
SPOJLER za Golf, Yugo, Fiat 
126, Samaro prodam. Telefon: 
721-520. 

PRALNI STROJ Gorenje, na 12 
programov, prodam. Informaci-
je: 857-041. 
AVTO PRIKOLICO, motorno 
žago, kabel PIR in gradbeni ma-
terial ugodno prodam. Telefon: 
855-656. 
KOTNO S E D E Ž N O GARNI-
TURO in regal prodam. Grbič, 
Foitova 4, Titovo Velenje. 
NOVEJŠO HIŠO v Titovem Ve-
lenju prodam. Informacije na te-
lefon: 857-740. . 

Dežurni zdravniki: 
Četrtek, 8. juni ja — dnevni dežurni dr. Smonkar, nočni dežurni 

dr. Mijin 
Petek, 9. juni ja — dnevni dežurni dr. Kikec, nočni dežurni dr. D. 

Vrabič 
Sobota, 10. juni ja — glavni dežurni dr. Žuber, notranji dežurni 

dr. Kočevar 
Nedelja, 11. maja — glavni dežurni dr. Žuber, notranji dežurni 

dr. Kočevar 
Ponedeljek, 12. maja — dnevni dežurni dr. Zupančič, nočni de-

žurni dr. S. Popov 
Torek, 13. maja — dnevni dežurni dr. Mijin, nočni dežurni dr. 

Smonkar 
Sreda, 14. maja — dnevni dežurni dr. V. Vrabič, nočni dežurni 

dr. Kočevar 
Dežurni zobozdravnik: 

V nedeljo, 11. juni ja je dežurna zobozdravnica dr. Darinka Šu-
ster, od 8. do 12. ure v dežurni ambulanti zdravstvenega doma Vele-
nje. 
Dežurni veterinar na veterinarski postaji v Šoštanju: 

Od 9. junija do 16. junija je dežurni dipl. veterinar Ivo Zagožen, 
Jer ihova 48, Telefon: 858-704. 

Brezja pri Dobrovi in Majda 
Volk, roj. 1956, kmetovalka iz 
Podgorja, Marko Krajnc, roj. 
1964, elektrotehnik iz Titovega 
Velenja in Bogdana Jordan, roj. 
1968, ekonomski tehnik iz Šmart-
nega ob Paki, Dušan Bolha, roj. 
1963, elektrikar iz Gaberk in Ci-
rila Hramec, roj. 1965, upravni 
tehnik iz Šmartnega ob Paki, 
Marko Tevž, roj. 1959, dipl. inže-
nir kmet. iz Šmartna ob Dreti 11 
in Franja Holzknecht, roj. 1962, 
pravnik iz Titovega Velenja, An-
ton Brdnik, roj. 1963, elektroteh-
nik iz Titovega Velenja in Franja 
Hribar, roj. 1963, prodajalka iz 
Titovega Velenja. 

Smrti: 
Jožefa Ratnik, gospodinja iz 

Titovega Velenja, Tomšičeva 51, 
roj. 1910, Jožefa Avsec, upoko-
jenka iz Žalca, Čopova 4, roj. 
1922, Frančišek Štrukelj, upoko-
jenec iz Arnač št. 34, roj. 1902, 
Leopold Faletič, upokojenec iz 
Dolenje vasi 61, roj. 1913, Mar-
tin Podgoršek, upokojenec iz 
Podgore 27, roj. 1912, Alojzij 
Razboršek, upokojenec iz Tito-
vega Velenja, Koroška c. št. 36. 
roj. 1904, Lucija Vrabič, gospodi-
nja iz Dobrteše vasi št. 80, roj. 
1907, Mihael Zadel, krneč, 
upok., Mišji Dol št. 1, roj. 1904, 
Matilda Pečnik, delavka, Kavče 
št. 70, roj. 1941. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA SKUPNOST 
OBČINE VELENJE 

— Odbor za solidarnost in vzajemnost v stanovanj-
skem gospodarstvu — 

Na podlagi 17. člena Pravilnika o osnovah in merilih za reševa-
nje stanovanjskih potreb upokojencev in upokojenih invalidov 
na območju občine Velenje, objavljamo 

OBVESTILO 
O ZBIRANJU VLOG UPRAVIČENCEV ZA DODELITEV STA-
NOVANJ UPOKOJENCEM IN UPOKOJENIM INVALIDOM, 
KI JIH IMA PRAVICO DODELJEVATI SAMOUPRAVNA 

STANOVANJSKA SKUPNOST OBČINE VELENJE 

1. 
Upravičenci do družbenega stanovanja po tem obvestilu so 
upokojenci, ki izpolnjujejo naslednje pogoje: 
— da so občani občine Velenje, 
— da upokojenec ali katerikoli član njegove družine oziroma 

gospodinjske skupnosti, ni imetnik stanovanjske pravice na 
standardnem stanovanju ali lastnik vseijivega standardnega 
stanovanja, 

— da upokojenec doslej še ni imel ustrezno rešenega stano-
vanjskega vprašanja. 

Upokojenci morajo v vlogi obvezno navesti sledeče osnovne 
podatke: 
— osebni podatki prosilca in članov družine (priimek in ime, 

datum rojstva in kraj rojstva, stalno bivališče). 
Potrdila, ki jih morajo upokojenci priložiti k vlogi: 
— potrdilo o izplačani pokojnini, invalidnini za preteklo leto (iz-

da SPIZ, enota Titovo Velenje) in vseh ostalih prejemkih, 
— potrdilo o izplačani pokojnini ali osebnem dohodku družin-

skih članov za preteklo leto, 
— potrdilo o premoženjskem stanju (izda Skupščina občine 

Velenje), 
— potrdilo o dobi bivanja v občini Velenje (izda Skupščina ob-

čine Velenje), 
— potrdilo o dolžini delovne dobe, 
— potrdilo o zdravstvenem stanju in 
— potrdilo o udeležbi v NOV. 

3. 
Prosilci, ki žele pridobiti družbeno stanovanje po tem obvestilu, 
vlože utemeljeno vlogo, opremljeno z ustreznimi potrdili, in si-
cer: 
— neposredno odboru za solidarnost in vzajemnost v stano-

vanjskem gospodarstvu pri Samoupravni stanovanjski skup-
nosti občine Velenje, ali 

— preko društva upokojencev, 
ki bo vloge prosilcev skupaj z ustreznimi potrdili posredoval 
odboru za solidarnost in vzajemnost v stanovanjskem go-
spodarstvu pri Samoupravni stanovanjski skupnosti občine 
Velenje. 

Za nepopolne vloge oziroma predloge bo strokovna služba 
DSSS SIS gospodarskih dejavnosti pooblastila predlagatelja, da 
vloge oziroma predloge do dokončnega roka dopolni, sicer se 
vloga oziroma predlog smatra kot nepopoln. 
Prosilci, ki jim bodo dodeljena družbena stanovanja, so dolžni 
pred vselitvijo v dodeljeno stanovanje plačati lastno soudelež-
bo. 

Rok za zbiranje prijav po tem obvestilu je 30 dni od dneva obja-
ve in to je do 9. 7. 1989. 
Po preteku roka za zbiranje prošenj z vsemi prilogami bo odbor 
izdelal osnutek prednostne liste prosilcev po osnovah in merilih 
14. člena Pravilnika o osnovah in merilih za reševanje stanovanj-
skih potreb upokojencem in upokojenim invalidom na območju 
občine Velenje. 
Prijave, prispele po tem roku in tiste, ki ne bodo opremljene z 
vsemi zahtevanimi potrdili, ne bodo upoštevane. 
Ponovno se lahko prijavijo vsi tisti prosilci, ki so bili v letu 1987 
uvrščeni na prednostno listo ter jim niso bila dodeljena družbe-
na stanovanja, vendar morajo izpolnjevati pogoje po tem obve-
stilu. 
Osnutek prednostnega vrstnega reda, ki ga bo oblikoval Odbor 
za solidarnost in vzajemnost, bo objavljen: 
— v društvih upokojencev 
— pri Občinskem odboru ZZB NOV Velenje 
— pri Skupnosti pokojninskega in invalidskega zavarovanja 
— na oglasni deski Samoupravne stanovanjske skupnosti 
— z vročitvijo posameznemu prosilcu za stanovanje. 
Javna razprava o osnutku prednostnega vrstnega reda traja 30 
dni. 
Predlog prednostnega vrstnega reda bo sprejel zbor uporabni-
kov skupščine Samoupravne stanovanjske skupnosti občine 
Velenje. 
Vse ostale informacije v zvezi s tem razpisom dobite pri stroko-
vni službi DSSS SIS gospodarskih dejavnosti občine Velenje, 
Šaleška 19/A, Titovo Velenje, telefon št. 855-472 ali 854-814. 

SREDNJA KOVINARSKA ŠOLA MUTA 

Razpis 

Komisija za medsebojna delovna razmerja pri SREDNJI KOVI-
NARSKI ŠOLI MUTA 
razpisuje naslednja prosta dela in naloge: 

— učitelja nem. in ang. jezika za nedoločen čas s polo-
vično delovno obvezo; 

— učitelja strokovno-teoretičnih predmetov za strojni-
štvo za nedoločen čas s polovično delovno obvezo; 

— učitelja strokovno-teoretičnih predmetov za gradbe-
ništvo za določen čas z manj kot polovično delovno 
obvezo. 

Razpisni pogoji: 
visoka strokovna izobrazba ustrezne smeri v skladu z zakonom 
o usmerjenem izobraževanju. 

Razpis velja 15. dni po objavi. Kandidati bodo o izbiri obveščeni 
v roku 30. dni po končanem razpisu. 
Nastop dela je 1. 9. 1989. 
Stanovanja ni. 

gorenje 
p. a , 63320 Titovo Velenje. Partizanska cesta 12 

Komisija za delovna razmerja 

razpisuje dela in naloge s posebnimi pooblastili in odgovornost-
mi: 

1. VODJA CENTRA ORGANIZACIJE, POSLO-
VNE INFORMATIKE IN STANDARDIZACIJE 

2. VODJA SEKTORJA FINANC 
Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje posebne pogoje: 

pod 1. 
— dipl. inženir, dipl. ekonomist ali dipl. organizator informatik 
— najmanj 5 let delovnih izkušenj na odgovornih delih in nalo-. 

gah 
— aktivno znanje enega tujega jezika 
— interdisciplinarna znanja 

pod 2. 
—• dipl. ekonomist 
— najmanj 5 let delovnih izkušenj na odgovornih delih in nalo-

gah 
— lahko je tudi z delom pridobljena delovna zmožnost 

Izbrana kandidata bosta imenovana za dobo 4 let in bosta po 
poteku mandata lahko ponovno imenovana. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev v 15 dneh po objavi razpisa na naslov: 

GORENJE COMMERCE, Komisija za delovna razmerja, 63320 
Titovo Velenje, Partizanska 12, z oznako »Za razpis vodje . . .« . 

(Navedite za katera razpisana dela in naloge se prijavljate!) 
O izbiri bodo kandidati obveščeni v roku 30 dni po opravljeni iz-
biri. 

gorenje 
GORENJE PROCESNA OPREMA 
p. o., Titovo Velenje 

Delavski svet delovne organizacije Gorenje Procesna oprema 
razpisuje dela in naloge 

ČLANA POSLOVODNEGA ODBORA ZA PO-
DROČJE EKONOMIKE IN FINANC 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje: 

— da imajo visoko oz. višjo strokovno izobrazbo ekonomske 
smeri 

— da imajo najmanj 3 oz. 5 let delovnih izkušenj pri enakem ali 
sorodnem delu. 

Izbrani kandidat bo imenovan za 4 leta in bo lahko po konča-
nem mandatu ponovno imenovan. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev v 15 dneh po objavi razpisa na naslov: Gorenje Proce-
sna oprema, Sektor kadrovskih, sam.-pravnih in splošnih zadev, 
Partizanska 12, Titovo Velenje, z oznako na ovojnici »za razpis«. 

O izbiri bomo kandidate obvestili v 45 dneh po končanem raz-
pisnem postopku. 

Občinska skupnost za zaposlovanje Velenje 

Objave potreb po delavcih v občinah Velenje in Mozirje 
DELOVNA ORGANIZACIJA 

POKLIC IZ ŠIFRANTA PROSTA DELA IN NALOGE DEL. 
IZK. 

NČ 
DČ 

ROK P. OD 
ŠTEV. 

DEL. 

OBČINA VELENJE 
GORENJE SERVIS — višji tehnolog za področje investicij 

SKUPŠČINA OBČINE 
dipl. ing. elektrotehnike in vzdrževanja 4 nč 8 4.500.000 1 

SKUPŠČINA OBČINE ekonomist — planer analitik 3 dč 8 3.900.000 1 
OSNOVNA ŠOLA ŠALEK PU tehnične vzgoje — učitelj tehnične vzgoje (pol. d. č.) dč 8 1.600.000 1 
OSNOVNA ŠOLA ŠALEK PU tehnične v. in fizike — učitelj tehnične v. in fizike X nč 8 3.200.000 1 
SOZD REK DSSS dipl. ing. elektrotehnike — dela na elektrotehničnem področju 3 nč 8 4.912.000 1 
ZDRAVSTVENI CENTER ekonomski tehnik — pripravnik X dč 15 2.200.000 2 
SDK VELENJE administrativni ali poslovni 

— pripravnik 

manipulant — štetje bankovcev 6m dč 8 2.700.000 1 
GP PAKA ^natakar — natakar (znanje slovenskega jez.) 6m dč 8 1.300.000 1 
OBČINA MOZIRJE 

— natakar (znanje slovenskega jez.) 

ELKROJ - KONFEKCIJA konfekcionar ali DBP — konfekcionar X *1Č 8 2.000.000 10 



Spotikanja bo še! K sreči so bili vsaj tile na posnetku bolj na »t \ amo sem hotel, pa ne morem, ker je vse » verigah,« je ugo- Prostor je še, samo ne zame! 
tleh kot t oblakih. tavljal Valentin Jazbec. 

Pred kratkim sem se pred Erino blagovnico Center, na strani, kjer 
imajo vhod v objekt prebivalci tega bloka, spotaknila ob verigo. Pa glej 
kod hodiš, mi lahko zdaj kdo očita. In tak očitek bi tudi sprejela, če bi 
bila edina, ki se spotikam, in če ne bi zvedela, da se je ob podobni verigi, 
samo na drugem koncu, pri trgovini Sodobna oprema prejšnjo sredo 
spotaknila starejša ženska. Ni je odnesla tako dobro kot jaz. Poškodo-
vano so odpeljali k zdravniku. 

Zdaj me pa zanima: kam bomo prišli, če se bomo vsakih deset me-
trov spotikali ob verige, ki jih je vedno več? Namesto modrega neba, iz-
ložb in okolice bomo kot kakšni >podmukli tipi< zrli predse, da še pravo-
časno zagledamo to čudo, ki smo si ga izmislili v Titovem Velenju. Pa 
problem ni samo v spoti kan ju in v tem, da so te verige vse prej kot lepe. 
Problem je tudi drugje — namreč, ali to pomeni, da vsakemu, ki ima av-
tomobil pripada toliko in toliko kvadratnih metrov površine pred blo-
kom in si jo lahko zagradi? Kaj pa tisti, ki avtomobila nimajo? Ali lah-
ko razmišljajo tako kot moj kolega, ki je rekel — nič zato, bo pa tam 
šotor? Ob vsem tem pa bi bilo zanimivo vedeti tudi koliko verig so samo 
letos prodali trgovci v Titovem Velenju. Gotovo jim posel že dolgo ni ta-
ko cvetel. 

Nad verigami se huduje marsi-
kdo. Nekaj časa so na to temo 
kar deževala tudi vprašanja za 
našo radijsko odda jo Od vrat do 
vrat. Ampak po sistemu, da je ti-
sto, kar ni izrecno prepovedano 
menda dovoljeno, približno tak-
šni pa so bili odgovori, so tudi 
poslušalci imeli vsega dovolj in 
so z vprašanji prenehali. Spoti-
kajo se še pa naprej . 

Zadnj ič so o teh verigah spre-
govorili tudi na seji zbora zdru-
ženega dela, kjer je ena od dele-
gacij postavila vprašanje: s kakš-

nim predpisom je ograjevanje 
parkirnih površin dovoljeno in 
kdo daje tovrstna dovoljenja. 
Odgovor, ki ga je podala načel-
nica občinskih inšpekcijskih-
služb Darja Medved je bil, da bo 
v tem mesecu prišlo do sprejema 
odloka, s katerim bomo prepove-
dali ograjevanje površin. Ta 
odlok bo, tako je bilo rečeno, ve-
ljal tudi za nazaj. Zanima me, če 
bo res sprejet in še bolj, če bodo 
tisti, ki so >verižili< po Titovem 
Velenju to kar tako tudi odstra-
nili. Saj jih je tudi stalo, a ne? 

Bolje bi bilo (a za nazaj je lahko 
biti pameten), če bi se tega pro-
blema lotili, ko se je prvič poja-
vil. Tako pa lahko prišepnemo ti-
stim, ki to še nameravajo, morda 
že jutri ali šele čez kak teden, da 
še počakajo z zabijanjem stebrič-
kov in kupovanjem verig in klju-
čavnic. Prihranjena jim bo jeza, 
če bo odlok sprejet, pa tudi ne-
kaj denarja. Drugače pa — vsi 
po nakupih, predlaga isti kot je 
predlagal postavitev šotora. 

Da ne govorimo, opisujemo in 
se jezimo na pamet, da je to res 
problem, sva se s kolegom Bog-
danom s fotoaparatom in avto-
mobilom odpravila na teren. In 
to v soboto dopoldan. Zanalašč, 
kajpak. Vedela sva, da bo takrat 
promet najgostejši in tudi repor-
taža najzanimivejša. Nisva se 
zmotila. 

»Kam najprej?« se je vprašal 
Bogdan. Najbliže seveda, pred 
Standard. Ustaviva avto pred 
znakom prepovedano ustavljanje 
in parkiranje. Ni nama preostalo 
drugega, tako kot kasneje tudi 
Alojzu Gradišniku in še komu ne. 
Upam, da tole pisanje ne spod-
budi velenjskih miličnikov, da 
kaznujejo za nazaj! 

»Lejga, s'romaka, ko nima 
ključa,« je komentiral poskus po-
iskati prostor enega od voznikov 
naključni sprehajalec. Voznik pa 
je kot obseden krožil po parkiriš-
ču, videl še in še praznih prosto-
rov, pa ni mogel čez. Čez verigo 
seveda. Tudi ta je potem naredil 
prekršek. 

»Ali ne vidite, da je tu prepove-
dano parkiranje in ustavljanje?« 
sva z Bogdanom provokativno 
vprašala Alojza Gradišnika. »Ja, 
vidim. Samo druge možnosti ni. 
Upam damo, da ne pride zdaj mi-
mo kak miličnik,« je odgovoril. 
Ko sva se z njim zapletla v po-
menek je rekel, da ga te verige 
spominjajo na izolacijo. In da 
ima človek občutek, če zasede 
kak prostor, ki g a j e >lastnik< po-
zabil zakleniti, kot da mu vdira 
na vrt ograjen z živo mejo. 

Potem sva se seveda prestavi-
la. Da pogledava kako je drugje. 
Šla sva tja, kjer sem se sama spo-
tikala. Prav želela sem si, da bi se 

še kdo. Prav tisti trenutek, da bi 
imela dokaz, da nisem edina, ki 
se ozira naokrog, ko hodi. Pa so 
bili tistikrat vsi bolj realni: več 
na zemlji, manj v oblakih. Ali pa 
so upoštevali prometni znak obe-

.Alojz Gradišnik: »L pa m. da 
ne pride sdaj mimo kak mili-
čnik« 

šen na enega od stebrov objekta, 
ki pomeni — obvezno smer. 

Sama sem si rekla, lej no, saj 
je znak! Da pa so ti sedaj tudi za 
pešce, pa do sobote nisem vede-
la. Nič drugega mi ne bi bilo tre-
ba, kot spoštovati ga. Obiti veri-
go, stopiti za steber, pa bi bila 
brez spotikanja čez. 

Ivan Kolar, ki je tistikrat opa-
zoval Bogdanove poskuse, da 
naredi kakšno fotografijo je re-
kel: »Ja, kaj se pa čudite? Saj je 
celo Velenje v verigah! Toliko 
spotikanja najbrž, ni nikjer. Kak-
šne probleme imajo s temi veriga-
mi šele vozniki?« se je vprašal. 

Po teh dveh poskusih sva z 
Bogdanom dobila veselje. Za-
mišljala sva si tisoč in en način 
kako bi bilo, če bi bilo . . . Pa sva 
bila že na mestu nesrečnega pad-
ca starejše gospe. Pred Sodobno 
opremo. 

Na najino veliko žalost pa ta-
krat veriga ni bila >zaverigana<, 

kla: škoda. Poleg tega pa nama 
je znanec povedal, da je veriga 
bolj psihološka ukana: »Saj ja 
vidita, da sploh ni napeta. Pa ja 
vidita, da leži kar na tleh. To je 
psihološka finta, ki nujno vžge. 
Vsak se boji, da potem, ko bo no-
tri, ven ne bo mogel, če bo zape-
ta,« naju je poučil. Ker se na psi-
hologijo ne spoznava toliko kot 
on, sva mu takoj verjela. 

Ampak, ko sva prišla nazaj, 
veriga ni imela več psihološkega 
učinka, ampak čisto fizikalne 
lastnosti. Bila je napeta. Res pa 
je, da se je za njo voznik spraše-
val kako zdaj ven. Dokaz, da psi-
hološke ukane še zdaleč ne delu-
jejo na vsakega enako, fizikalne 
pa. Š o f e r j e bil >sfintiran< in to z 
verigo. Ujel s e j e , sva razmišljala. 
Na oni strani ne more ven, ker so 
tam cvetlični zabojčki, na tej ima 
pa verigo, ha. Kaj pa se ne uči 
prihologije! Ampak v nečem na-
ju je pa prehitel. Stopil je iz avta, 
si stvar pobliže ogledal in takoj 
opazil kar sva midva spregleda-
la: da veriga ni zaklenjena, nima 
ključavnice, in da jo lahko na 
stebriček poljubno natika in sne-
ma kdor pač to hoče in se mu to 
da. Če ne nasedete in vidite tam 
prostor, potem enostavno verigo 
snemite in mirno parkirajte! 

Ta teren nama je potem, ko 
sva ukano pogruntala, postal ta-
ko všeč, da sva sklenila počakati 
še kakšno >žrtev<. Prišla je. Prav-
zaprav s e j e pripeljala s kolesom. 
To je bil Valentin Jazbec, ki se je 
pred verigo takoj ustavil, stopil s 
kolesa in ga takoj za tem tudi 
obrnil. Midva pa z vprašanjem: 
»Kam pa vi?« 

»V Namo sem hotel, pa ne mo-
rem priti, ko je vse v verigah. 
Okoli in okoli bom moral,« je ra-
zložil. »Ne bo treba! Poglejte ta-
ko je to enostavno,« sva mu skraj-
šala pot in pokazala tisto, kar sva 
vedela. 

»To je pa res otročarija,« je re-
kel, ko sva si želela še posnetek 
pred verigo. Pa ni mislil na naju. 

Gradiva za reportažo sva ime-
la že kar dosti, pa je vseeno Bog-
dan zahteval — veš, kaj, na me-
sto, kjer so s tem začeli pa že še 

morava. In sva šla. Kakšna sreča, 
ker sva najprej na parkiranem 
prostoru za Košaki našla čeke 
Jugobanke, ki so nekemu nesre-
čnežu padli iz žepa. Kasneje sva 
jih disciplinirano odnesla v ban-
ko prijaznih ljudi kot so jo rekla-
mirali. Torej: Bernard, Bernard 
— bereš to? Če še nisi našel če-
kov, pojdi v tvojo banko! Midva 
z Bogdanom ti nisva vnovčila 
nobenega, da te ne bo strah, sva 
pa naredila posnetek, zadaj za 
Preskrbovalnico. 

Da so imeli stanovalci tistega 
bloka, pa tudi trgovina, precej te-
žav s parkiranjem, ker so tam av-
tomobile puščali mnogi, ki so bi-
li namenjeni po opravkih tam 
okoli, ne dvomiva. Da so bile te-
žave tudi, ko je kakšen tovornjak 
pripeljal blago, še manj. Ampak 
gneča je pa tam, kljub verigam, 
še vedno velika. 

• • 
Tu sicer midva reportaže še nis-

va sklenila, ampak o tem kaj vse 
sva še doživela, ne moreva več pi-
sati, zato končujeva. Nadaljeval 
bo odlok. Kajti zagrajenih parkir-
nih prostorov je v Titovem Velenju 
kolikor hočeš in so tudi kjer koli 
hočeš, središče mesta ni nobena 
izjema. Čeprav veva, da sva si s to 
reportažo nakopala kar nekaj za-
mere pri tistih, ki imajo s pomočjo 
verig zagotovljen svoj prostor pod 
soncem, pa vseeno nisva mogla 
prezreti tistih, ki se s takšnim pri-
vatiziranjem javnih površin ne 
strinjajo. Kaj pa, sva se vprašala, 
tako kot se še mnogi, če nek ob-
jekt nima toliko površine pred 
blokom, da bi si lahko na njem 
vsak od stanovalcev zgradil svoj 
prostor? Kaj pa če nima avtomo-
bila, mu pa pride kdo na obisk, ki 
ga ima? Zagovorniki zagrajevanja 
bodo porekli — naj parkira pred 
Rdečo dvorano! Dokler se ne bo 
komu kaj zalomilo, pa bo tudi 
tam postavil verigo. Pa dokler se 
ne bo komu zalomilo, in bo verigo 
potegnil kar pred Titovim Vele-
njem. Ker — kar ni izrecno prepo-
vedano je menda dovoljeno? 

Milena Krstič-Planinc 
Bogdan Mugerle ampak je ležala na tleh in sva re-

Protestno 
zborovanje 

V soboto ob 11. uri bo ob-
činska konferenca ZSMS Ve-
lenje pripravila protestno zbo-
rovanje na katerem bomo izra-
zili solidarnost s pekinškimi 
študenti. Udeleženci zborova-
nja bomo podpisali tudi poseb-
no peticijo. 

Udeležimo se zborovanja in 
izrazimo podporo demokrati-
čnim kitajskim gibanjem, lju-
dem, ki se z golimi rokami bo-
rijo proti tankom za demokra-
cijo in napredek. 

Zmagovalna desetina veteranov Titovega Velenja nastopa že vr-
sto let 

Gasilsko tekmovanje članov, članic in veteranov 

Območno tekmovanje bo 
2 5. junij a 

V nedeljo je bilo na parkirnem 
prostoru DO Gorenje v Titovem 
Velenju občinsko tekmovanje ga-
silskih desetin članic, članov in 
veteranov gasilskih društev in in-
dustrijskih desetin občine Vele-
nje. Obenem je bilo to izbirno 
tekmovanje za območno prven-
stvo. Velenjski gasilci so s tem 
tekmovanjem počastili tudi spo-
min na Matevža Haceta, prvega 
predsednika gasilske zveze Slo-
venije, ob 10-letnici njegove smr-
ti. Skupno je nastopilo 50 dese-

tin, ki so pokazale znanje, na ka-
terega smo lahko ponosni in z 
njim zadovoljni. 

Rezultati po posameznih kate-
gorijah — člani A: 1. Šalek, 2. 
Šentilj II, 3. Lokovica I; članice 
A: I. Šentilj, 2. Škale, 3. Gaber-
ke; člani B: I. Titovo Velenje II, 
2. Šalek I, 3. Topolšica; članice 
B: 1. Šalek, 2. Gaberke, 3. Bevče; 
industrijske desetine: člani A: I. 
I G D TUŠ; članice A: I. IGD 
TUŠ; člani B: 1. IGD REK; ve-
terani: 1. Titovo Velenje, 2. Bev-
če, 3. Šalek I; Veteranke: I. Bev-
če; veterani industrijskih gasil-

skih društev: 1. I G D TUS II, 2. 
I G D TUŠ I. 

Prve tri ekipe, ki so prejele po-
kale in diplome, gredo na obmo-
čno tekmovanje, ki bo 25. junija. 
Pokal sisa za varstvo pred požari 
za množičnost na občinskem tek-
movanju skupaj na obeh, so pre-
jeli Škalčani. Občinsko tekmova-
nje je bilo zgledno organizirano, 
prostor za tekmovanje pa je lepo 
pripravilo gasilsko društvo 
Titovo Velenje v sodelovanju z 
gasilci iz Gorenja . 

B. Mugerle 

Mladi raziskovalci za 
razvoj občine Velenje 

V letošnjem gibanju Mladi raziskovalci za razvoj občine Velenje je sodelovalo 47 av-
torjev, od tega 31 učencev Centra srednjih šol, 14 učencev osmih razredov osnovne šole An-
tona Aškerca in 2 študenta. Mlade ustvarjalce je pri delu vodilo 18 mentorjev. Prejšnji te-
den so naloge predstavili občanom Velenja, v ponedeljek pa je bila svečana razglasitev re-
zultatov in podelitev priznanj. Od tu so tudi naše fotografije. H. Jerčič 

Velenjski vzgojno varstveni zavod je pripravil 30. maja, v sodelo-
vanju z Zvezo telesno kulturnih organizacij občine Velenje, olimpia-
do za cicibane. To je bil pravcati praznik za okoli 400 malčkov. Pri-
pravili so pester program, kjer so najmlajši dokazali, da so vešči razli-
čnih spretnosti. Razgibale so se tudi njihove vzgojiteljice, zadovoljni 
pa so bili tudi starši, ki so si prišli vse to ogledat. 

Kakorkoli že: otroško igrišče pod velenjskim bazenom je bilo za-
sedeno do zadnjega kotička in to v veliko zadovoljstvo malčkov, 
vzgojiteljev in staršev. Še več takšnih prireditev! 

L. Ojsteršek 


